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 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: واکسیناسیون در قم 
فقط بر اساس شیوه نامه ها انجام می شود و هیچ فردی خارج از 
نوبت واکسینه نخواهد شد. محمد رضا قدیر در جلسه کمیته 
واکسیناسیون استان تاکید کرد: طرح واکسیناسیون در قم 
در حال اجرا بوده و واکسیناسیون گروه های هدف با دقت و 
حساسیت در حال انجام است. وی افزود: روند واکسیناسیون 
در استان قم، بر اساس شیوه نامه ها و دستورات ارسالی وزارت 
بهداشت و سند ملی واکسن در حال انجام است و هیچ فردی 

هدف  با  مجرمان  گفت:  قم  استان  انتظامی  فرمانده 
درحال  همچنان  اجتماعی  شبکه های  در  کلاهبرداری، 
تبلیغات فروش و پیش فروش واکسن کرونا هستند .   سردار 
با  سایبری  مجرمان  داشت:  اظهار  میرفیضی  محمود  سید 
ادعای واریز پیش پرداخت مبلغ واکسن از شهروندان و کاربران 
مبالغی را اخذ کرده تا به اصطلاح ثبت سفارش تکمیل شود 
ولی بعد از دریافت مبلغ دیگر پاسخگو نبوده و یا واکسن و 
داروی تقلبی تحویل می دهند. وی با اشاره به ممنوعیت خرید 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

هیچ فردی خارج از نوبت واکسینه 
نخواهد شد

فرمانده انتظامی استان قم :

تبلیغات فروش واکسن کرونا 
کلاهبرداری است
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همه دوربین ها در سطح شهر برای کاهش تصادفات، فعال تر شوند
باید با روش های پیشگیرانه مانع از حوادث شویم
ثبت 24 هزار و 959 فقره تصادف درون شهری

در کاهش تصادفات موفقیت چندانی نداشته ایم 

 مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری قم 
گفت: مشکل اصلی سرمایه گذاری در قم کمبود زمین و منابع 
آبی است و ظرفیت سرمایه گذاری در دو شهرک شکوهیه و 

گفت  در  طباطبایی  رضا  سید  شده است.  اشباع  محمودآباد 
وگویی اظهارداشت: برای رفع بخشی از مشکلات سرمایه گذاری 
به شهرک صنعتی  الحاق ۱۰۰ هکتار زمین  در قم مقدمات 

رئیس شورای اسلامی شهر قم  مطرح کرد:

حفظ پهنه ای بافت تاریخی مانع احیای بافت فرسوده

رئیس پلیس راهور استان قم خبرداد:

افزایش ۱۲ درصدی 
تصادفات منجر به فوت
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معاون اجتماعی پلیس راهورخبرداد:

بخشودگی جرایم دو برابر شده تا پایان سال ۹۹

  

رییس کانون سردفترداران و دفتریاران قم گفت: طبق ماده قانونی ۲۹ راهنمایی و 
رانندگی تنظیم سند انتقال خودرو اجباری است و صرفا باید در دفاتر اسناد رسمی انجام 
بگیرد تا حقوق قانونی افراد در صورت بروز هرگونه مشکلی تضمین شود. محمدرضا 
محامد روز یکشنبه در جمع خبرنگاران، افزود: یکی از چالش های مبحث خودرو این 
است که عده ای انتقال سند را اختیاری می دانند در حالیکه طبق قانون سال ۸۹ قوه 
قضاییه انتقال سند خودرو اجباری است و قانون سال ۱۳۱۰ شمسی در این خصوص 
منسوخ شده است. وی ادامه داد: هزینه های انتقال سند چالش دیگر مردم در این رابطه 

معاون استاندار قم با بیان این که ۲۰ هزار رای اولی در استان قم وجود دارد، گفت: 
مجریان برگزاری انتخابات پیش رو وظیفه دارند پیوند بین نظام جمهوری اسلامی و آحاد 
ملت را مستحکم تر از گذشته نمایند. بیژن سلیمان پور روز یکشنبه در جلسه کمیته 
اطلاع رسانی و تبلیغات انتخابات قم، افزود: کمیته تبلیغات و اطلاع رسانی انتخابات 
هیچ گونه گرایشی ندارد و ماموریت دارد حضور مردم را سر صحنه انتخابات گسترده 
نماید تا دسیسه دشمنان ناکام بماند. وی اضافه کرد: بعد امنیت ملی کشور با حضور مردم 
در انتخابات عمیق تر و محکم تر می شود و دولتی که روی کار می آید، پشتوانه محکم تری 

رییس کانون سردفترداران قم: 

تنظیم سند انتقال خودرو اجباری است
معاون استاندار قم:

۲۰ هزار رای اولی در استان قم وجود دارد 

۲

۱
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تاثیر نتایج مذاکرات وین 
برانتخابات 

 عراقچی که این روزها به دور از دعواهای وزارت بهداشت 
و دولت و داستان هر روزه واکسن، در وین در حال مذاکره با 

طرف های برجام است، گفت:» ما فکر می کنیم مذاکرات به مرحله ای رسیده که طرف ها 
می توانند روی یک متن مشترک شروع به کار کنند و نگارش متن حداقل در حوزه هایی که 
اشتراک نظر وجود دارد  شروع شود.« همه ناظران سیاسی و اقتصادی می دانند که رسیدن 
به توافق جدید میان ایران و کشورهای 1+5، چه شوک مثبتی به بازار خواهد داد و تا حدودی 
اقتصاد کشور را از کُما خارج خواهد کرد. خیلی ها فکر می کردند که دولت روحانی تنها با 
»اجی مجی لا ترجی« می تواند خود را از وضعیت فعلی  نجات دهد و حالا به نظر می رسد، 
ورد جادویی خوانده شده و دولت روحانی در آخرین روزهای عمر 8 ساله اش در حال رو کردن 
یک برگ برنده بزرگ است. مردم ایران در دو انتخابات 92 و 96 به صورت واضح اعلام کردند 
که طرفدار مذاکره و گفت وگو هستند. اگر نبود ترامپ و البته انفعال بیش از اندازه حسن 
روحانی، طعم شیرین برجام حالا حالا زیر زبان مان مانده بود.  در این میان اصول گرایان شاید 
ناراحت ترین افراد از اخبار وین هستند. آنها اصلا دوست نداشتند، بازی انتخابات اینگونه 
نوشته شود. آنها در خلوت خود فکر می کردند که با توجه به عملکرد دولت روحانی و مشکلات 
ریز و درشتی که بر سر مردم ریخته است، به راحتی به آرزوی دیرین خود یعنی رسیدن به ریاست 
قوه مجریه خواهند رسید.  توافق جدید اگر اجرایی شود و مردم متوجه تاثیر دوباره برجام در 
زندگی خود شوند، کاخ آرزوهای اصول گرایان خواهد شکست و آنها باید خود را دوباره آماده 
انتخاباتی سخت کنند. آنها در سال 92 هم فکر می کردند در یک رقابت درون حزبی، به ریاست 
جمهوری خواهند رسید اما حسن روحانی با حمایت هاشمی و خاتمی، رویای آنها را نقش بر 
آب کرد. ایرانی ها یک بار طعم برهم خوردن برجام را چشیده اند و تلخی آن را با تمام وجود 
لمس کرده اند. اگر برجام دوباره احیا شود و بتواند بعد از کمایی 3 ساله، راه بیفتد، رای مردم 
می تواند به سمت نامزدی مسیر کج کند که اهل مذاکره و گفت وگو و تعامل با دنیا است. ممکن 
است این نامزد یک اصول گرا باشد اما قطعا کسی مثل نمایندگان مجلس یازدهم نیست که 
فکر می کنند سیاست خارجی مثل رابطه آدم ها در زیر یک بازارچه است. آنگونه که از شواهد 
پیداست، مانند دو انتخابات ریاست جمهوری گذشته بازهم شاهد تاثیر مستقیم مذاکرات 
هسته ای و برجام بر انتخابات خواهیم بود. برجام در همین مدت کوتاه هم می تواند معجزه کند 
اگر همه کارها به درستی پیش برود. باید صبر کرد و دید تا خرداد 1400 چه اتفاقی می افتد و 

سیب سیاست تا وقت زمین رسیدن، چند چرخ می خورد.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

۱۰ تن بر اثر کرونا در قم جان باختند
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در بیست و چهار ساعت منتهی به بیست و نهم 

فروردین ماه جاری، 10 تن بر اثر کرونا در این استان جان خود را از دست دادند.
به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمد رضا قدیر در گفت 
و گویی آخرین وضعیت کرونا در این استان را مورد توجه قرار داد و افزود: در این مدت 128 
بیمار با علائم کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم پذیرش شدند. وی با اشاره به بستری و 
تحت معالجه قرار گرفتن 102 تَن از این افراد گفت: 84 تَن از بیمارانی که طی روزهای گذشته 
بستری شده بودند نیز مرخص شدند. رییس دانشگاه علوم پزشکی قم مجموع بیماران 
کرونایی که در حال حاضر در بیمارستان های قم بستری هستند را 548 تَن ذکر کرد و افزود: از 
این تعداد 105 تَن در شرایط وخیم جسمی به سر می برند. این مسئول با اشاره به انجام یکهزار 

و 455 مورد آزمایش کرونا در این مدت، بیان کرد: نتیجه 535 آزمایش مثبت بوده است.
 

کارشناس هواشناسی استان قم ا اعلام کرد:

فزایش دمای هوای قم به ۳۴ درجه در 
روز سه شنبه

 کارشناس هواشناسی استان قم گفت: حداقل دمای هوای روز سه شنبه 12 درجه و 
حداکثر دمای هوا 34 درجه خواهد بود. محمدجواد ترابیاند اظهارداشت: هوای استان قم 
در روز دوشنبه قسمتی ابری در برخی ساعات همراه با وزش باد نسبتاً شدید و در روز سه شنبه 
قسمتی ابری در برخی ساعات همراه با وزش باد خواهد بود. کارشناس هواشناسی استان قم 
با اشاره به اینکه حداقل دمای هوای دوشنبه 11 درجه و حداکثر دمای هوا 33 درجه خواهد 
بود، افزود: حداقل دمای هوای سه شنبه 12 درجه و حداکثر دمای هوا 34 درجه خواهد بود.
وی ، ادامه داد: سرعت وزش باد در روز دوشنبه بین 40 تا 55 کیلومتر بر ساعت با جهت 

غربی و سه شنبه بین 30 تا 45 کیلومتر بر ساعت با جهت شرقی خواهد بود.

مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری قم:

مشکل اصلی سرمایه گذاری در قم 
کمبود زمین  ومنابع آبی است
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دبیر شورای عالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی کشور گفت: 
با برنامه ریزی هایی که در رابطه با پیشتیبانی از تولید و رفع موانع در حال انجام 
است پیش بینی می شود، سال 1400 سال درخشانی برای تولید و اشتغال 

کشور باشد.
به گزارش روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان، در سالی که بنام  
»تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« نامگذاری شده است، حمیدرضا مومنی 
عصر پنجشنبه در راستای تحقق شعار سال 1400با حضور در منطقه ویژه 
اقتصادی سلفچگان و بازدید از واحدهای تولیدی که نیاز به حمایت و پشتیبانی 
جهت  توسعه فعالیت ها و تولیدات خود داشتند از چند واحد تولیدی که  بر 
اثر وجود موانعی دچار آسیب شده بودند بازدید بعمل آورد و در جلسه ای  در 
مورد حمایت و رفع موانع از واحدهای مذکور و مشابه تصمیماتی اتخاذ گردید. 
وی در حاشیه بازدید از منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان در جمع خبرنگاران 
نیز با تاکید بر اینکه منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان پتانسیل بالایی در کمک 
به اقتصاد کشور دارد، گفت: تامین منابع مالی مهمترین اقدامی است که در 
حوزه پشتیبانی از تولید در حال انجام است و در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی نیز 
موانع تولید احصا و در حال رایزنی با دستگاه های اجرایی برای رفع آنها هستیم.
دبیر شورای عالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی کشور اظهار 
داشت: برای تامین سرمایه در گردش واحدهای تولیدی، کمبود منابع و تامین 

ارز رایزنی های گسترده ای با بانکها و صندوق های مالی در حال انجام است.
در این بازدید که استاندار قم نیز مشاور رئیس جمهور را همراهی می کرد 
عنوان کرد: شهرک های صنعتی قم که در شعاع 120 کیلومتری تهران واقع 

شده یک مزیت اقتصادی ویژه برای این استان است.
بهرام سرمست اظهار داشت: منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان با شرایط 
خاصی که  دارد، می تواند بعنوان مکمل تولید و اشتغال استان عمل نماید و 

تحول موثری در اقتصاد قم ایجاد کند.
وی ادامه داد: هدف اصلی استان قم در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان 

بالفعل کردن ظرفیت های بالقوه آن است.
به گفته استاندار قم، برای رفع بخشی از موانع تولید و اشتغال در مناطق ویژه 

اقتصادی باید تغییراتی در قوانین ملی صورت بگیرد.
سرمست خاطرنشان کرد: برای بهینه سازی مصرف انرژی، فرآیندهای تولید 
و سودآوری بیشتر عارضه یابی از فعالیت واحدهای تولیدی در شهرک های 
صنعتی و منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان در حال انجام است و کلینیگ 

مشاوره ای در همین خصوص در این استان راه اندازی شده است.
تاکید مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان:

خط  آهن سراسری به منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم متصل شود
مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم با اشاره به ضرورت اتصال 
سرچشمه های اصلی حمل بار به این منطقه ویژه اقتصادی، گفت: با اتصال 
راه آهن به این منطقه تحول زیادی در رونق تولید در استان قم به وجود خواهد 

آمد.
سیدمهدی علیزاده طباطبایی عصر  پنجشنبه دربازدید دبیر شورایعالی 
مناطق آزاد تجاری- صنعتی و ویژه اقتصادی و استاندار قم از منطقه ویژه 
اقتصادی سلفچگان قم، افزود: اتصال سرچشمه های حمل کالا به منطقه ویژه 
اقتصادی سلفچگان یکی از نیازهای حیاتی این منطقه است که برای پیشرفت 

این طرح در حال اجرا باید پیگیری های استانی بیشتر شود.
وی گفت: سال 99، 35 میلیارد تومان برای اتصال منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان به خط آهن اختصاص یافته بود که این اعتبار بصورت کامل جذب 

شد.
وی ادامه داد: در بودجه سال 1400 نیز ۷5 میلیارد تومان برای تکمیل طرح 

اتصال راه آهن ملی به منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان در نظر گرفته شده 
است.

طباطبایی در ادامه اظهار داشت: تدوین طرح جامع منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان قم در صورتی که طی روزهای آینده به تصویب برسد می تواند رفع 

مشکلات پیش روی این منطقه را در یک فرآیند بهتری دنبال کند.
به گفته مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان، در سامانه جامع گمرکی 
کشور مبحث مناطق ویژه و آزاد به درستی توجه نشده است و قانون مناطق ویژه 

و آزاد در سامانه جامع گمرکی پیش بینی نشده است.
وی ادامه داد: از آنجایی که برخی از مواد اولیه مورد نیاز واحد های تولیدی 
مستقر در منطقه ویژه از خارج از کشور وارد می شود و مشابه آن در داخل کشور 
تولید می گردد متاسفانه از کیفیت مناسب برخوردا نبوده و یا از نظر مقدار،  
نیاز تولید کنندگان داخلی را نیز برآورده نمی کند، باید  تصمیمات و تسهیلات 
و بیشتری در واردات مواد اولیه مورد نیاز واحد های تولیدی که نیاز دارند تا از 

خارج از کشور وارد شود به خرج دهند.
مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان ادامه داد: برخی واحدهای تولید 
نهاده های دامی در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان از استانداردهای لازم 

برخوردار هستند اما همکاری لازم برای توزیع تولیدات آنها به بازار مصرف وجود 
ندارد.

منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان در 50 کیلومتری قم در زمینی به مساحت 
2000 هکتار در سال 13۷6 به تصویب هیات وزیران رسید.

این منطقه به عنوان مهم ترین و نزدیک ترین منطقه ویژه اقتصادی به مرکز 
سیاسی - اقتصادی کشور، واقع در مسیر جاده ابریشم، راه آهن سراسری و 
بزرگراه های اصلی شمال - جنوب و شرق - غرب ایران بوده و جهت برقراری 
ارتباط با اروپا، کشورهای آسیای میانه و خلیج فارس به منظور تولید، صادرات 
و ترانزیت کالا، موقعیتی ممتاز داشته و قادر است نقش تعیین کننده ای در 

اقتصاد کلان منطقه و کشور ایفا نماید.
هم اکنون 122 واحد تولیدی و تجاری در این منطقه فعالیت می کند که این 
رقم نمایان گر فعالیت 8۷ درصد واحدهای دارای پروانه بهره برداری منطقه 
است. از میان این 122 واحد 100 واحد درزمینهٔ فعالیت های تولیدی و 22 

واحد نیز درزمینهٔ فعالیت های تجاری و خدماتی مشغول کار است.
بخش سلفچگان یکی از بخش های پنج گانه استان قم است که در فاصله 40 

کیلومتری شهر قم قرار دارد.

دبیر شورای عالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی کشور در بازدید از منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان:

امسال ، سال درخشانی برای تولید است
منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان پتانسیل بالایی در کمک به اقتصاد کشور دارد

مصطفی داننده*

دبیر شورای عالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی کشور در بازدید از منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان:

امسال ، سال درخشانی برای تولید است
منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان پتانسیل بالایی در کمک به اقتصاد کشور دارد
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معاون استاندار قم:

۲۰ هزار رای اولی در استان قم وجود دارد 
معاون استاندارقم با بیان این که 20 هزار رای اولی در استان قم وجود دارد، گفت: 
مجریان برگزاری انتخابات پیش رو وظیفه دارند پیوند بین نظام جمهوری اسلامی و آحاد 

ملت را مستحکم تر از گذشته نمایند.
بیژن سلیمان پور روز یکشنبه در جلسه کمیته اطلاع رسانی و تبلیغات انتخابات قم، 
افزود: کمیته تبلیغات و اطلاع رسانی انتخابات هیچ گونه گرایشی ندارد و ماموریت دارد 

حضور مردم را سر صحنه انتخابات گسترده نماید تا دسیسه دشمنان ناکام بماند.
وی اضافه کرد: بعد امنیت ملی کشور با حضور مردم در انتخابات عمیق تر و محکم تر 

می شود و دولتی که روی کار می آید، پشتوانه محکم تری دارد.
وی با بیان این که خط قرمز ما نظام،  مصالح انقلاب و ملت است، خاطرنشان کرد: 
42 سال از پیروزی انقلاب اسلامی می گذرد و دشمنان در آستانه برگزاری هر انتخاباتی 
تمامی دسیسه ها را به کار برده اند تا مردم کمترین حضور را در پای صندوق های رای داشته 

باشند.
سلیمان پور با تاکید بر تشویق مردم به حضور در انتخابات، گفت: در آستانه انتخابات 
باید نهایت استفاده درست، صحیح و اصولی را از فضای مجازی داشته باشیم و برای بی اثر 

کردن تخریب ها و تحریف های دشمنان تلاش کنیم.
وی بر دشمن شناسی، تبیین سناریوهای دشمن و عکس العمل سریع تاکید کرد و 
گفت: سرمایه اجتماعی به شدت از دست رفته است و باید برای جوانان تبیین شود که این 

کشور در تحریم مطلق است، ولی هیچ قحطی و کمبودی وجود ندارد.
وی تاکید کرد: یکی از اقدامات اعضای کمیته تبلیغات و اطلاع رسانی امیدآفرینی و 

تبلیغات دستاوردهای نظام باشد تا جوانان به کشور امیدوار شوند.
معاون استاندار قم با بیان این که 20 هزار رای اولی در استان قم وجود دارد، گفت: از 
خانه مطبوعات انتظار داریم تولید محتوا کند و قلم خبرنگاران به باندبازی و جناح بازی 

آغشته نشود.
وی همچنین با تاکید بر اجرای قانون در تمام مراحل انتخابات، بیان کرد: قانون در 
مرحله ثبت نام، تایید صلاحیت ها و رای گیری ها باید برای همه یکسان اجرا شود تا اعتماد 

مردم نیز به نظام بیشتر شود.
وی از تشکیل کمیته رصد نارضایتی ها خبر داد و گفت: این کمیته مشکلات مناطق 

مختلف استان را بررسی و رفع می نماید.
مدیرکل روابط عمومی استانداری قم نیز در این جلسه بر ضرورت بهره گیری از ظرفیت 
مدارس، مساجد، هیات ها، ائمه جمعه و جماعات استان در برگزاری انتخابات باشکوه 

تاکید کرد.
رضا صالحی افزود: باید ایده های جدید به کار گرفته شود تا انتخاباتی پرشور و با حضور 

حداکثری مردم برگزار شود.
معاون فرهنگی و پرورشی اداره کل آموزش وپرورش قم نیز گفت: در فضای مجازی شاد 
نسبت به تربیت سیاسی و اجتماعی دانش آموزان، برنامه هایی اجرا خواهد شد تا رای 

اولی ها را برای ورود به انتخابات ترغیب نماییم.
ناصر حمزه ای افزود: اگر تشویق و تبلیغ مناسب باشد، می توانیم بر حضور حداکثری 

اولیای دانش آموزان نیز تأثیرگذار باشیم.
کارشناس روابط عمومی کانون های فرهنگی و هنری مساجد قم نیز گفت: 600 کانون 
فرهنگی هنری مساجد در استان قم فعال است که 400 کانون ویژه برادران و 200 کانون 

ویژه خواهران است.
مهدی خنجوکی افزود: این کانون ها در 420 مسجد مشغول فعالیت هستند که تقریبا 

180 کانون در فضای مجازی کانال دارند و حدود 40 هزار نفر عضو هستند.
وی اضافه کرد: در این کانون ها ظرفیت خوبی در زمینه اطلاع رسانی وجود دارد تا از این 

فرصت برای   حضور حداکثری مردم در انتخابات استفاده نماییم.
  

مدیر تالار منطقه ای بورس قم :

۴۰۱ هزار نفر از مردم قم سهامدار
 نماد وسقم هستند 

مدیر تالار منطقه ای بورس قم با بیان اینکه 401 هزار نفر از مردم قم سهامدار نماد وسقم 
هستند، گفت: این نماد بیش از 50 هزار میلیارد ریال سرمایه مردم را در خود جای داده 

است.
حسین مروجی در برنامه گفتگویی با بیان اینکه سهام عدالت به دو روش مستقیم و غیر 
مستقیم مدیریت می شود، گفت: افرادی که در استان قم حضور دارند و به روش غیر 
مستقیم سهامداری را انتخاب کردند با نماد وسقم در بازار بورس اوراق بهادار حضور دارند.
مدیر تالار بورس منطقه ای قم با اشاره به اینکه افراد جامانده از سهام عدالت نیز در 
صورت تصویب قانون می توانند از سهام عدالت و مزایای آن بهره مند شوند ولی در حال 
حاضر مشمول سهام عدالت نمی شوند، افزود: باید منتظر ماند تا ببینیم نمایندگان مردم 
در مجلس شورای اسلامی چه تصمیماتی را برای افرادی که دارای سهام عدالت نیستند 

در آینده خواهند گرفت.
وی با تاکید بر اینکه 401 هزار نفر از مردم قم سهامدار نماد وسقم هستند و این نماد 

دارای سهامدار عمده نیست و همگی سهامداران خرد هستند، ادامه داد:
نماد وسقم با بیش از 5 هزار میلیارد تومان سرمایه افرادی که سهامدار این نماد هستند 
می تواند با 30 درصد سرمایه در کمک به پروژه های استانی کمک کند و افراد نیز در آینده 

از سود این سرمایه گذاری بهره مند شوند.
مروجی با بیان اینکه قرار است از نیمه اردیبهشت تا نیمه خرداد سال جاری تمام مجامع 
استانی برگزار شود و تاریخ دقیق آن بسته به نظر سازمان بورس اوراق بهادار که زمان قطعی 
آن در سایت کدال درج می شود، گفت: لینک برگزاری مجمع به صورت الکترونیکی نیز 
در این سایت قرار داده می شود و افرادی که می خواهند در این مجمع شرکت کنند باید 
تمام مراحل ثبت نام خود را در سجام تکمیل کرده باشند. وی با اشاره به اینکه بیش از 5۷ 
درصد سهامداران وسقم مراحل ثبت نام خود را در سامانه سجام تکمیل کرده اند، افزود: با 
توجه به نوساناتی که در بازار بورس وجود دارد، روند شاخص رو به رشد است و توصیه می 
کنیم سهامداران عدالت سهام خود را نگهدارند.  مروجی با بیان اینکه برخی افرادی که 
60 درصد سهام عدالت خود را فروخته و وجه به حساب آنها واریز نشده و یا با مشکل در 
فرآیند فروش سهام عدالت روبرو شده اند، باید با سامانه 1569 ارتباط برقرار کنند، افزود: 
افراد توجه داشته باشند در زمانی که فروش انجام می گیرد معامله انجام خواهد شد و بر 

اساس تاریخ معامله وجه به حساب افراد فروشنده واریز خواهد شد.
 

 مدرس گردشگری و پژوهشگر باستان شناسی مطرح کرد:

چهل اختران سومین قطب مذهبی قم
 مدرس گردشگری و پژوهشگر باستان شناسی با بیان اینکه چهل اختران سومین 
قطب مذهبی در قم است، گفت: سه زیارتگاه امامزاده موسی مبرقع )ع(، چهل اختران و 

امامزاده زید )ع( در مجموعه چهل اختران جای دارد.
حسین صادقی  با بیان اینکه چهل اختران نام محله ای در خیابان آذر است که به دلیل 
وجود بارگاه چهل تن از نوادگان پیامبر اسلام )ص( به این نام شهرت یافته است و سومین 
قطب مذهبی در شهر قم محسوب می شود، گفت: در صحن بزرگ این مجموعه سه 

زیارتگاه امامزاده موسی مبرقع )ع(، چهل اختران و امامزاده زید )ع( قرار دارد.
مدرس گردشگری و پژوهشگر باستان شناسی با اشاره به اینکه در این مکان مقدس، 
موسی مبرقع فرزند بدون واسطه امام محمدتقی )علیه السلام( به خاک سپرده شده است 
که در سال 256 هجری قمری )در 42 سالگی( به توصیه امام هادی )ع( به دلیل ترویج 
دین و پاسخ گویی به سوالات و شبهات مردم روانه قم می شود، افزود: لقب مبرقع را به دلیل 
اینکه ایشان دارای چهره زیبایی بودند و برقع )روی بند( به صورت می زدند به ایشان نسبت 
داده اند. وی با تاکید بر اینکه ایشان همچون حضرت یوسف )ع( دارای چهره زیبایی بودند 
تا جایی که هنگام عبور از بازار مردم دست از کسب و کار خود برداشته و به آن حضرت 
خیره می شدند، ادامه داد: به همین دلیل، روی بند به صورت می زدند تا مبادا باعث گناه 

کسی نشوند و به همین دلیل به موسی مبرقع )ع( ]برقع پوش[ معروف شدند.
صادقی با تاکید بر اینکه پس از گذشت چند سال از حضور این امامزاده بزرگوار در قم، 
دختر و خواهران ایشان )زینب، ام محمد و میمونه( نیز به قم می آیند و در 40 سال حضور 
در این شهر، به طور مرتب به زیارت عمه اش، حضرت معصومه )س( مشرف و نسبت به 
بازسازی گنبد و حرم حضرت معصومه )س( اقدام می کنند، گفت: امامزاده موسی در 
سال 296 )ه. ق( رحلت کردند و در منزل خویش دفن شدند و 14 تَن از سادات رضویه 
از خاندان موسی و جعفر نیز در همین مکان به خاک سپرده شده و پس از آن از همین 
خاندان جمع دیگر که شامل 40 زن، 40 مرد و 25 کودک و در مجموع 105 نفر دفن 

شده اند.
 وی با بیان اینکه به نظر می رسد که بنای ساختمان بقعه امامزاده موسی مبرقع )ع( از 
آثار قبل از صفویه باشد، افزود: استاد سلطان قمی که از مشاهیر معماری دوره صفویه 
به شمار می رود به دستور شاه طهماسب صفوی سقفی بسیار مرتفع از آجر بر این بقعه 

زده شده است.

مذاکرات وین مسیر
 دشوار وپیچیده

ایران خطوطی را پشت سر گذاشته و از نظر آمریکا این 
خوب نیست اما چاره ای نیست و این شرایط را تحمل 

می کند چون آمریکا اگر مطمئن بود با دعوا و جنجال بهتر کارش جلو می رود و جواب 
می گیرد حتما این کار را انجام می داد در عین حال در دو سه سال اخیر هم این پیام 
به جهان مخابره شده است که ایران هر فشاری را با فشار بیشتر و بالاتر پاسخ می دهد.
ایران از غنی سازی 3 درصد شروع کرد و قدم به قدم تعهداتش را کاهش داد و الان 
رسیده به غنی سازی 60 درصدی. اگر آمریکایی ها موضع تندی بگیرند ضمن این 
که اروپا، چین و رووسیه را هم همراه خود ندارند کار برایش سخت می شود، از این رو 
سر و صدا و شلوغ کردن اوضاع کمکی به برنامه های بایدن نمی کند. این نگرانی هم 
وجود دارد که اقدام دیگری از سوی ایران انجام شود بنابراین مصلحت آمریکا است که 
شرایط را ارام کند البته آنها این امید را دارند که در مذاکرات بتوانند خواسته هایشان را 

محقق کنند.
 اینکه الان آمریکایی ها نرمش دیپلماتیک دارند نشان می دهند برای این است که 
زورشان در این مرحله به روند تحولات و  ایران نمی رسد یا از عواقب سرشاخ شدن با 

ایرانی ها ابا دارند.
واکنش جو بایدن به غنی سازی 60 درصدی ایران هم در همین راستاست. آنها بعد 
از این واکنش ایران به اقدام خرابکارانه در نطنز باید به آمریکا برمی گشتند اما به نظر می 
رسد بایدن نارضایتی و عصبانیت ایران را دارد درک می کند و فشار حداکثری به ایران را 
می فهمد؛ حداقل در سیاست اعلامی شان این را درک می کنند و نشان می دهند اما 

در مرحله عمل تا کنون اقدامی انجام نداده اند.
برای اینکه مذاکرات به هم نخورد می دانند که نباید سناریوی بر هم خوردن مذاکرات 
را دنبال کنند و امیداورند خشم ایران را مدیریت کنند. بایدن بر خلاف ترامپ تلاش دارد 
تا سیاست توهین و تحقیر را به کار نگیرد چرا که این رویکرد ایرانی ها را عصبانی می کند 
و از ورود به مذاکرات دور می سازد. ترامپ راه رسیدن به نتیجه را اشتباه می رفت و این 
را از بدفهمی خودش، مشاورو های بد و روحیه کاسبکارانه ای که داشت دنبال می کرد 
و با تاریخ و خصوصیات ایرانی ها آشنا نبود اما بایدن در دولت اوباما بوده است و ساعت 
ها درباره آن مذاکرات هسته ای و برجام وقت صرف کرده است. او می داند که برای 
رسیدن به هدف باید خویشتن دار باشد و نرمش نشان دهد و طرف مقابل را تحریک 

نکند. البته این به معنای آن نیست که اگر به نتیجه نرسند راه ترامپ را در پیش نگیرد.
معتقدم در این مدت بایدن می خواهد فرصت را به دیپلماسی دهد هر چند که در 
عمل کاری در رابطه با رفع تحریم ها انجام نشود. در همین حال می دانیم که ایران هم 

خیلی برای لفاظی های دولت بایدن و صرفا مذاکره برای مذاکره وقتی نمی گذارد.
مذاکرات وین رو به جلو اما بسیار پیچیده و دشوار است چون این توافق و تفاهم بر سر 
احیای مجدد آن فقط مشکل ایران و آمریکا نیست بلکه بخش زیادی از مسایل جهان و 
منطقه را در بر می گیرد علاوه بر این تحولات داخل ایران و آمریکا هم هست، از این رو 
طبیعی است که مذاکرات وجب به وجب جلو برود. شاید بعد از یک مدت سرعت بگیرد 
اما ما تجربه این مذاکرات را در گذشته در روند برجام داشته ایم. افکار عمومی باید بداند 

که این مسیر دشوار و طولانی است و تضمینی نیست که در پایان کار به نتیجه برسند.
 ایران لیستی از تحریم ها تهیه کرده به آمریکایی ها داده است اما آنها هم متقابلا می 

خواهند بدانند که ایران چگونه به مسیر برمی گردد.
 مذاکرات این دوره تفاوتی با مذاکراتی سال 2015 دارد. در آن دوره بخش عمده 
مذاکرات معطوف به این بود که ایران چه چیزهایی را در فعالیت های هسته ای خود 
تغییر دهد. ساعت ها و ماه ها بر سر آب سنگین اراک مذاکره می کردند و وظایف ایران 
بیشتر مورد بحث بود و آن طرف می گفتند که ما تحریم ها را برمی داریم. الان برعکس 
شده است بحث ایران مشخص است و چگونگی بازگشتش به تعهدات هسته ای روشن 
است اما بخش مربوط  به آمریکا دشوار است که هم تنوع تحریم ها را داریم و هم این 
تحریم ها برچسب های مختلف تروریسم، حقوق بشر و هسته ای دارند. الان آمریکایی 
ها اعلام آمادگی کردند که تحریم های مربوط به هسته ای را برمی داریم اما برچسب 
های دیگری به این تحریم ها خورده است و بر سر آنچه آمریکا باید انجام دهد بحث و 

جدل است.
                                                                                                                کارشناس مسایل بین الملل

نماینده ولی فقیه در سپاه:

هم افزایی ارتش و سپاه خار چشم 
دشمنان است

نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، هم افزایی بین ارتش و سپاه را 
خار چشم دشمنان و باعث قوت قلب دوستان و ملت ایران توصیف کرد.

به گزارش روابط عمومی ارتش، همزمان با 29 فروردین، روز ارتش جمهوری اسلامی 
ایران، حجت الاسلام والمسلمین عبدالله حاجی صادقی نماینده ولی فقیه در سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی با حضور در سازمان عقیدتی سیاسی ارتش با حجت الاسلام 
والمسلمین عباس محمدحسنی، نماینده ولی فقیه و رییس سازمان عقیدتی سیاسی 

ارتش جمهوری اسلامی ایران دیدار کرد.
حجت الاسلام محمدحسنی در این دیدار ضمن تشکر از حضور نماینده ولی فقیه 
در سپاه پاسداران به جهت حضور در سازمان عقیدتی سیاسی ارتش؛ هم افزایی بین 
نیروهای مسلح را بسیار بابرکت و از مطالبات رهبر فرزانه انقلاب اسلامی دانست و 
گفت: صمیمیت بین ارتش و سپاه از مصادیق بارز همین هم افزایی هاست که موجب 

تقویت توان نیروهای مسلح می شود.
حجت الاسلام والمسلمین حاجی صادقی نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران نیز در 
این دیدار ضمن تبریک 29 فروردین روز ارتش جمهوری اسلامی ایران، هم افزایی بین 
ارتش و سپاه را خار چشم دشمنان و باعث قوت قلب دوستان و ملت ایران دانست و بر 

تقویت این هم افزایی ها تآکید کرد.

سخنگوی جمعیت هلال احمر اعلام کرد؛

جزییات زلزله ۵.۹ ریشتری در بوشهر
سخنگوی جمعیت هلال احمر گفت: تاکنون زلزله 5.9 ریشتری در بوشهر پنج 

مصدوم داشته است که چهار نفر در گناوه و یک نفر هم در دیلم آسیب دیده  اند.
 محمد حسن قوسیان مقدم گفت: ساعت 11:11 دقیقه روز، 29 فروردین ماه 
زلزله ای به قدرت 5.9 ریشتر، عمق 10 کیلومتری زمین در استان بوشهر حوالی گناوه 
را لرزاند. وی افزود: در پی این زمین لرزه، پنج تیم ارزیاب هلال احمر به منطقه حادثه 
دیده اعزام شده اند. قوسیان مقدم همچنین از اعلام آماده باش و وضعیت نارنجی به 

استان های خوزستان، فارس، کهگیلویه و بویراحمد و هرمزگان خبر داد.
سخنگو و دبیرکل جمعیت هلال احمر از آماده باش 4 بالگرد امدادی در استان های 
بوشهر، شیراز، اهواز و کرمان خبر داد. سخنگوی جمعیت هلال احمر در خصوص 
زلزله 5.9 ریشتری بوشهر گفت: تخریب و ترک خوردگی دیوارهای منازل تا این لحظه 
گزارش شده و 5200 تخته چادر آماده است تا در صورت نیاز توزیع شود. 21 روستا با 

4553 نفر شامل 11۷9 خانوار تحت تاثیر این زلزله قرار گرفتند.
 

جواد امام خبر داد

معرفی نامزدها به جبهه اصلاحات
 از هفته آینده 

یک عضو جبهه اصلاحات ایران گفت: احتمالا از هفته آینده فرایند معرفی نامزدهای 
اصلاح طلبان به جبهه اصلاحات آغاز می شود.

جواد امام در گفت و گو با ایسنا، درباره سازوکار انتخاب نامزد اصلاح طلبان در جبهه 
اصلاحات، اظهار کرد: نامزدها با حداقل نظر یک سوم اعضای حقیقی و حقوقی جبهه 
معرفی شده و در فرایندی برنامه های آنها بررسی می شود و در نهایت با رای دو سوم 
اعضای جبهه اصلاحات، نامزد نهایی مشخص خواهد شد. وی ادامه داد: در حال 
حاضر آیین نامه های جبهه اصلاحات در حال تکمیل است و احتمالا از هفته آینده 
فرایند معرفی نامزدها به جبهه اصلاحات آغاز می شود، البته قرار نیست هر نامزدی به 
جبهه معرفی شود، بلکه کسانی معرفی می شوند که هم جبهه اصلاحات آنها را اصلاح 
طلب بداند و هم خود نامزدها خود را اصلاح طلب معرفی کنند. این فعال سیاسی 
اصلاح طلب در پاسخ به این پرسش که شانس کدام نامزد اصلاح طلب برای معرفی به 
مردم از سوی جبهه اصلاحات  بیشتر خواهد بود، گفت: نمی توان از حالا پیش بینی 
کرد. این مسأله به آمادگی نامزدها در درجه اول و در درجه دوم به معرفی آنها توسط یک 

سوم اعضای جبهه اصلاحات و در نهایت پذیرش آنها  بستگی دارد.

اخبار

امیرعلی ابوالفتح*

 

رییس جمهوری با بیان اینکه میزان اهتمام این دولت به بخش سلامت در 
سال های پس از انقلاب بی نظیر بوده است، گفت: ساخت و تجهیز بیمارستان 
و مراکز بهداشتی و درمانی یک اولویت فوری و جدی است که در دولت تدبیر و 

امید شتاب بیشتری گرفت.
هجدهمین  و  دویست  جمهوری،  ریاست  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت صبح یکشنبه به ریاست حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی برگزار شد و در این جلسه وزیر بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی گزارشی از روند تکمیل پروژه های بیمارستانی ارائه کرد و تامین 
منابع ارزی و ریالی برای تجهیز 13 هزار تخت بیمارستانی جدید مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت.
براساس گزارش ارائه شده در دولت های یازدهم و دوازدهم، با هدف توسعه 
زیرساخت های بهداشت و درمان به ویژه در مناطق محروم و برای رسیدن به 
استانداردهای بین المللی اقداماتی انجام شده که ساخت، توسعه و بهره برداری 
از یک هزار و ۷11 پروژه بیمارستانی و اجرای طرح تحول نظام سلامت به 

ظرفیت 41 هزار تخت جدید از آن جمله است.
درحالی که تعداد کل تخت های بیمارستانی کشور پیش از آغاز فعالیت دولت 
یازدهم، 96 هزار تخت بوده، در فاصله سال های 92 تا 99، علاوه بر بازسازی 

کامل بیش از 40 هزار تخت بیمارستانی، 41 هزار تخت به این تعداد افزوده 
شده است که این رقم 50 درصد کل ظرفیت تخت های ایجاد شده در سال های 

پس از پیروزی انقلاب اسلامی است.
تعداد کل تخت های مراقبت های ویژه کشور پیش از آغاز فعالیت دولت یازدهم 
4 هزار و 96 تخت بوده که در فاصله سال های 92 تا 98، دو هزار و 158 تخت 
مراقبت های ویژه به این تعداد افزوده شده و در دوران شیوع کرونا در یکسال 

اخیر نیز 2 هزار و 161 تخت دیگر به ظرفیت درمانی کشور افزوده شده است.
روحانی با اشاره به اینکه دولت تدبیر و امید در کشاکش جدال با ویروس 
کرونا؛ آماده سازی و تجهیز بیمارستان ها برای پذیرش بیماران کرونایی و تقویت 
زیرساخت های نظام سلامت را نیز دنبال کرده است، خاطرنشان کرد: هر چند 
همه ابعاد توسعه در نظام سلامت فقط در ساخت بیمارستان و تجهیز نیازهای 
و تجهیز  این است که ساخت  واقعیت  اما  بیمارستان ها محدود نمی شود، 
بیمارستان و مراکز بهداشتی و درمانی یک اولویت فوری و جدی بوده که در 

دولت تدبیر و امید شتاب بیشتری گرفت.
رییس جمهوری اظهار کرد: گسترش عدالت در تامین نیازهای بهداشتی 
و درمانی مردم در اقصی نقاط کشور نیز دیگر دغدغه مهم دولت بود که با 
تلاش های همکاران حوزه سلامت برای ارتقای نظام بهداشت و درمان کشور، 
دسترسی اقشار مختلف مردم در دورترین نقاط کشور به خدمات درمانی فراهم 

شده است.
در ادامه جلسه »پیشنهاد حمایت مالیاتی از بنگاه های اقتصادی« در دوران 

کرونا مطرح و مورد بررسی اعضا قرار گرفت.
سازمان امور مالیاتی به منظور حمایت از کسب و کارها در مقابل تبعات 
اقتصادی کرونا، بخشودگی جرائم قابل بخشش موضوع قانون مالیات های 
مستقیم و قانون مالیات بر ارزش افزوده برای همه فعالان اقتصادی اعم از 

تولیدی و خدماتی را پیشنهاد کرده است.
این پیشنهادها که در راستای هدف مانع زدایی از تولید طراحی شده است 
مورد بحث و بررسی و تصمیم گیری قرار گرفت و ادامه بررسی آن به جلسه آینده 

ستاد هماهنگی اقتصادی دولت موکول شد.

 فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: 
توان پهپادی ارتش به عنوان یک قدرت و برگ برنده 
نیروهای مسلح است که در صورت نیاز در میدان های 

نبرد از آن استفاده خواهد شد.
سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی در حاشیه رژه 
با  خبرنگاران  جمع  در  و  ارتش  محمول  یگان های 
گفت:  ارتش،  روز  فروردین   29 فرارسیدن  تبریک 
روز 29 فروردین یادگار بزرگ بنیانگذار کبیر انقلاب 
اسلامی حضرت امام خمینی رضوان الله تعالی علیه 

است.
فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران با اشاره 
به تجهیزات و دستاوردهای به نمایش گذاشته شده 
در رژه امروز، افزود: آنچه شما شاهد بودید گوشه ای 
از توانمندی های ارتش جمهوری اسلامی ایران بود 
که با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی به نمایش 
گذاشته شد. موسوی با تاکید بر رعایت پروتکل های 
مختلف بهداشتی تصریح کرد: برای ما بسیار مهم بود 
که دستورالعمل های ستاد ملی مقابله با کرونا را 100 
درصد اجرا کنیم و کوچکترین خطری در این زمینه 
نکنیم، بنابراین بسیاری از کارهایی که می توانستیم 
ارائه کنیم را حذف کردیم و آنچه به نمایش گذاشته 
پروتکل های  رعایت  با  که  بود  دستاوردهایی  شد، 
بهداشتی امکان نمایش داشت. وی خاطرنشان کرد: 
شما امروز شاهد حضور قدرت نوظهور پهپادی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران بودید و این بسیار مهم است 
که قدرت پهپادی ارتش در سال های فشار حداکثری 

ظهور و رشد کرده و پا گرفته است.
فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران ادامه 

داد: توان پهپادی ارتش امروز به عنوان یک قدرت و 
برگ برنده نیروهای مسلح است که در صورت نیاز در 

میدان های نبرد از آن استفاده خواهد شد.
هوایی،  پدافند  زمینی،  نیروهای  گفت:  موسوی 
هوایی و دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران آنچه 
را که می شد با رعایت همه ملاحظات بهداشتی نشان 
دادند.  قرار  عزیزمان  مردم  دید  معرض  در  را  دهند 
با این رژه می خواهیم به مردم عزیزمان بگوییم  ما 
آنچنان که در این 43 سال پیشاپیش این ملت در 
آنها دفاع  آرمان های  از  و  ایستاده ایم  برابر دشمنان 
کرده ایم باز هم فرزندان غیور شما در ارتش جمهوری 
آرمان ها  تحقق  برای  مقدم  خط  در  ایران  اسلامی 
ایستاده اند و پیش خواهند رفت. وی یادآور شد: در 
انتهای رژه امروز شما شاهد نمونه هایی از توانمندی 
چهارگانه  نیروهای  و  ارتش  زیستی  پدافند  قرارگاه 
ارتش جمهوری اسلامی ایران بودید، این رژه نمادین 
و  بهداشت  به جامعه  ادای احترامی است  واقع  در 
درمان و مدافعان سلامت مردم این کشور، همچنین 
ادای احترام و تعظیم به شهدای بزرگوار این عرصه و 
خانواده های محترم آنها است. فرمانده کل ارتش 
اضافه کرد: با این رژه به ملت بزرگ ایران اعلام کردیم 
در  ایران همچنان که  ارتش جمهوری اسلامی  که 
حوادث طبیعی مانند زلزله و سیل در کنار مردم بوده 
است، از اسفند سال 98 تا کنون برای مقابله با کرونا 
در کنار مردم ایستاده است و هر جا که لازم باشد و 
هر کمکی که از دست ارتش جمهوری اسلامی ایران 

برآید برای مردم با جان و دل انجام خواهد داد.
موسوی ادامه داد: ارتش همواره برای مردم و در 

کنار آنها و در خدمت این عزیزان است و این حرف 
جمهوری  ارتش  سالروز  فروردین   29 رژه  اساسی 
اسلامی ایران و روز حماسه آفرینی های نیروی زمینی 

قهرمان ارتش جمهوری اسلامی ایران بود.
وی درباره تاثیر تحریم ها بر توان دفاعی کشور اظهار 
کرد: خاصیت هر انسانی است که وقتی در محدودیت 
قرار می گیرد دو راه بیشتر ندارد یا اینکه محدودیت را 
حاکم بر خود بداند و زندگی خود را تمام شده بپندارد 
و راه دیگر اینکه محدودیت را به فرصتی تبدیل کند. 
به کار  توان دارد  آنچه  این محدودیت  از  برای عبور 
را  ایران در این 43 سال راه دوم  بگیرد. ملت بزرگ 
انتخاب کرده است، به توان داخلی و مردم تکیه کرده 
و ارتش جمهوری اسلامی ایران که جزئی از این ملت 
بزرگ است در این سال ها توانست بیش از 80 درصد 
وابستگی خود به بیگانگان را با اتکا به توان داخلی 
قطع کند. فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران 
اضافه کرد: آنچه امروز شما به عنوان قدرت پهپادی 
مشاهده کردید در همین سال های فشار حداکثری 
در ارتش جمهوری اسلامی ایران بروز و ظهور یافت. 
تحریم ها برای همه ملت ها ظالمانه و محدودیت آفرین 
است و می تواند بر ملت ها فشار ایجاد کند اما ملتی 
که بتواند از تحریم ها و فشارهای بیگانگان به عنوان 
فرصت استفاده کند می تواند حرف اصلی خود را در 
جهان محکم به زبان بیاورد. موسوی خاطرنشان کرد: 
ایران می تواند پرچم خود را در اهتزاز نگه دارد اقتدار و 
سربلندی ملت خود را در جهان حفظ کند، این راهی 
است که ملت ایران انتخاب کرده و ارتش هم که جزئی 

از این ملت است این راه را انتخاب کرده است.

فرمانده کل ارتش:

 توان پهپادی ارتش، برگ برنده نیروهای مسلح است

ساخت ۱۷۰۰ پروژه بیمارستانی و تجهیز ۴۱ هزار تخت جدید
روحانی: میزان اهتمام این دولت به بخش سلامت بی نظیر بوده است

تدابیر  براساس  راهور گفت:  پلیس  اجتماعی  معاون 
رئیس پلیس راهور نیروی انتظامی جریمه های مشمول 
دو برابری به اصل بازگشته و افرادی که مشمول این جرایم 
می شوند تا پایان دی ماه امسال فرصت دارند اصل جرایم 

را بپردازند.
سرهنگ عین الله جهانی افزود: از آن جهت که مردم به 
دلیل شرایط کرونا در مضیقه بودند این طرح به مجلس 

پیشنهاد و تصویب شد.
وی ادامه داد: براساس پیشنهاد پلیس راهور ناجا به 
جرایم  مجلس،  در  تصویب  و  اسلامی  شورای  مجلس 
خودروهایی که مشمول دو برابری بودند، بخشیده شد و 

افراد باید اصل جریمه را تا پایان دی ماه بپردازند.
چهارم  از  طرح  این  اینکه  بیان  با  جهانی  سرهنگ 
اردیبهشت ماه آغاز می شود، گفت: این طرح فقط شامل 
جرایم دو برابر شده سال 99 می شود و شامل جرایم سال 
1400 نیست و افراد می توانند اصل جرایم دو برابری 
شده سال 99 را تا پایان دی ماه امسال از طریق درگاه 

بانک ها، سایت پلیس و دفاتر پلیس +10 بپردازند.
معاون اجتماعی پلیس راهور افزود: چنانچه افرادی که 
مشمول این طرح می شوند تا زمان اعلام شده نسبت به 
پرداخت جرایم خود اقدام نکنند، جرایم آنها دو برابر و در 

سوابق افراد درج می شود.

سرهنگ جهانی در پاسخ به این سئوال که آیا افرادی 
در ساعت محدودیت ترافیک برای اهدای خون مراجعه 
کردند، جریمه می شوند، گفت: افرادی که در ماه مبارک 
رمضان بعد از افطار برای اهدای خون مراجعه می کنند و 
از آن جایی که در ساعت محدودیت تردد شبانه از ساعت 

21 تا 3 صبح انجام می شوند، جریمه نخواهند شد.
وی افزود: سازمان انتقال خون اسامی این افراد همراه 
پلاک خودرو را در قالب فایلی به صورت هفتگی برای 
پلیس راهور ارسال کرده و از این طریق اسامی این افراد 
از لیست پرداخت جرایم محدودیت کرونایی حذف می 

شود.

معاون اجتماعی پلیس راهورخبرداد:

بخشودگی جرایم دو برابر شده تا پایان سال ۹۹

 دبیرکل اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق با تشریح توافق 10 بندی ایران و عراق برای 
آزاد سازی پول های بلوکه شده، گفت: به سرانجام رساندن این روند به حدود یک ماه 

زمان نیاز دارد تا وضعیت معاملات در شرایط عادی قرار بگیرد.
»حمید حسینی« با بیان اینکه در اسفندماه سال 99 مسئولان دو کشور در مصاحبه 
هایی به طور رسمی از پرداخت بدهی ها عراق به ایران خبر دادند، اظهار داشت: این 
کشور معافیت هایی در زمینه بازگشت پول های بلوکه شده ایران دریافت کرده است و 
می تواند فارغ از تحریم ها بدهی های خود را به ایران پرداخت کند. دبیرکل اتاق بازرگانی 
مشترک ایران و عراق با بیان اینکه نماینده ای از سوی ایران با بانک تجارت عراق مذاکره 
داشته است، خاطرنشان کرد: این بانک اعلام کرد که در حال حاضر تجار ایرانی می 
توانند با استفاده از پول های بلوکه شده، تجارت خود را انجام دهند. حسینی با بیان 
اینکه دستورالعمل 10 گانه ای تبیین شده تا شرکت های ایرانی و عراقی بتوانند با 
یکدیگر همکاری داشته باشند، تصریح کرد: در این بخشنامه آمده که می توانند از پول 
های بلوکه شده به صورت یورو، دلار و دینار استفاده کنند و بانک هزینه ای بابت کارمزد 
آن دریافت نخواهد کرد. وی با اشاره به سایر شرایط این توافق،  افزود: از سوی دیگر 
شرکت های توانیر و گاز ایران باید شرکت های ایرانی را در نامه ای معرفی و تایید کنند 
و همچنین شرکت عراقی طرف معامله در زمینه دارو و غذا باید تخصص و سابقه کار 

داشته باشد. دبیرکل اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق خاطرنشان کرد: بر اساس این 
دستورالعمل شرکت ایرانی کالاهای مورد نظر خود را از عراق خریداری کرده و زمانی که 
کالا وارد آب های ایران شود 90 درصد و در زمان تخلیه بار 10 درصد باقی مانده از پول 
های ایران در بانک عراق آزاد خواهد شد. به گفته حسینی، طبق بخش دیگری از  این 
توافق، در صورت خرید اقلام کشاورزی و دارویی، تایید وزارت کشاورزی و دارویی عراق 
الزامی است و بعد از استعلام مالیاتی کالا قابل تبادل می شود. وی با بیان اینکه این 
روند نیاز به مذاکره با شرکت های عراقی دارد، خاطرنشان کرد: تشویق آنها برای تجارت 
با ایران با رعایت این دستورالعمل ها سخت شده است و نیاز به زمان دارد اما در حال 
حاضر به لحاظ پرداخت بانکی و آزاد سازی پول های بلوکه شده ایران، مشکلی وجود 
ندارد. دبیرکل اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق با تاکید بر اینکه در تلاش هستیم تا 
شرکت های عراقی را وارد این روند کنیم، اظهار داشت: در صورتی که بخواهیم پول های 
ایران را در تجارت با شرکت هایی غیر از شرکت های عراقی آزاد کنیم نیاز است که شرکت 
مورد نظر در بانک تجارت عراق حساب باز کند تا بتوان هزینه کالای خریداری شده را به 
حساب شرکت خارجی پرداخت کنیم. حسینی تاکید کرد: به سرانجام رساندن این روند 
به حدود یک ماه زمان نیاز دارد تا وضعیت معاملات در شرایط عادی قرار بگیرد و به زودی 

در این زمینه خبرهای خوبی خواهیم داشت.

دبیرکل اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق تشریح کرد:

جزییات توافق آزادسازی پول های بلوکه شده ایران در عراق تا یک ماه آینده

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: هنوز به اوج و قله پیک چهارم کرونا در 
ایران نرسیده ایم. پیش بینی می شود تعداد بستری های کرونا در این موج به 60 
هزار نفر برسد و حالا حالاها از وضعیت قرمز خارج نمی شویم. علیرضا رئیسی روز 
یکشنبه افزود: تعداد موارد بستری کرونا در اوج ییک سوم کرونا به 23 هزار نفر 
رسید اما هنوز به اوج و قله پیک چهارم کرونا نرسیده ایم اما تعداد بستری ها به 
43 هزار نفر رسیده است. پیش بینی این است که تعداد بستری های کرونا در اوج 

پیک چهارم به 60 هزار نفر برسید که یک رکورد بی سابقه است.

وی درباره اقدامات وزارت بهداشت برای مقابله و کنترل پیک چهارم کرونا گفت: 
فعلا فقط بحث تمدید محدودیت های کرونا مطرح است، محدودیت های ابلاغ 
شده برای شهرهای قرمز و نارنجی این هفته هم تمدید شد و قرار است، پنجشنبه 
برای ادامه این محدودیت ها و چگونگی آن در ستاد ملی کرونا تصمیم گیری شود.
رئیسی افزود: احتمالا محدودیت های کرونا دو هفته دیگر تمدید می شود. اما 
حتی اگر نمودار صعودی کرونا در پیک چهارم، ثابت شود و از حالت صعودی خارج 

شود یا حتی نزولی شود، حالا حالاها از وضعیت قرمز خارج نمی شویم.

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا :

به این زودی ها از وضعیت قرمز کرونا خارج نمی شویم
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مدیر کل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی با بیان اینکه مصرف زیاد قند، نمک و چربی موجب تضعیف 
سیستم ایمنی بدن می شود، به روزه داران توصیه کرد، از خوردن مواد 

غذایی شیرین در وعده سحری پرهیز کنند.
وعده  در  شیرین  غذایی  مواد  مصرف  اینکه  بیان  با  عبداللهی  زهرا 
سحری توصیه نمی شود، گفت: مصرف بامیه و زولبیا که دارای مقادیر 
زیادی قند و چربی، اسیدهای چرب اشباع و ترانس هستند، در وعده 

افطار بسیار محدود شود.
وی با اشاره به برنامه غذایی مناسب روزه داران در ماه مبارک رمضان، 
درباره وعده غذایی سحر گفت: سحری، افطار و شام وعده های اصلی 
به ویژه برای افرادی که در طول روز فعالیت بیشتری دارند، هستند. نوع 
غذاهایی که در وعده سحری مصرف می شوند نقش مهمی در حفظ 

کارایی و جلوگیری از کم آبی بدن، ضعف و خستگی دارند.
مدیر کل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت با تاکید بر اینکه در 
وعده سحر از غذاهای کم حجم و غنی از مواد مغذی که کم نمک، کم 
چرب و کم شیرین هستند استفاده شود، خاطرنشان کرد: اصولا مصرف 
زیاد قند، نمک و چربی موجب تضعیف سیستم ایمنی بدن می شود. 
مقدار مناسبی از سبزی های مختلف )سبزی خوردن و سالاد ( مصــرف 
شود؛ سبزی ها با دارا بودن مواد مغذی مختلف و آب، علاوه بر تامین 
ویتامین ها و مواد معدنی مورد نیاز بدن، از تشنگی و خشکی گلو که می 

تواند فرد را مستعد ابتلا به بیماری کووید 19 کند، جلوگیری می کنند.
عبداللهی عنوان کرد: مواد غذایی شیرین با تحریک انسولین و ورود 
سریع قند خون به داخل سلول ها و در نتیجه افت قند خون موجب 
گرسنگی زودرس می شود. مدیر کل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت 
بهداشت ادامه داد: با توجه به اینکه کم آب شدن بدن و خشکی گلو 
فراهم کند، در وعده سحر  به کووید 19  ابتلا  برای  را  زمینه  تواند  می 
سبزی هایی که آب بیشتری دارند و در طول روز از تشنگی و کم آبی 
بدن جلوگیری می کنند مثل کاهو، خیار و گوجه فرنگی مصرف شوند. 
نوشیدنی های خیلی شیرین همچون نوشابه های گازدار، شربت ها و 
چای خیلی شیرین و پررنگ هم که موجب تشنگی، خشکی دهان و گلو 
در طول روز می شوند، هم در وعده سحر مصرف نشوند. چای پررنگ به 
این دلیل که مدر است می تواند موجب دفع آب بدن وکم آبی در طول 
روزه داری شود. وی با بیان اینکه غذاهای پرپروتئین مانند انواع کباب، 
کوکو،  و  کتلت  مثل  پرروغن  و  و غذاهای خشک  ماهی  کباب،  جوجه 

سوسیس و کالباس، پیتزا، کله پاچه و هم چنین غذاهای چرب و سرخ 
شده و پر ادویه موجب احساس تشنگی و خشکی دهان در طول روز 
می شوند به همین جهت در شرایط فعلی که با شیوع بیماری کووید 19 

مواجه هستیم بهتر است در وعده سحر مصرف نشوند.
عبداللهی افزود: به طور کلی غذاهای ساده و سبک مثل انواع پلو و 
خورش در حجم کم )برای افرادی که فعالیت بدنی بیشتری در طول روز 
دارند( و یا غذاهای سبکتر شبیه وعده صبحانه )برای افرادی که در طول 

روز فعالیت کمی دارند( برای وعده سحر می تواند مناسب باشد.
بهترین غذاها برای وعده افطار

مدیر کل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت به بهترین غذاها برای 
وعده افطاری اشاره و عنوان کرد: در وعده افطار باید ضمن پرهیز از 
پرخوری، از غذاهای سبک و در عین حال پر انرژی استفاده و سعی شود 
غذا به آرامی جویده شود. در هنگام افطار بدن نیاز به یک منبع انرژی به 
شکل گلوکز دارد که کاهش قند خون در ساعات روزه داری را جبران کند. 
وی با بیان اینکه مصرف یک لیوان آب گرم، چای کمرنگ و یا یک لیوان 
شیر گرم همراه با خرما یا عسل در شروع افطار توصیه می شود، بیان 
کرد: استفاده از غذاهای سبک مثل فرنی، شیربرنج، نان و پنیر و سبزی 

که یکی از عادات خوب غذایی ایرانی در این ایام است، فراموش نشود. 
عبداللهی با بیان اینکه انواع سوپ کم چرب، آش کم حبوبات و سبک، 
حلیم بــدون روغن )حلیم منبع خوبی از مواد نشاسته ای، فیبر، پتاسیم 
و منیزیم است( غذاهای مناسبی برای افطار هستند، تاکید کرد: خوردن 
و  دارد  داغ  نعناع  و  داغ  پیاز  زیادی  مقدار  که  و چرب  غلیظ  آش های 
همچنین حبوبات فراوان به دلیل ایجاد مشکلات گوارشی در وعده افطار 

توصیه نمی شود.
مصرف بامیه و زولبیا در وعده افطار محدود شود

مدیر کل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت همچنین در ادامه 
با بیان اینکه سیب زمینی آب پز، سبزی های پخته مثل کدو، کلم، گل 
کلم، هویج و نخود فرنگی، تخم مرغ آبپز، کره و عسل غذاهای مناسبی 
برای افطار هستند، گفت: مصرف بامیه و زولبیا که دارای مقادیر زیادی 
قند و چربی، اسید های چرب اشباع و ترانس هستند، بسیار محدود 
شود؛ به طور کلی زیاده روی در مصرف مواد قندی و شیرین از جمله 
حلوا و شله زرد خیلی شیرین در وعده افطار علاوه بر اینکه منجر به اضافه 
دریافت انرژی و چاقی می شود، موجب تضعیف سیستم ایمنی بدن هم 

می شود.

وی با اشاره به سایر توصیه های تغذیه ای- بهداشتی در ایام روزه داری 
با بیان اینکه پس از افطار، داشتن تحرک و فعالیت با شدت متوسط که 
موجب مصرف کالری شده توصیه می شود، بیان کرد: نماز خواندن در 
اوقات مختلف روز با حرکت هماهنگ تعدادی از مفاصل و ماهیچه ها، 
باعث ایجاد توازن و تعادل بدن، مصرف کالری، کمک به جریان خون و 

کمک به متابولیسم غذا می شود.  
عبداللهی ادامه داد: مصرف بیش از هشت لیوان آب آشامیدنی سالم 
و سایر مایعات طبیعی و آب سبزی ها و صیفی ها مانند آب هویج، گوجه 
فرنگی و کرفس که سبب دریافت بیشتر مایعات، کالری و تا حدودی فیبر 
غذایی می شود در فاصله افطار تا سحر ضمن حفظ ایمنی در شرایط 
کنونی برای پیشگیری و کنترل بیماری کووید- 19، بدن را از کم آبی در 

طول روزه داری حفظ می کند.
مدیر کل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت تصریح کرد: خوردن 
غذاهای چرب و شور و همچنین انواع تنقلات شور، کنسروها، شورها، 
سوسیس، کالباس و سایر فست فودها سبب تضعیف سیستم ایمنی و 
ایجاد تشنگی می شود، توصیه می شود به جای نمک از سبزی های 

خشک و معطر و محلی برای طعم دار کردن غذا استفاده شود.
خرما بهترین ماده غذایی برای تامین تدریجی قند خون است

اینکه محدود کردن مصرف نمک در وعده های  به  وی ضمن اشاره 
افطار، شام و سحر در این دوران بسیار مهم و کمک کننده است، یادآور 
شد: دریافت اضافه نمک، بدن را مجبور به واکنش کرده و برای جبران 
آن لازم است آب بیشتری مصرف شود. به علاوه در افرادی که مستعد 
افزایش فشار خون و یا مبتلا به این بیماری هستند باید در این زمینه 
احتیاط بیشتری کنند لذا توصیه می شود از حداقل مقدار نمک در تهیه 
غذاها استفاده شود، این مقدار کم نمک باید از نمک یددار تصفیه شده 

باشد.
عبداللهی با بیان اینکه خرما بهترین ماده غذایی برای تامین تدریجی 
قند خون بوده و در تنظیم قند خون بسیار مفید اســـت، توصیه کرد: 
در وعده افطار در صورت امکان 2-3 عدد خرما مصرف شود؛ از مصرف 

بیش از حد خرما نیز مانند سایر شیرینی ها پرهیز شود.
مدیر کل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت تصریح کرد: مواد 
خیلی شیرین مانند زولبیا، بامیه و گوش فیل، حلوا و شله زرد در وعده 
سحری که سبب افت سریع قند خون در ساعات اولیه روز می شود، 
مصرف نشوند؛ مصرف آب زیاد در وعده افطار و همچنین بین صرف غذا 

سبب اختلال در هضم مواد غذایی می شود.
از نوشیدن زیاد چای پررنگ در وعده سحری اجتناب کنید

وی با اشاره به اینکه بســـیاری از افراد از ترس تشنگی در طول روز، 
بعد از صرف سحری به مقدار فراوان آب می نوشند که عادت صحیحی 
نیست، اظهار کرد: در عوض برای برطرف کردن تشنگی در طول روز 
توصیه می شود در فاصله افطار تا سحر از صیفی ها و میوه های سرشار از 

آب مانند کاهو، خیار، هندوانه، خربزه ، طالبی و مرکبات استفاده شود.
عبداللهی یادآور شد: از نوشیدن زیاد چای به خصوص چای پررنگ در 
وعده سحری اجتناب کنید چرا که چای ضمن اینکه باعث افزایش دفع 
ادرار و از دست رفتن نمک های معدنی که بدن در طول روز به آن احتیاج 
دارد می شود، اسید اگزالیک موجود در چای و همچنین مصرف نمک و 

مواد پروتئینی زیاد نیز باعث کاهش جذب کلسیم غذا می شود.
مدیر کل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت عنوان کرد: اگرچه به 
منظور تامین بخشی از انرژی مورد نیاز روزانه و تامین برخی از اسیدهای 
چرب ضروری و ویتامین های محلول در چربی باید در طی روزه داری از 
روغن ها و چربی های خوراکی در حد متعادل استفاده شود، اما مصرف 
مـــواد غذایی سنگین، دیر هضم، پر چرب و سرخ شده مانند اولویه، 
سیب زمینی سرخ شده، پنیر پیتزا، انواع کوکو و کتلت های چرب به 

هنگام افطار مناسب نیست.

اصول تغذیه ای صحیح در ماه رمضان همزمان با شیوع کرونا؛

موارد مصرف روغن زیتون برای نوزادانروزه داران در وعده سحری غذاهایی شیرین نخورند

آیا روغن زیتون برای نوزادان مفید است؟

روغن زیتون یکی از محبوب ترین و مفیدترین روغن های گیاهی است که خواص 
بزرگ سالان  برای  نه تنها  روغن  این  دارد.  مو  و  پوست  سلامتی،  برای  بیشماری 
بلکه برای کودکان هم از فواید زیادی برخوردار است که در این مطلب به مزایای 

شگفت انگیز آن برای کودکان می پردازیم.
زیتون  درخت  از  که  است  اضافی  شیمیایی  مواد  هیچ گونه  بدون  روغن زیتون 

استخراج می شود و در زمان مناسب برداشت شده و بلافاصله فرآوری می شود.
بنا به گفته سازمان غذا و دارو، یک قاشق غذاخوری روغن زیتون حاوی 119 
کالری، 13.50 گرم چربی، 2 گرم چربی اشباع شده، 1.8 میلی گرم ویتامین E و 

8.1 میکروگرم ویتامین K است.
یک مطالعه توسط دانشگاه منچستر نشان می دهد که ماساژ با این روغن به طور 
قابل توجهی باعث بهبود آب رسانی پوست خشک کودکان می شود. علاوه بر این 

روغن زیتون چندین مزیت دیگر برای نوزادان دارد.
۱-روغن زیتون برای ماساژ کودک

ماساژ نوزاد، کودک را آرام کرده و خواب، رشد و سلامتی او را بهبود می بخشد. 
یک جنبه مهم برای ماساژ کودک، انتخاب روغن مناسب است. روغن زیتون یکی از 
بهترین انتخاب ها برای ماساژ نوزادان است زیرا دارای ترکیب اسیدهای چرب متعادل 
و آنتی اکسیدان های موردنیاز برای پوست کودک است. در زیر برخی از مزایای ماساژ 

روغن زیتون برای کودک آورده شده است:
 -روغن زیتون پوست کودک را صاف و براق می کند. این لوسیون یک مرطوب کننده 

طبیعی و مناسب برای پوست کودک است.
-این روغن قدرت بازسازی بر روی بافت های پوست را دارد و به سرزنده شدن پوست 

کمک می کند.
ویتامین E و  آنتی اکسیدان فنولیک  از چربی های سالم،  -روغن زیتون سرشار 
اسیدهای اولیئیک است که ماساژ منظم نوزادان با این روغن می تواند به حفظ رنگ 

پوست، سلامت استخوان و عضله کمک کند.
-روغن زیتون را می توان در هوای گرم و سرد استفاده کرد. روغن زیتون دارای درصد 
بیشتری اسید اولئیک است که باعث نفوذپذیری بیشتر پوست می شود. افزایش 
نفوذپذیری پوست منجر به افزایش رطوبت و ایجاد خشکی می شود؛ بنابراین، اگر 

پوست کودک شما خشک است از روغن زیتون برای ماساژ استفاده نکنید.
۲-روغن زیتون در غذای کودک

توصیه می شود از روغن زیتون در رژیم غذایی کودک پس از شش ماهگی استفاده 
کنید. روغن زیتون سرشار از اسیدهای چرب اشباع نشده است که برای جلوگیری 
از بیماری  های قلبی وعروقی و سرطان ها در کودکان، کاهش بیش فعالی، رشد و 

توسعه و مغز و کاهش خطر ابتلا به چاقی مفید است.
دقت کنید روغن زیتون را هرگز نباید بیش از یک چهارم قاشق چای خوری برای 10 
گرم غذای کودک استفاده کنید. مصرف بیش ازحد روغن زیتون می تواند منجر به 

اسهال شود اما مصرف مناسب این روغن برای سلامتی کودک مناسب است.
۳-روغن زیتون برای یبوست در نوزادان

یک نکته مهم برای تسکین یبوست یا کولیک در نوزادان، مالیدن روغن زیتون گرم 
بر روی شکم کودک با حرکت عقربه های ساعت است. انجام این کار از گاز معده 
)باد شکم( جلوگیری می کند و باعث خواب آرام نوزاد می شود. همچنین گنجاندن 
روغن زیتون در رژیم غذایی کودک نیز به مقابله از یبوست کمک می کند. بسیاری از 
افراد از روغن زیتون به عنوان یک ملین خانگی برای بهبود یبوست استفاده می کنند. 
بااین حال، دقت کنید که هنگامی که یبوست نوزاد برای مدت زمان طولانی ادامه 

داشت، بهتر است برای مقابله با یبوست به پزشک مراجعه کنید.
 ۴-روغن زیتون برای درمان کلاه گهواره

 کلاه گهواره یک بیماری پوستی در سر نوزادان است که باعث پوسته پوسته شدن 
پوست کف سر در نوزادان می شود. خاصیت آب رسانی روغن زیتون می تواند به عنوان 

یک درمان طبیعی در از بین بردن این عارضه پوستی در نوزادان عمل کند.
-روغن زیتون را روی پوست سر کودک بمالید.

-با دست یا برس نرم ماساژ دهید و بگذارید 10 تا 20 دقیقه بماند.
- اجازه دهید روغن یک شب روی سر بماند.

-بعداً با استفاده از شامپوی ملایم و آب ولرم پوست سر را کاملًا بشویید.
استفاده از روغن زیتون علاوه بر درمان پوسته های کف سر، می تواند به تقویت 

موهای کودک نیز کمک کند.
5-روغن زیتون برای بثورات پوشک

بثورات پوشک معمولًا به شکل قرمزی پوست و پوسته ریزی در محل های تماس 
کهنه بچه با پوست کودک دیده می شود. در موارد شدید، این عارضه می تواند سبب 

جوش، تاول و سایر جراحات پوستی شود.
استفاده از امولسیون روغن زیتون در دورنگه داشتن راش پوشک )التهاب پوستی 

در ناحیه پوشیده شده توسط پوشک( معجزه آسا است.
قاشق  یک  در  روغن زیتون  غذاخوری  قاشق  دو  کردن  مخلوط  از  محلول  این 
غذاخوری آب تهیه می شود. آن را به کف دست خود بمالید و به آرامی روی اندام 

تناسلی و باسن کودک پخش کنید.
6-روغن زیتون برای سرفه در نوزادان

آکادمی اطفال آمریکا به پزشکان توصیه می کند که از درمان های طبیعی برای 
سرفه در نوزادان استفاده کنند. در زمان بیماری کودک بهترین چیز برای بچه شیر 
مادر است چراکه باعث تقویت ایمنی کودک می شود. در بعضی مواقع، مالش روغن 

طبیعی می تواند کودک شما را آرام کند.
سه تا چهار قاشق غذاخوری روغن زیتون را با دو تا سه قطره رزماری، اکالیپتوس 
و روغن نعنا مخلوط کرده و این مخلوط را روی سینه و پشت کودک خود بمالید. 
استفاده از این روغن ها قبل از خواب به کودک شما کمک می کند تا خواب خوبی 

داشته باشد.

یک متخصص طب سنتی عنوان کرد:

روش هایی برای کاهش عطش
 روزه داران

یک متخصص طب سنتی روش هایی را برای کاهش عطش و حرارت بدن در طول 
روز به روزه داران توصیه کرد.

ناصر رضایی پور گفت: در طول روزه داری نیز روش هایی برای کاهش عطش و 
حرارت وجود دارد که بوییدن سیب گلاب، خیار، لیمو و گلاب، اسپری کردن گلاب 
خنک در فضای اتاق و شستشوی سر و گردن و سینه با آب یا گلاب خنک از جمله 

این کارها است.
وی ادامه داد: تنفس هوا و نسیم خنک که حرارت زائد قلب را کاهش می دهد، 
خواب روزانه حدود یک ساعت در میانه روز، توقف کمتر در آفتاب و کاهش 
فعالیت های جسمی و فکری در محیط گرم، پوشیدن لباس هایی با رنگ های 
روشن و طبیعت خنک از دیگر اقداماتی است که روزه داران می توانند انجام 

دهند.
این متخصص طب ایرانی گفت: همچنین پرهیز از بوها و عطرهای گرم، مالیدن 
روغن بادام یا بنفشه به شکم، گونه ها، پیشانی و پشت گوش ها و استراحت در 
جای تاریک با هوا و بوهای خنک نیز برای کاهش تشنگی و دمای بدن توصیه 

می شود.
رضایی پور با اشاره به اینکه تشنگی، لزوماً با نوشیدن آب برطرف نمی شود، گفت: 
مصرف کاهو، خیار بوته ای بدون پوست و بدون نمک، سکنجبین و خاکشیر نیز برای 

رفع تشنگی مفید است.

طبق نظر سنجی های انجمن دندانپزشکی آمریکا، بیش از ۷3 درصد شهروندان 
این کشور بر این باورند که دندانهای زرد باعث کاهش اعتماد به نفس آنها شده است.
به مرور زمان و با افزایش سن، دندان  ها درخشندگی و زیبایی خود را از دست می 
 دهند و در این میان عواملی مانند سیگار کشیدن و مصرف غذاهای رنگی این مشکل 
را تشدید می کند. در اینجا عادات غلط روزانه که باعث از دست رفتن سلامت دندان 

ها و زرد شدن آن ها می گردند، معرفی شده اند:
انتخاب دهانشویه های اسیدی

pHبزاق شما ترکیبی از مواد معدنی، آنزیم ها و ترکیبات اکسیژن است که تعادل 
را در دهان شما حفظ می کند و میزان اسید را که منجر به آسیب مینای دندان می 
شود، کاهش می دهد. بزاق همچنین از دندان ها در برابر باکتری ها و جلوگیری از 
لکه های دندانی محافظت می کند. با این حال انتخاب دهانشویه های بسیار اسیدی 
و استفاده مکرر از آنها باعث از بین رفتن مینای دندان و ایجاد لکه های دائمی روی 

دندان ها می شود. 

مصرف میوه ها و سبزیجات اسیدی
 همانطور که دهانشویه های اسیدی مینای دندان را از بین می برند، اسیدهای 
موجود در رژیم غذایی نیز می توانند همین خاصیت را داشته باشند. میوه های 
خانواده مرکبات مانند گوجه فرنگی، آناناس، سرکه، نوشابه های گازدار، و ... اثرات 
مخرب روی سلامت دندان ها دارند. توصیه می شود بعد از مصرف این غذاها آب 

بخورید و یا مسواک بزنید.
نوشیدن زیاد قهوه

 اگرچه به عقیده محققان قهوه می تواند منافع زیادی برای سلامتی داشته باشد، 
اما اثرات مخربی هم روی دندان ها دارد. لایه بیرونی که روی دندان  ها را می  پوشاند 
پوشیده از منافذ متعدد است و به همین دلیل به  سادگی رنگ قهوه را به خود می  

گیرد. در نتیجه دندان  ها زرد می  شوند.
سیگار کشیدن

 در اثر مصرف سیگار، به تدریج دندان های فرد تغییر رنگ می دهند. این تغییر 

رنگ به دلیل تاثیر مواد شیمیایی و سمی سیگار است که بر روی سطح دندان ها قرار 
می گیرد. زردی دندان ها با کشیدن سیگار کم نیکوتین به جای سیگار معمولی هم 
کاهش نمی یابد. در واقع اثرات آنها کاملا مثل هم است. موادشیمیایی موجود در 
سیگار، پلاک سختی را روی دندان ها ایجاد می کند که رنگ دندان ها را زرد می کند.

عدم بکار گیری نخ دندان
 به عقیده متخصصان دندان پزشکی نقش نخ دندان در کاهش لکه های دندانی 
کمتر از مسواک نیست. نخ دندان از انسداد پلاک در مینای دندان جلوگیری می کند 

و محافظ لثه ها در برابر بیماری های پریودنتال است.
استفاده نادرست از مسواک

 برای جلوگیری از لکه های دندانی بهتر است که با یک روال منظم مسواک بزنید. 
فشار وارد کردن به مسواک بخصوص زمانی که خمیردندان حاوی مواد ساینده باشد، 
دندان ها را مستعد ابتلا به زردی می کند و بافت دنتین یا عاج دندان را در معرض 

آسیب قرار می دهد.

این عادت های غلط دندان های شما را زرد می کند

با فرا رسیدن ماه مبارک رمضان توصیه های بهداشتی برای 
شیوه مصرف آب و غذا بیشتر از هر زمان دیگری اهمیت پیدا 

می کند.
نحوه غلط مصرف آب و غذا می تواند منجر به بروز مشکلاتی 
شود در حالی که شیوۀ درست آن بدن را سالم و سلامت نگه 
می دارد. به همین دلیل خوردن یک وعده سحری سالم و 
مناسب در کیفیت روزی که در پیش رو دارید تأثیرگذار است. 
خوردن غذای مناسب در سحر می تواند کیفیت روزه داری 
شما را تحت تأثیر قرار دهد. در ادامه توصیه هایی غذایی برای 

خوردن یک وعده خوب برای سحر را می خوانید.
۱- آب کافی بنوشید

یک راه ساده و مهم برای تأمین آب بدن نوشیدن آب کافی 
در هنگام سحر است. برای اینکه در طول یک روز روزه داری 
بدن با کمبود آب مواجه نشود تقریباً دو لیتر آب لازم است. 
سعی کنید این مقدار آب را جرعه جرعه و در یک زمان نیم 

ساعته بنوشید و یکباره ننوشید.  
۲- غذای سالم و سبک بخورید

وعده غذایی سحری باید سبک و سالم باشد. اصلًا تصور 
نکنید که زیاد خوردن مفید است بیش از حجم غذا کیفیت 
آن مهم است. داشتن یک رژیم غذایی سرشار از فیبر باعث 
می شود که در طول روز انرژی داشته باشید. خوردن خرما 
منیزیم  و  سلنیوم  مس،  از  سرشار  زیرا  نکنید  فراموش  را 
است. همچنین حاوی ویتامین کا است که باعث تقویت 
می کند  کمک  بدن  سلول های  به  و  می شود  استخوان ها 
که مایعات را ذخیره کنند زیرا منبع طبیعی گلوکز است. 
بنابراین، می تواند باعث افزایش جذب سدیم و آب در روده 

شود.
۳- خوابتان را تنظیم کنید

به طور کلی سلامتی بدن بر پایه خواب کافی ساخته شده 
است و صبح زود بیدار شدن فواید زیادی دارد. از این رو، 
یکی از عوامل کلیدی در در هنگام روزه داری، خواب مناسب 
است. به خصوص برای خوردن سحری بسیار مهم است که 
به موقع بیدار شویم. از این رو، مهم است که حداقل 50-40 

دقیقه قبل از نماز صبح زنگ ساعت خود را تنظیم کنید تا به 
موقع بیدار شوید و غذا را آماده کنید. نگذارید که به ساعات 

پایانی سحر برسید تا مجبور شوید با عجله غذا بخورید.
۴- ماست را فراموش نکنید

تواند معجزه کند! خوردن  حتی یک قاشق ماست می 
ماست در پایان وعده غذایی سحری از نظر علمی درست 
و مفید است زیرا به آرامش معده شما کمک می کند و از 

اسیدی شدن معده و البته کمبود آب بدن جلوگیری می کند.  
5- سیب و موز را فراموش نکنید

خوردن موز و سیب از این جهت مهم است که میوه ها هم 
کالری کمی دارند و هم به اندازه کافی مغذی هستند. فیبر، 
ویتامین سی و آنتی اکسیدان های مختلفی  در این میوه ها 

هست که به شما کمک می کنند احساس خستگی نکنید.
6- غذای شور، ادویه دار و شیرین ممنوع!

کم نگه داشتن ادویه، نمک و شکر در وعده غذایی می تواند 
به شما در کاش احساس تشنگی کمک کند. سدیم موجود 
در این نوع غذاها به تعادل مایعات درون بدن کمک می کند. 
وقتی غذاهای پر نمک مصرف می کنید، آب از سلول های 

شما خارج می شود که بعداً تشنگی را تحریک می کند.
۷- میوه های آبدار را فراموش نکنید

افزودن سبزی های غنی از آب مانند خیار، گوجه فرنگی 
و میوه های آبدار مانند هندوانه، پرتقال، کیوی و ... به وعده 
غذایی سحری می تواند بدن شما را در طول روز سرپا نگه 

دارد.
وعده افطار خود را نیز بررسی کنید زیرا جایگزینی مایعات 
از دست رفته در طول روز  در هنگام افطار بسیار مهم است. 
تأمین آب از دست رفته با میوه ها، سبزیجات و نوشیدن آب 
کافی ضرورت دارد. توجه کنید که تنظیم میزان آب مصرفی 
شکلی  به  و  بگیرید  جدی  را  سحر  و  افطار  وعده های  در 
برنامه ریزی شده در هنگام این دو وعدۀ غذایی آب، میوه و 
سبزیجات آبدار را در کنار غذای خود داشته باشید. با توجه به 
این نکات نگرانی بابت از دست دادن آب بدن و خستگی در 

طول روز نخواهید داشت.

7 نکته برای خوردن سحری سالم و با کیفیت
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مسئول سازمان بسیج سازندگی استان قم  خبرداد:

فراخوان ثبت نام متقاضیان راه اندازی 
نیروگاه خورشیدی خانگی 

مسئول سازمان بسیج سازندگی استان قم از علاقه مندان برای راه اندازی 
نیروگاه های خورشیدی خانگی به منظور تولید برق پنج کیلو وات ساعت در قم 

برای شرکت در طرح جهاد روشنایی دعوت کرد. 
سرهنگ محمود داودآبادی با اشاره به اینکه سازمان بسیج سازندگی با همکاری 
وزارت نیرو به منظور استفاده از انرژی رایگان و تجدیدپذیر خورشیدی اقدام به 
ایجاد نیروگاه های کوچک خانگی خورشیدی در مناطق روستایی و حاشیه شهرها 
کرده است، اظهار کرد: این طرح در قالب طرح جهاد روشنایی براساس مصوبه ای 
که در مجلس مبنی بر ایجاد 10 هزار نیروگاه کوچک خانگی خورشیدی طی پنج 
سال به تصویب رسیده، در سازمان بسیج سازندگی استان قم نیز پیگیری می 

شود. 
وی با تاکید بر اینکه این نیروگاه های پنل خورشیدی با تسهیلات کم بهره در قالب 
طرح بسیج روشنایی ایجاد می شوند، گفت: در این طرح متقاضیان اشتغال می 
توانند با نصب پنل های خورشیدی در پشت بام با فضای باز به متراژ تقریبی 60 
متر مربع در طول سال نسبت به تولید برق و فروش آن به شرکت توزیع برق که 
دارای قرارداد خرید تضمینی 20 ساله است اقدام کرده و درآمدزایی داشته باشند. 
مسئول سازمان بسیج سازندگی استان قم در ادامه به تبیین محاسن این طرح 
پرداخت و ابراز کرد: عدم تولید گازهای گلخانه ای، بهره برداری از فضاهای غیر 
قابل استفاده مانند پشت بام ، عمر طولانی تجهیزات اصلی طرح که بالغ بر 25 
سال است، اجرای طرح شامل خرید و نصب و راه اندازی توسط شرکت مجری 
)پیمانکار(، دریافت تسهیلات 50 میلیون تومانی به صورت قرض الحسنه با 
اقساط پنج ساله از طریق بانک های عامل، نداشتن ضرر و زیان جسمی و روانی 
برای اعضا خانواده و همسایگان، دارا بودن قرارداد خرید تضمینی برق تولیدی 
توسط شرکت توزیع برق با محاسبه ضریب تعدیل )افزایشی( و برخورداری از 
حمایت فکری و روانی سازمان بسیج سازندگی و حمایت قانونی مصوب مجلس 

شورای اسلامی و دولت از جمله محاسن و ویژگی های این طرح می باشد. 
داودآبادی افزود: اعتبار مورد نیاز برای اجرای این طرح بالغ بر ۷5 میلیون تومان 
است که شامل خرید کلیه تجهیزات و لوازم اعم از پنل خورشیدی، کنتور، کابل 
و ... می باشد. وی به شرایط و مدارک لازم برای اجرای طرح نیروگاه خورشیدی 
تولید برق پنج کیلو وات ساعت اشاره کرد و گفت: وجود حداقل 60 متر مربع فضا، 
ارائه سند مالکیت و یا قولنامه توسط صاحب ملک، ارائه قبض برق و عدم وجود 
چک برگشتی برای متقاضی از جمله شرایط مورد نیاز برای اجرای این طرح است.

وی با بیان اینکه متقاضیان می توانند برای پیگیری ثبت نام در این طرح به 
مدیریت اشتغال سازمان بسیج سازندگی استان قم واقع در میدان امام خمینی 
)ره(، کوچه 22، پلاک 13 مراجعه کنند، خاطرنشان کرد: با توجه به بررسی 
صورت گرفته و میانگین برخورداری از خورشید در فصول مختلف سال بازگشت 
سرمایه در مدتی بالغ بر چهار سال صورت می گیرد و پس از آن در حدود 16 سال 

در سود خالص فعالیت انشاالله ادامه خواهد داشت .

رییس کانون سردفترداران قم: 

تنظیم سند انتقال خودرو اجباری است
رییس کانون سردفترداران و دفتریاران قم گفت: طبق ماده قانونی 29 راهنمایی 
و رانندگی تنظیم سند انتقال خودرو اجباری است و صرفا باید در دفاتر اسناد 
رسمی انجام بگیرد تا حقوق قانونی افراد در صورت بروز هرگونه مشکلی تضمین 

شود.
محمدرضا محامد روز یکشنبه در جمع خبرنگاران، افزود: یکی از چالش های 
مبحث خودرو این است که عده ای انتقال سند را اختیاری می دانند در حالیکه 
طبق قانون سال 89 قوه قضاییه انتقال سند خودرو اجباری است و قانون سال 

1310 شمسی در این خصوص منسوخ شده است.
وی ادامه داد: هزینه های انتقال سند چالش دیگر مردم در این رابطه است در 
حالیکه بخش مهمی از هزینه های دریافت شده در دفاتر ثبت به عنوان یکی از 
منابع درآمدی دولت در قالب مالیات و ارزش افزوده به حساب دولت و بخشی نیز 
صرف عوارض شهرداری می شود و 80 درصد هزینه های دریافت شده صرف 

اموری از این دست می شود.
به گفته محامد، دفاتر ثبت اسناد رسمی طبق تصریح قانون راهنمایی و رانندگی 
تنها نهاد صلاحیت دار در انتقال سند خودرو هستند که می توانند از حقوق مردم 

در بروز هر گونه مشکل قانونی و عرفی دفاع کنند.
رییس کانون سردفترداران و دفتریاران قم اضافه کرد: وظیفه دفاتر ثبت اسناد 
رسمی ثبت وضعیت خودرو و نقل و انتقالات آن است تا در مراحل بعدی در صورت 

لزوم در مراجع ذیصلاح مورد بررسی قرار بگیرد.
وی ادامه داد: بعد از تعطیلی تنها مرکز تعویض پلاک استان به دلیل اوج گیری 
مجدد ویروس کرونا، تنظیم اسناد وکالتی در بین مردم روبه افزایش بوده و دفاتر 
ثبت اسناد رسمی از ظرفیت قانونی لازم برای تعویض پلاک و سایر نقل و انتقالات 
خودرو برخودار هستند و نیازی به مراجعه حضوری مردم به مرکز تعویض پلاک 
نیست. محامد یاداور شد: هزینه انتقال سند در خودروهای مختلف با یک دیگر 
متفاوت است و تعرفه انتقال اسناد را نیز سازمان ثبت اسناد کشور در ابتدای هر 

سال به دفاتر ثبت اسناد رسمی ابلاغ می کند.
وی در ادامه عنوان کرد: با توجه به سازوکار تعریف شده از کارکردهای مهم دفاتر 
ثبت اسناد رسمی جلوگیری از پیش فروش یا فروش مال غیر به صورت غیرقانونی 

یا فروش یک واحد مسکونی یا هر کالای سرمایه ای به چند نفر است.
رییس کانون سردفترداران و دفتریاران قم گفت: دفاتر ثبت اسناد رسمی دارای 
بالاترین سطوح نظارتی هستند و اقدامات این دفاتر در زیر ذره بین نهادهای 
ذیصلاح است. محامد با بیان اینکه 8 هزار و 500 دفتر رسمی در سطح کشور 
مشغول خدمات رسانی هستند، بیان کرد: بهره گیری از فناوری های نوین مانند 
سامانه ثبت آنی ضمن افزایش اعتبار این دفاتر بار سنگینی از دعاوی قضایی و 

مراجعات پرتکرار مردم را کم کرده است.
به گفته وی، حدود 30 درصد از دعاوی و پرونده های واصله به قوه قضاییه به دلیل 
مشکلاتی است که افراد به دلیل ثبت اسناد عادی مانند کلاهبرداری،فرارمالیاتی، 

پولشویی، فروش مال غیر وغیره به آن دچار شدند.
100 دفتر ثبت اسناد رسمی در سطح استان قم مشغول فعالیت هستند.

  
مدیر روابط عمومی و تبلیغات آستان مقدس بانوی کرامت خبرداد:

برگزاری جشنواره ملی دعوت 
در ماه مبارک رمضان

مدیر روابط عمومی و تبلیغات آستان مقدس بانوی کرامت از برگزاری جشنواره 
ملی دعوت به مناسبت ماه رمضان خبرداد و گفت: این جشنواره با مشارکت 
شبکه های یک، سه و پنج، امید، نور، هدهد و شبکه های ماهواره ای و همچنین 
مرکز خدمات حوزه های علمیه، ستاد عالی کانون های مساجد و وزارت آموزش و 

پرورش برگزار می شود.
 حجت الاسلام محسن آمره با اشاره به اینکه برنامه های آستان مقدس بانوی 
کرامت در ماه مبارک رمضان به علت شیوه ویروس کرونا با بهره مندی از ظرفیت 
فضای مجازی دنبال می شود، اظهار کرد: جشنواره قرآنی دعوت به مناسبت ماه 
مبارک رمضان و به مدت 30 روز از 25 فرودین ماه الی 23 اردیبهشت ماه 1400 در 

سه بخش کودک، نوجوان و عمومی برگزار می شود.
وی با بیان اینکه در جشنواره دعوت روزانه یک سؤال از هر جز قرآن کریم برای 
هر بخش های کودک، نوجوان و عمومی به صورت جداگانه مطرح می شود و 

مخاطبان در سنین مختلف می توانند در این جشنواره شرکت کنند.
وی معرفی دعوت گران به حق، صفات آن ها و شاخصه های مردم انقلابی را از 
جمله اهداف جشنواره دعوت برشمرد و گفت: جشنواره دعوت با همکاری رسانه 
ملی هر روز از ساعت 10 تا 11 با پخش از امید، ساعت 14.15 دقیق با پخش 
از شبکه دو، ساعت 12 با پخش از شبکه شاد و ساعت 13.30 دقیقه با پخش از 

شبکه هدهد دنبال می شود.

 با حضور آیت الله سعیدی صورت گرفت؛

آغاز طرح اطعام مهدوی در قم 

طرح اطعام مهدوی به مناسبت ماه رمضان و با هدف توزیع بیش از 200 هزار 
غذای تبرکی حرم مطهر حضرت معصومه)س( در میان نیازمندان استان قم با 

تلاش خادمان حرم مطهر آغاز شده است.
برپایه این گزارش ، مراسم افتتاحیه طرح اطعام مهدوی عصر روز شنبه  با حضور 
آیت الله سید محمد سعیدی تولیت آستان و امام جمعه قم، احمد امیرآبادی 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی، اکبر میرشکار مدیرکل کمیته امداد 
استان، جعفر صباغیان معاون حقوقی و امور مجلس کمیته امداد کشور و جمعی 
از مسئولان حرم مطهر حضرت معصومه)س( در سالن محراب حرم مطهر برگزار 

شد.
آیت الله سید محمد سعیدی در این دیدار با بیان اینکه امام زمان)عج( اعظم 
نعمت های خداوند بر بندگان است، اظهار کرد: دعا و ذکر برای امام زمان)عج( 
تذکری است که ما صاحب داریم درحالی که در مکاتب دیگر این توجه وجود 

ندارد.
وی با بیان اینکه ما در بلایا و مصیبت ها پناهگاه داریم و تحت امر ولی خدا 
هستیم، افزود: همانطور که امیرالمؤمنین)ع( در ماه مبارک رمضان بار اطعام به 
فقرا را خودشان به دوش می کشیدند مقام معظم رهبری نیز در همان مسیر ملت 

را رهبری می کنند و مردم و مسئولان را امر به مواسات کرده اند.
نماینده ولی فقیه در استان قم با بیان اینکه همه ما در معرض آزمایش و امتحان 
برابر عمل به امر ولی خدا هستیم، ادامه داد: آنچه مورد نظر ولی امر)عج( است از 

طرف نایب ایشان ابلاغ می شود و ما وظیفه داریم تابع امر باشیم.
وی گفت: هدف ما از انجام امور خیر فقط رسیدن به رضای خداوند متعال است 
درحالی که بنگاه های خیریه در سراسر دنیا با اهداف مادی کارهای خیر را انجام 

می دهند.
سعیدی با بیان اینکه جای قدردانی و سپاس از مردم وجود دارد که با وجود 
مشکلات و سختی  ها میزان کمک ها و احسان آن ها بیشتر شده است، افزود: این 

مردم را باید حفظ کرد و در صحنه نگه داشت تا از مسئولان مأیوس نشوند.
وی با بیان اینکه حرم اهل بیت)ع( محل امن و پناهگاه مردم است، گفت: حرم 

مطهر باید با رعایت دستورالعمل های بهداشتی میزبان زائران باشد.
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( حرم را محل دعا و درخواست از 
خدا دانست و افزود: همین دعای مردم است که نظام را حفظ کرده و باید با حفظ 

سلامت جسمی مردم سلامت روحی آن ها را هم حفظ کرد.
جذب ۱۹ میلیارد ریال کمک های مردمی

در ابتدای این نشست اکبر میرشکار با بیان اینکه تمام تلاش ما این است که 
نیازهای حداقلی مردم نیازمند را برطرف کنیم، افزود: کمیته امداد استان قم با 
کمک مردم و خیران هم در زمینه جذب کمک های مردمی و هم در زمینه توزیع 
کمک ها میان نیازمندان موفق عمل کرده و فقط در سال گذشته 19 میلیارد 
تومان جذب کمک های مردمی داشته ایم که نسبت به سال قبل آن 81 درصد 

افزایش داشته است.
وی با بیان اینکه ماتلاش کردیم که هر فردی که به کمیته امداد مراجعه می کند 
را دست خالی بر نگردانیم، افزود: سال گذشته در حوزه تسهیلات 50 درصد و در 
حوزه ازدواج دختران نیز بیش از 50 درصد رشد داشته ایم و استان قم در سال 99 

در حوزه اکرام و مددکاری رتبه اول را در سطح کشور کسب کرده است.
مدیرکل کمیته امداد استان قم با بیان اینکه کمیته امداد در ماه مبارک رمضان 
در سه حوزه خدمت رسانی می کند، افزود: اولین اقدام توزیع غذای گرم است که 
با همکاری آشپزخانه آستان مقدس حضرت معصومه)س( روزانه 6 هزار پرس غذا 
طبخ می شود و سه هزار و 500 غذا توسط نیروهای کمیته امداد به درب منازل 

نیازمندان برده می شود که این روند تا آخر ماه رمضان ادامه خواهد داشت.
وی بیان کرد: مقرر شده است که به همه 22 هزار خانوار تحت پوشش کمیته 
امداد امام خمینی در قم هر کدام یک بسته معیشتی 150 هزار تومانی تا 450 
برنامه کمیته امداد هم این است که سرانه  هزار تومانی اهدا شود و سومین 
پرداختی به 4 هزار فرزند تحت پوشش کمیته امداد را بالا بریم و برای هر کودک 

حداقل دو حامی داشته باشیم.
میرشکار ادامه داد: به همت مردم و خیران 280 جهیزیه شامل پنج قلم کالای 
اساسی تولید داخل به ارزش 21 میلیون تومان تهیه شده است که در ماه مبارک 

رمضان به زوج هایی که در ایام نوروز عقد کرده اند اهدا خواهد شد.
وی با بیان اینکه مهمترین دغدغه امروز افراد تحت پوشش کمیته امداد دغدغه 
مسکن است، افزود: خوشبختانه با هماهنگی های انجام شده 50 هکتار زمین 
به کمیته امداد قم واگذار شده است و چنان چه دیگر مسئولان کمک کنند در 
مدت کوتاهی بیش از 2 هزار واحد مسکونی برای خانواده های زیر پوشش کمیته 

امداد خواهیم ساخت.
در ادامه محمد واحدی معاون پشتیبانی حرم مطهر با بیان اینکه در دهه 
ولایت سال 99 با همکاری آستان مقدس و کمیته امداد بیش از 80 هزار غذای 
گرم طبخ و توزیع شده است، افزود: این تجربه موجب شد که امسال در ماه 
مبارک رمضان شرایط طبخ 200 هزار پرس غذای گرم فراهم شود که نیمی 
از این تعداد توسط کمیته امداد امام خمینی )ره( به درب منازل جامعه هدف 

برده می شود.
 توجه ویژه به اقشار آسیب پذیر در بودجه ۱۴۰۰

همچنین احمد امیرآبادی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه در بودجه 1400 توجه ویژه به اقشار آسیب پذیر جامعه از جمله کمیته 
امداد، بهزیستی، تأمین اجتماعی و مرکز خدمات حوزه های علمیه شده است، 
گفت: اگر دولت بتواند مصوبات مجلس را خوب اجرا کند بخشی از مشکلات 

معیشتی این اقشار برطرف خواهد شد.
وی نقش کمک های مردمی در زمینه رفع مشکلات معیشتی اقشار آسیب پذیر 
جامعه را بسیار پر رنگ دانست و گفت: خیران استان قم همیشه در کشور پیش 
قدم بوده اند و ستاد مردمی کریمه اهل بیت)س( نیز در این زمینه کمک های 

قابل توجهی داشته است.
سپس صباغیان معاون حقوقی و امور مجلس کمیته امداد امام خمینی )ره( 
اظهار کرد: کمیته امداد امام خمینی)ره( در سال گذشته هزار و 1۷0 میلیار 
تومان کمک نقدی و کالایی از مردم برای رزمایش ایران همدل جمع آوری و در 

میان مردم توزیع کرده است.
وی ادامه داد: در سال گذشته چهار میلیون بسته معیشتی میان اقشار محروم و 
آسیب دیده توزیع شده است و علاوه بر آن در ماه رمضان 12 میلیون غذای گرم و 
بعد از آن در قالب دو طرح اطعام حسینی و اطعام مهدوی 2۷ میلیون غذای گرم 

در میان مردم توزیع شده است.
معاون حقوقی و امور مجلس کمیته امداد امام خمینی )ره( افزود: در حال 
حاضر در مرحله سوم رزمایش ایران همدل دو هزار و ۷8 آشپزخانه در سطح 
کشور به طبخ غذای گرم مشغول هستند که غذای توزیع شده تا کنون 30۷ 
هزار و 629 پرس غذای گرم به ارزش ریالی هفت میلیارد و 421 میلیون تومان 

است.
وی گفت: 54 هزار و 1۷5 پرس افطاری ساده به ارزش 600 میلیارد تومان و 83 
هزار و 800 بسته معیشتی در میان نیازمندان توزیع و در مجموع این سه فقره تا 

امروز ظهر 31 میلیارد و 228 میلیون تومان هزینه شده است.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: سال 99، سالی سخت به لحاظ شدت 
تحریم ها و افزایش قیمت ها بود ولی بسیاری از طرح های عمرانی شهر قم علیرغم 

مشکلات به سرانجام و در دسترس مردم قرار گرفت.
سال 99 علیرغم همه مشکلات اقتصادی و افزایش های قیمتی، در حوزه پروژه های 
عمرانی برای شهر قم بسیار با اهمیت و تأثیرگذار بود، تا جایی که در سال گذشته 889 
پروژه در بخش های مختلف به بهره برداری رسیده و در اختیار همشهریان قمی قرار 

گرفت.
ایجاد  سبب  شهر  توسعه ای  کارگاه  نگه داشتن  زنده  کنار  در  عمرانی  پروژه های 
نشاط های اجتماعی نیز می شود که در این زمینه عباس حلوایی زاده در گفت وگو با 
خبرنگار شهرنیوز، در خصوص روند اجرای پروژه های عمرانی در سال 99 و 1400 اظهار 
داشت: سال 99، سالی سخت به لحاظ شدت تحریم ها و افزایش قیمت ها بود و همین 
امر، مشکلاتی را در روند اجرای پروژه های عمرانی به وجود آورد و بسیاری از قراردادها با 

پیمانکاران دست خوش تغییرات زیادی شد.
وی ابراز کرد: اعلام شاخص های تعدیل قراردادها، بعد از 6 ماه با گذشت زمان حاصل 
می شد و باید ماه دیگر شاخص برنامه وبودجه این قرارداد ارائه شود، در واقع هر یک از 

پیمان ها را راهبری کردیم تا کمترین پیمان ها در این مدت فسخ شود.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با بیان برخی از پروژه ها تصریح کرد: در حوزه 
فضای سبز، عمرانی، فرهنگی، ترافیک، ساختمان اداری و … پروژه هایی داشتیم که 

به خوبی به سرانجام رسید.
تحقق ۱۰۰ درصدی تفریغ بودجه عمرانی

حلوایی زاده عنوان کرد: در تفریق بودجه عمرانی، درخواست انعقاد پیمان را دادیم و 
طراحی و برآورد انجام شده و صورت جلسه آمده است، در مجموعه فنی بالغ بر 100 در 

صد تفریغ بودجه داشتیم که عملیاتی شد.
وی با اشاره به روند اجرای پروژه های عمرانی در قم بیان کرد: یکی از پروژه هایی که 
سال 99 در دست اقدام داشتیم، تقاطع سه سطحه ولی عصر)عج( توسط سازمان 
توسعه و عمران بود که پروژه وسیعی علی رغم تحریم به شمار می رفت و دهنه ای بالغ بر 

سی متر طول و در چندین نقطه، تکیه گاه های مخزنی داشت.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خاطرنشان کرد: در این پروژه از مصالح و تجهیزات 
داخلی با تائیدیه کنترل کیفیت توسط آزمایشگاه های دانشگاه صنعتی امیرکبیر استفاده 
شد، این پروژه عظیم تقاطع سه سطحه روی ایستگاه مترو، دارای محور مستقیم و رمپ 

جهتی بود که با توانمندی مهندسین بومی بهره برداری رسید.
وی با تأکید بر اینکه پیمان این تقاطع بالغ بر 46 میلیارد تومان بود که به همراه 
هزینه های تأسیساتی و بحث آزمایشگاه کنترل کیفی و مشاور بالغ بر 50 میلیارد تومان 
شد اظهار داشت: این پروژه در فهرست پروژه های سال 96 قرار داشت و اگر امسال 

عملیاتی می شد چند برابر نیاز به هزینه کرد داشت.
حلوایی زاده در خصوص ویژگی های این طرح ادامه داد: با این پروژه، ظرفیت ترافیکی 
میدان افزایش و زمان سفر کاهش یافت و با تکمیل آن، اتصال رینگ سوم بلوار کبیری به 

کمربندی امام علی)ع( انجام شد.
وی گفت: پروژه دیگر تقاطع کنار گذر در خیابان کارگر بود که بالغ بر 2 میلیارد تومان 
هزینه دربرداشت که در روش اجرای آن نمی توانستیم مسیر را مسدود کنیم، ازاین رو از 
سازه های پیش ساخته استفاده شد و فقط درزمان  تیرگذاری، محدودیت ترافیکی به 
جای انسداد ایجاد کردیم. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم درباره این پروژه توضیح 
داد: این طرح در منطقه 3 و 6 اتفاق افتاد و به کنارگذر اتصال یافت و حریم ریل از 
پایین دست و از سمت امام زاده ابراهیم)ع( وصل و این نقطه به کمربندی امام علی)ع( 

و منطقه سه اتصال یافت.
افتتاح پروژه شاخص باغ پرندگان

وی در مورد اتمام پروژه باغ پرندگان نیز یادآور شد: این پروژه عمرانی بسیار شاخص 
وسعت پهنه عملیات عمرانی6 هکتار بود که طراحی در محل انجام شد و مسیرهای 
اصلی و پیاده رو احداث قفس های 80 و 90 متری و کوچک تر و سوله حاره زیبا با متراژ 

2300 متر و دهانه 36 متر به عنوان زیستگاه حاره ای عملیاتی شد.
حلوایی زاده تصریح کرد: ایجاد نمازخانه و سرویس بهداشتی و آب نمای جالب با 

اختلاف ارتفاع بین مخزن و آبشار بالغ بر 69 متر و مسیر کوهپایه ای و احداث ساختمان 
اداری و انبار مواد غذایی و ساخت کلینیک از دیگر اقدامات در اجرای باغ پرندگان بود که 

همه این بخش ها، تحویل بهره بردار شد.
وی با بیان اینکه همچنین در سال قبل، پروژه بوستان حنانه در منطقه 2 به بهره برداری 
و  انقلاب  پیاده راه  احداث  مهم  پروژه های  ازجمله  اینکه  ضمن  کرد:  عنوان  رسید، 
آرام سازی هسته مرکزی و تکمیل رینگ ها بود که با اجرای آن می توانیم به طور اتوماتیک 

مقداری از بار ترافیکی را از هسته مرکزی شهر حذف کنیم.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با بیان اینکه مسیرها و خطوط در قم، در گذشته 
شعاعی بود، اظهار داشت: برای خدمات باید از هر منطقه ای به حرم می رفتیم، اما با 
احداث رینگ های 2 و 3 در شهر قم، کم کم به این سمت حرکت کردیم که آرام سازی 

اتفاق بیفتد، براین اساس سال قبل پیاده رو سازی انقلاب و ارم انجام شد.
نقش پیاده راه انقلاب در آرام سازی هسته مرکزی شهر قم

وی در مورداجرای پروژه خیابان انقلاب گفت: پروژه خیابان انقلاب بسیار خاص بود، 
چون در این بافت، واحدهای تجاری و هتل و هتل آپارتمان زیاد بود که به این دلیل باید 
طرح به گونه ای باشد که زیرساخت های 40 سال آینده دیده شود و متریال امکان تخریب 
و برداشت نبود و تأسیسات در راه و اصلاح شعب و جمع آوری تیرهای برق و پست های 
متفاوت انجام و تمامی شبکه ها، زیرزمینی اجرا و برای اجرای طرح، توسعه مبلمان و 

نیمکت و روشنایی اندیشیده شد.
بوستان  ازجمله  متعددی  پروژه های  گذشته،  سال  در  کرد:  عنوان  زاده  حلوایی 
زین الدین و محله 1 و 5 و ۷ و 3 پردیسان، بوستان کوثر و سوله بحران منطقه 8 را در دست 

اقدام داشتیم که به بهره برداری رساندیم.

از افتتاح تقاطع ولیعصر)عج( تا آرام سازی هسته مرکزی قم با پیاده راه انقلاب؛

آنچه در حوزه عمرانی شهر قم در سال ۹۹ گذشت 

و  قبل  هیجانات  با  عید  ایام  و  آمد  هم  سال 1400 
بعدش به پایان رسید. امسال هم کرونا اجازه نداد تا عید 
و تعطیلات نوروز را در بهار طبیعت به سر کنیم اما خیابان 
های شهر با المان ها و گلهای زیبای بهای رنگ و لعاب 
خوبی به روزهایمان دادند. حال و هوای بهار شهر قم 
امسال با گنجشک های بهاری در گوشه و کنار زیباتر شد 
و با دنیای رنگ حس خوب تازه شدن در روزهای فروردین 

جاری شد.
که  شده  عیان  همه  برای  دیگر  است  وقت  خیلی 
رنگ  و  گرفته  هوای  و  حال  معنی  به  بودن  کلانشهر 
خاکستری به کوچه ها و خیابان ها نیست بلکه شهرها 
هم می توانند با رنگ های زیبا خودشان را برای شهروندان 

بیارایند.
ثانی، کارشناس ارشد فلسفه هنر و  عباس سلطانی 
دانش آموخته رشته روانشناسی است که مبلمان شهری 
و زیباسازی شهر را یکی از عناصر مهم هویت بخشی به 
شهرها و بهبود وضعیت آرامش روانی شهروندان می داند.

وی معتقد است در شهری مانند قم المان ها نمی توانند 
فقط جنبه زیبایی داشته باشند بلکه باید با نگاه فرهنگی 

و دینی آنها را طراحی و اجرا کرد.
» هر المان یک فرم است و هرکس با هر فرهنگ و میزان 
سواد وقتی از المانی رد میشود تحت تاثیر قرار می گیرد 
اما در واقع هر المان مفهومی را می رساند. هر قدر پشت 

آن فکر باشد تأثیرگذاری و  لذت بردن بیشتر می شود.«
آن سازه  از مفهوم، شکل  بعد  روانشناس گفت:  این 
و  اگر بخواهیم مردم  و رنگ آن حائز اهمیت است که 
آنها را  رهگذران رنگ های شاد و نشاط آوری را ببینند 
از لحاظ ملی منطقه ای و دینی تفکیک کرده برایشان 
المان های متناسبی قرار می دهیم. همچنانکه در قم 
بکارگیری رنگهایی با چاشنی معنویت و درعین حال زیبا 

مطرح است.
رنگ های  از  می کردند.  را  کار  همین  »قدیمی ها 
آنهمه  و…با  فیروزه  عقیق،  همچون  قیمتی  سنگهای 
طیف وسیع استفاده می کردند که در عین تنوع، زیبایی 
این رنگ ها  از طرفی  بودند.  نواز  و جذابیت هم چشم 

خواص متعددی برای القای آرامش و … داشتند. «
وی با اشاره به اینکه شهر می تواند برای گروه های سنی 
عنوان  به  داد:  ادامه  باشد  داشته  المان هایی  مختلف 
مثال المان هایی که در شهر مخصوص کودکان در جای 
مناسب طراحی می شوند، در ایجاد نشاط برای آنها بسیار 

موثر هستند. این کارشناس روانشناسی اضافه کرد: در 
حقیقت المان هایی با رنگ و لعاب کودکانه بیشتر به چشم 
می آیند چون کودکان ارتباط کودکانه با آن برقرار می کنند 

و بزرگسالان ارتباط نوستالژیک.
»این یک حقیقت است که کودک درون ما آدم بزرگها 
خیلی وقت است حال خوبی ندارد کرونا و شرایط سخت 
بر علت است. پس چه اشکالی دارد  زندگی هم مزید 
خوراک روحی به کودک درونمان بدهیم تا نفس بکشد 
و حالش خوب شود؟ در نظر بگیریم سازه یا المانی که 
پیرمردی را در هر دادن شکلات به کودکی نشان می دهد 
این المان میتواند ضمن ارائه رنگهای مختلف شکلات 
کودک 8 ساله را به پیرمرد 80 ساله وصل کند چنین 

سازه هایی تاریخ انقضا هم ندارند.«
سلطانی ثابت با اشاره به اینکه در روانشناسی رنگها 
برخی اولویت بیشتری می یابند، می گوید: مثلًا گفته 
می شود رنگ آبی آرامبخش است اما اگر به جای آبی 
سبز استفاده شود این حس آرامش با معنویت بیشتری 
همراه خواهد بود شاید به این دلیل که رنگ سبز رنگی 
ملکوتی است پس در سازه ها و المان ها چنین رنگهایی 

باید لحاظ شود.
وی ادامه داد: از طرفی برخی المان ها در عین زیبا 

بودن مفهوم خاص و مثبتی به مخاطب القا نمی کنند. 
چنین المان هایی نمی توانند ماندگار باشند چرا که بیشتر 
تنوع طلبی مخاطب را مورد توجه قرار می دهند تا تفکر 

او را.
سازمان  سرپرست  منش،  موسوی  محمد  سید 
زیباسازی شهرداری قم هدف از پیگیری ایجاد المان ها 

در شهر را تزریق سرزندگی به شهروندان می داند.
فراخوان  مانند  طرح هایی  اجرای  به  اشاره  با  وی 
شهرنگار برای مشارکت هنرمندان قمی در این زمینه 
گفت: تلاش کردیم برنامه ریزی برای زیباسازی شهر با 

مشارکت حداکثری اصحاب هنر صورت بگیرد.
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم تأکید کرد: 
در طراحی گنجشک بهاری و دیوارنگاره ها توجه داشتیم 
که از رنگ های بانشاط و شاد استفاده کنیم تا به فضای 

عمومی شهر رنگ و جلوه تازه ای ببخشد.
وی ایجاد نشاط اجتماعی و سرزندگی را مهم ترین هدف 
اجرای جشنواره ها و فراخوان ها در حیطه زیباسازی شهر 
دانست و گفت: در شرایط فعلی و با شیوع ویروس کرونا 
شهرداری قم برای ایجاد نشاط اجتماعی و سرزندگی در 
شهر اهمیت زیادی قائل بوده و به این مهم اهتمام ویژه ای 

دارد.

تفکر و نوستالژی؛ دو عنصر مهم زیباسازی شهری؛

ایجاد هویت و نشاط در خیابان های شهرقم
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مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری قم:

مشکل اصلی سرمایه گذاری در قم
 کمبود زمین  ومنابع آبی است

 مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری قم گفت: مشکل اصلی 
سرمایه گذاری در قم کمبود زمین و منابع آبی است و ظرفیت سرمایه گذاری در دو 

شهرک شکوهیه و محمودآباد اشباع شده است.
سید رضا طباطبایی در گفت وگویی اظهارداشت: برای رفع بخشی از مشکلات 
سرمایه گذاری در قم مقدمات الحاق 100 هکتار زمین به شهرک صنعتی شکوهیه در 

دستور کار قرار گرفته است.
وی افزود: برای حل مشکل کمبود زمین صنعتی در قم رویکرد جدید استان صدور 
مجوز برای شهرک خصوصی است تا بخشی از مشکلات پیش روی سرمایه گذاری و 

رونق تولید در این استان برطرف گردد.
مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری قم گفت: سال گذشته 
60 هکتار از اراضی ملی برای سرمایه گذاری به بخش خصوصی واگذار شده که رشد 

12درصدی نسبت به سال 98 داشته است.
طباطبایی اظهار داشت: به دلیل اشباع شهرکهای صنعتی تهران و قم همچنان یکی 
از مهمترین مراکزی است که فعالان اقتصادی برای سرمایه گذاری در آن رغبت فراوانی 

دارند.
وی مساله رونق تولید و ایجاد اشتغال را مورد توجه قرار داد و افزود: در سال 99، حدود 

90 واحد صنعتی در قم به بهره برداری رسیده است.
طباطبایی یادآور شد: برای ارتباط مستقیم و بی واسطه تولیدکنندگان و فعالان 
اقتصادی با استاندار قم،کارت ویژه ملاقات صادر برای این افراد شده و مشکلات و 

دغدغه های آنها در زمان کمی بررسی و مرتفع می شود.
به گفته وی، سال گذشته چهار طرح صنعتی با سرمایه گذاری با رقم 2 میلیون 500 
دلار در این استان به تصویب رسیده که مراحل مقدماتی آن برای آغاز عملیات عمرانی 

در حال انجام است.
مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری قم ادامه داد: در رابطه با 
فرصت های سرمایه گذاری در قم در بخش صنعتی، گردشگری و صنعتی 24 مجوز 
بی نام سرمایه گذاری به اعتباری بیش از 146 میلیارد ریال و اشتغال 598 تن احصا 

شده است.
طباطبایی عنوان کرد: سال گذشته 46 جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در این 
استان برگزار شده که حاصل آن 3۷9 مصوبه بوده که ۷0 درصد از آنها اجرا شده و بقیه 

این مصوبات نیز درحال پیگیری است.
به گفته وی، پارسال 15۷ واحد ایجابی در این استان با سرمایه گذاری 10 هزار و 26 

میلیارد ریالی و اشتغال 3 هزار 331 نفری به مرحله بهره برداری رسیده است.
مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری قم ادامه داد: سال 99 
طرح توسعه صنعتی در 110 واحد با سرمایه گذاری 12 هزار و 314 میلیارد ریالی و با 

اشتغال هزار و 894 نفر اجرا شده است.
طباطبایی اظهار داشت: از ابتدای سال 99، 2۷ طرح جهش تولید ب اعتبار ارزی 
18 میلیون و 600 هزار دلار با هدف اشتغال زایی برای 23 هزار و 33۷ نفر با پیشرفت 

فیزیکی ۷0 درصدی در حال انجام است.
وی با اشاره به برخی نشانه های رشد اشتغال در قم یادآور شد: تعداد بیمه شدگان 
اجباری قم از 139 هزار نفر در اسفندماه سال 98 به بیش از 141 نفر در دی ماه 99 
رسیده و تعداد مقرری بگیران نیز از 2 هزار 300 تن در همین مدت به 2 هزار و 100 تن 

در پایان اسفندماه سال 99 کاهش یافته است.
به باور وی، نرخ بیکاری قم در پاییز سال گذشته به 8 درصد رسیده که نسبت به مدت 

مشابه در سال 98 حدود درصد کاهش داشته است.
وی اظهار داشت: سند اشتغال و رونق تولید قم سال گذشته با هدف گذاری ایجاد 
13 هزار و ۷60 شغل جدید و با مشخص کردن سهم 25 دستگاه اجرایی در تحقق آن 
با سرمایه گذاری 45 هزار و 8۷5 میلیارد ریال آغاز شد که تا پایان سال 99 اشتغال مورد 

انتظار محقق شد.

مدیرعامل فرابورس ایران اعلام کرد:

بهبود نقدشوندگی بازار سهام با ورود 
سریع منابع مالی

مدیرعامل فرابورس ایران درباره طرح تزریق 24 هزار میلیارد تومان به بازار سرمایه، 
گفت: اگر این منابع بی وقفه و سریع به بازار تزریق شود، اثر مثبتی بر نقدشوندگی سهام 

سهام خواهد داشت.
»امیر هامونی« افزود: این تصمیم توسط سازمان بورس به منظور حمایت از بازار 
سرمایه و سهامداران و کاهش اثرات رفتار هیجانی برخی سهامداران و تعادل بخشی به 

این بازار گرفته شده است.
وی درباره اینکه چه اقدام های مکمل دیگری لازم است تا طرح تزریق 24 هزار میلیارد 
تومان به بازار سرمایه با توفیق کامل مواجه شود، بیان داشت: به نظر می رسد با تسهیل 
شرایط انتشار، ورود سریع و یک جای این منابع به بازار می تواند کاراتر باشد؛ زیرا ورود 
تدریجی این منابع به برخی از گروه ها فقط موجب ایجاد قدرت نقدشوندگی بیشتریا به 
عبارت بهتر فرصت فروش می شود، در حالی که هدف از این طرح نه فقط نقدشوندگی 

بلکه حمایت از بازار است.
مدیرعامل فرابورس، همچنین پیگیری مسیر وجوه جمع آوری شده و گزارش آن به 
نهاد ناظر یا افشای منابع حمایتی در هر سهم را در توفیق این طرح مثمر ثمر عنوان 

کرد.
وی همچنین با اشاره به مصوبه های شب گذشته سازمان بورس درباره دامنه نوسان 
و قانون رفع گره معاملاتی که از اول اردیبهشت ماه اجرایی می شود، افزود: تغییر دامنه 
نوسان به منفی سه تا مثبت 6 درصد شرایط را برای متقارن کردن تدریجی و افزایش 

دامنه نوسان مهیا می کند.
هامونی ادامه داد: به کمک قانون جدید در رفع گره معاملاتی این انتظار وجود دارد 
که هرچه سریعتر نمادهایی که در چند روز متوالی در صف خرید یا صف فروش قرار 

گرفته اند، به تعادل برسند و نقدشوندگی آن ها افزایش یابد.
وی در توضیح قانون جدید رفع گره معاملاتی، توضیح داد: اگر نمادی در پنج روز 
متوالی در صف خرید یا صف فروش بوده و مجموع حجم معاملات نماد در آن پنج روز 
کمتر از 2 برابر حجم مبنا باشد، آن نماد مشمول گره معاملاتی می شود و روز ششم 
دامنه نوسان برای آن نماد معاملاتی منفی 6 و مثبت 6 درصد خواهد بود و نماد نیز در 

آن روز حجم مبنا ندارد.

نوسان های بی سابقه بورس در ماه های اخیر، باعث شده که برخی خواستار حمایت 
بیشتر دولت از بورس شوند که البته تفسیر این حمایت، متفاوت است، به طوری که 
اما  از سوی دولت شده اند،  از سهامداران خواهان تضمین سودآوری سهام  برخی 

شماری دیگر نیز تامین زیرساخت ها و عدم قیمت گذاری دستوری را لازم می دانند.
بازار سهام که از ابتدای سال 1400 برخلاف پیش بینی های صورت گرفته در مدار 
نزولی قرار گرفت، مسوولان را به فکر وا داشت تا اقداماتی را برای بهبود وضعیت بازار 

انجام دهند که واکنش ها نسبت به این اقدامات، متضاد است.
از معضلات و مشکلاتی که اکنون بازار با آن مواجه شده است تصور برخی از مسوولان 
و فعالان حاضر در در بازار است که فعالیت های دولت را نوعی دخالت در این بازار 
خطاب می کنند و معتقدند که دولت به دنبال هدایت دستوری از این بازار است، این در 
حالیست که تاکنون دولت بارها اعلام کرده است فعالیت های انجام شده در این بازار به 
منظور دخالت در معاملات بورس یا هدایت دستوری این بازار نیست بلکه در تلاش برای 
کاهش هیجان های ایجاد شده در بازار و جلوگیری از افت بیشتر شاخص بورس است، 
در مقابل برخی دیگر از کارشناسان بارها در صحبت های خود اعلام کرده اند که دولت 
در چنین موقعیتی، بازار سهام را به حال خود رها و از تلاش های لازم برای جلوگیری از 

افت بیشتر شاخص بورس خودداری کرده است.
 دولت در جدیدترین تصمیم خود مصوب کرده است تا 24 هزار میلیارد تومان منابع 
را در قالب اوراق به بازار تزریق کند که اکثر کارشناسان این اقدام دولت را مثبت ارزیابی 
می کنند، گفته می شود که این ارقام به صورت تدریجی به بازار تزریق می شود و کمک 

می کند تا ضمن ورود منابع جدید به بازار، نقدینگی در بازار افزایش پیدا کند.
 همچنین اعلام شده است این منابعی که وارد بازار می شوند به چرخش سهام و 
ایجاد انگیزه برای سهامداران منجر خواهد شد و سرمایه گذاران حقیقی نیز تشویق برای 

سرمایه گذاری در بازار می شوند.
به دنبال مطرح شدن این مسایل و روند پرنوسانی که بازار سهام در پیش گرفته است، 
هفته گذشته و در دویست و شانزدهمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، 
گزارش تحلیلی نوسانات بازار سرمایه ارائه و راهکارهای بهبود شرایط این بازار مورد 
بررسی قرار گرفت که »حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی«، رییس جمهوری 
پس از ارائه این گزارش با بیان اینکه سیاست مستمر دولت حمایت از بازار سرمایه بوده 
است، گفت: در سال جاری که سال پشتیبانی و مانع زدایی از تولید نامگذاری شده 
است، سعی دولت بر این است تا موانع رشد بازار سرمایه را مرتفع کند و تلاش خواهد 

کرد همراه با آموزش ها و ایجاد تمهیدات لازم، مردم را برای ورود به بازار سرمایه تشویق 
کند.

وی با بیان اینکه دولت در راستای چابک سازی و اجرای اصل 44 قانون اساسی به 
ویژه هدایت نقدینگی به سوی اشتغال مولد و در مجموع برای مردم  محور کردن اقتصاد 
و شفاف سازی اقتصادی، از بازار سرمایه حمایت می کند و سهام بنگاه ها و مؤسسات 
دولتی را عرضه کرده و ادامه خواهد داد، اظهار داشت: حمایت از بازار سرمایه به معنی 

هدایت دستوری نیست و دولت به وظیفه ساختارسازی و نظارت خود عمل می کند.
روحانی با تاکید بر اینکه حمایت از بازار سرمایه به معنای هدایت دستوری نیست، 
گفت: در شرایط جنگ اقتصادی باید همه با حساسیت و مراقبت در زمینه مسائل 
اقتصادی اظهارنظر کنند و فعالان سیاسی نباید اظهارنظر اقتصادی را با اظهارنظر 

سیاسی یکسان بپندارند.
تاکید رییس جمهوری بر حمایت واقعی از تولید 

فعالان حاضر در بازار تاکنون اظهارنظرهای مختلفی را در راستای کاهش هیجان های 
ایجاد شده در بازار مطرح کرده اند اما اکثر آنها معتقدند که دولت در این زمینه می تواند 
نقش پررنگی را ایفا کند و با به کارگیری دستورالعمل و قوانین جدید می تواند اعتماد 

دوباره و روند صعودی را به این بازار بازگرداند.
»امیرعلی امیرباقری«، کارشناس بازار سرمایه در این باره گفت: مطرح شدن بحث 
هدایت دستوری از سوی رییس جمهوری در جلسه هفته گذشته و تاکید بر این موضوع 
که حمایت از بازار سرمایه به معنای هدایت دستوری نیست از جمله مسایل بسیار مهم 

در بازار تلقی می شود که می تواند بر روند بازار تاثیرگذار باشد.
  وی با بیان اینکه این صحبت اشاره به کارکرد واقعی بازار سرمایه دارد، افزود: بحث 
تامین مالی و ایجاد کارایی اقتصاد کشور مهمترین هدف بازار سرمایه و نقشی است که 
در اقتصاد کشور می تواند ایفا کند. امیرباقری خاطرنشان کرد: بحث سر این است که 
بازار سرمایه از دو بازار اولیه و ثانویه تشکیل شده است که همه سهام داران با بازار ثانویه 

آشنایی دارند و سهام در آن داد و ستد می شود.
این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: بازار اولیه بازاری است که عمدتا عرضه 
ها برای نخستین بار در این بازار انجام می شود و تامین مالی پروژه ها از طریق این بازار 

انجام خواهد گرفت.
وی با بیان اینکه یکی از مهمترین کارکردهای بازار سرمایه هدایت نقدینگی به سمت 
تولید مولد است، گفت: رییس جمهوری در این زمینه اعلام کرده است که جریان 
نقدینگی باید به سمت تولید پیش برود، هیچ پروژه ناتمامی از دولت فعلی به دولت 

آینده منتقل نمی شود و دولت آینده میراث دار پروه های ناتمام نخواهد بود.
امیرباقری اظهار داشت: در حقیقت تاکید روحانی بر حمایت واقعی از تولید بود که  
به طور طبیعی در راستای صحبت های صورت گرفته توسط رهبر معظم انقلاب صورت 

می گیرد و باعث جریان نقدینگی به سمت سرمایه گذاری بهینه می شود.
ایجاد حباب مثبت و منفی در بازار سرمایه 

این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه در ابتدا باید اقدامات دستوری را تعریف و 
آن را شفاف سازی کرد، خاطرنشان کرد: هیجانی در سمت محدوده مثبت بازار در نیمه 
نخست سال ایجاد شد که همان هیجان در محدوده منفی و در نیمه دوم سال رخ داد و 

بازار در سال گذشته شاهد هیجان مثبت و منفی در بازار بود.
وی افزود: در زمانی که بازار خیلی مثبت بود قیمت ها از ارزش ذاتی خود فاصله 
گرفتند و دچار حباب مثبت شدند و اکنون هم در تعدادی از سهام شاهد ایجاد حباب 

منفی در بازار هستیم.
به گفته امیرباقری، ایجاد چنین روندی در بازار ناشی از هیجانی بود که بر روی جریان 

نقدینگی سوار و وارد بازار سرمایه شد.
این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه نهاد ناظر به عنوان رگولاتور معاملات باید در 
برخی از شرایط خاص تصمیم به دخالت در بازار بگیرد، گفت: موضوعی که وجود دارد 

این است که باید بحث نگاه بلندمدت به بازار سرمایه وجود داشته باشد.

 وی ادامه داد: بر حسب اعتقادی که وجود دارد، قیمت ها به قیمت ذاتی همگرا 
می شوند و به همین دلیل دولت باید در این راستا مانع زدایی کند و دست از قیمت گذاری 
دستوری در پاره ای از محصولات مانند فولاد که مطرح شده بود بردارد و قیمت گذاری 

را در اختیار بازار آزاد بگذارد.
 آزادسازی قیمت، مهمترین حمایت دولت برای کاهش هیجان در بازار

امیرباقری با اشاره به اینکه بحث آزادسازی قیمت ها  از مهمترین حمایت هایی تلقی 
می شود که دولت می تواند از بازار سرمایه داشته باشد، افزود: وضعیت باید به گونه 
ای پیش رود که اقتصاد کشور بتواند بر مبنای نیروهای واقعی عرضه و تقاضا به حیات 

واقعی خود ادامه دهد.
این کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه این نکته نباید فراموش شود که اکنون 
کشور در یک جنگ اقتصادی قرار دارد و به طور طبیعی ارگان های مختلف مانند دولت 
و سایر نهادها باید نگاهی به این سمت داشته باشند، گفت: اینکه انتظار داشته باشیم 
اقتصاد رها شود و به سمت اقتصاد باز برود ناهماهنگ با واقعیات فعلی کشور است اما 
می تواند به عنوان یک هدفگذاری میان مدت و بلندمدت، تولید را تسهیل و کارایی را 

به بازارها بازگرداند.
وی به مهمترین اقداماتی که دولت باید برای بهبود وضعیت بازار در دستور کار قرار 
دهد اشاره کرد و گفت: آزادسازی قیمت ها باید به عنوان مهمترین هدف دولت برای 

بهبود وضعیت معاملات بازار در نظر گرفته شود.
امیرباقری خاطرنشان کرد: شفافیت اقتصادی، جلوگیری از ایجاد رانت و انحصار 
برای عده ای محدود از مهمترین مباحثی تلقی می شود که دولت باید آن را به ضرورت 
پیگیری کند و همه این موارد تحت تاثیر عدالت اقتصادی و اجتماعی به شمار می رود.  
این کارشناس بازار سرمایه اظهار داشت: دولت و سایر ارگان ها باید به طور جدی این 

موضوع را پیگیری کنند تا در میان مدت و بلندمدت شاهد شکوفایی اقتصادی باشیم.
پیش روی معاملات بورس به سمت کارایی بیشتر

 وی به زیرساخت هایی که دولت باید در راستای کاهش هیجان ایجاد شده و بهبود 
وضعیت بازار به کار گیرد اشاره کرد و گفت: باید به این نکته دقت کرد که سرمایه به طور 

کلی هوشمند است و عمدتا سرمایه هوشمند بر مبنای تحلیل عمل می کند.
امیرباقری با بیان اینکه سرمایه همیشه وارد فضایی می شود که بتوان از آن کسب سود 
کرد، خاطرنشان کرد: باید در نظر داشت که در شرایط حاضر به دلیل شرایط و جنگ 
اقتصادی که اکنون در کشور تحمیل شده است شاید شاهد هیجاناتی گذرا در بازارها 
باشیم اما از آنجایی که افق سیاسی موجود در کشور به سمت روشنایی است باید به این 
نکته تاکید کرد که از هیجانات حاکم در بازار کاسته می شود و معاملات آن به سمت 

کارایی پیش خواهد رفت.
این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه به طور طبیعی جریان سرمایه هوشمند به 
سمت بازارهایی می رود که بتواند بهترین بازدهی را نسبت به ریسک تحمیل شده 
رقم بزند، گفت: یکی از مهمترین فعالیت های دولت در این زمینه پیگیری، اجرای 
زمینه خصوصی سازی و اصل 44 قانون اساسی است، چراکه براساس مطالعات 
جهانی، تجربه خصوصی سازی سایر کشورها نشان داده است کشورهایی که به سمت 
خصوصی سازی رفته اند دولت چابک تری داشته اند، همچنین در این کشورها از  

فساد اقتصادی کاسته شده است و اقتصاد به سمت رقابتی شدن پیش رفته است.
وی اظهار داشت: دولت در نهایت به عنوان یک نهاد ناظر بر کلیه اقتصاد نظارت و از 

دخالت مستقیم در اقتصاد خودداری کرده است.
این کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: نمونه های این امر را در دولت فعلی از طریق 
عرضه صندوق های سرمایه گذاری ETF شاهد بودیم و سرانجام دولت جرات کرد تا 
باقیمانده سهام خود را از طریق زیرساخت های موجود به بازار عرضه کند و دست از 

تصدی گری اقتصادی بردارد.
امیرباقری افزود: از دولت انتظار می رود به سمت رقابتی و کارآمدتر شدن اقتصاد 

پیش رود تا در بلندمدت و میان مدت شاهد شکوفایی اقتصادی در کشور باشیم.

درگفت وگو با یک کارشناس بازار سرمایه  بررسی شد؛

حمایت واقعی دولت از بورس به چه معناست؟

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001016128 شماره  رای   -1
1399114430001001910 مربوط به رجاء موسوی پور فرزند شبر در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 11039اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم به موجب سند قطعی شماره 38063 

مورخ 98/01/22 دفترخانه 42 قم در دفتر 404 صفحه 125)م الف 966۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001000290 شماره  رای   -2
1399114430001001812 مربوط به علیرضا ولی فرزند غلامعلی در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 64/60 مترمربع پلاک شماره 11002 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به موجب گواهی 

حصر وراثت به شماره دادنامه 308 مورخ ۷3/10/21 شعبه سوم دادگاه عمومی قم 
از مالکیت غلامعلی ولی)م الف 9668(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001014482 شماره  3-رای 
در  رضا  فرزند  احمدآباد  رحمتی  میثم  به  مربوط   1399114430001001۷56
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 6۷/2۷ مترمربع پلاک شماره 10308 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

13310 مورخ 91/11/05 دفترخانه 55 قم )م الف 9682(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001014911 شماره  رای   -4
در  سعید  فرزند  کاظمی  اسمعیل  به  مربوط   1399114430001001689
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 10456اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 24822 

مورخ 1399/10/01 دفترخانه ۷4 قم)م الف 9683(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۳۰
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۲/۱5
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 
۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۰۸۱/۱

تولد:  تاریخ  اسد  پدر:  نام  محمدی،  حجت  آقای   )1 به  بدینوسیله 
1352/10/06 شماره ملی: 61696۷8682 شماره شناسنامه: 392 و 
2( خانم معصومه گودینی نام پدر: احمد تاریخ تولد: 136۷/03/25 شماره 
ملی: 33099658۷2 شماره شناسنامه: 425 بدهکاران پرونده کلاسه 
برابر  که   9904369 بایگانی  بشماره   139904030011004081/1
گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد 
بانک  و  شما  بین  مورخ 1396/04/21  شماره 5800310109  بانکی 
سپه مبلغ ۷66/453/195 ریال بابت اصل و سود و خسارت تاخیر و مبلغ 
26۷/428 ریال بابت خسارت روزانه که از تاریخ 1399/08/26 تا یوم الادا 
به اصل بدهی اضافه می گردد به بانک مذور بدهکار می باشید که بر اثر عدم 
پرداخت وجه، بستانکار درخواست صدور اجراییه نموده است و پس از انجام 
تشریفات قانونی اجراییه صادر شده و به شماره کلاسه ی فوق در این اداره 
مطرح می باشد، لذا طبق ماده 18 آیین نامه ی اجرایی مفاد اسناد رسمی 
به شما ابلاغ می گردد که از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجراییه 
محسوب است و فقط همین یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد، ظرف 
مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید، در غیر این صورت 
بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما تعقیب 
خواهد شد. لازم به ذکر است که طبق ماده 18 اصلاحی آئین نامه اجرا 
ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و 
کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام 

و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف13848(
قوه قضائیه-سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- اداره اجرای اسناد 
رسمی قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021632 شماره  1-رأی 
عشقعلی  فرزند  مهر  مرادی  نیت  به  مربوط   139911443000200096۷
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
119مترمربع پلاک شماره فرعی از 21۷2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمد فهیمی )م 

الف9665(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13996033000202212۷ شماره  2-رأی 
محمدعلی  فرزند  مولودی  علی  به  مربوط   1391114430002003868
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
59مترمربع پلاک شماره فرعی از 2302/2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از یوسف قربانی هاتف 

ثبت دفاتر الکترونیکی 6610)م الف9666(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022133 شماره  3-رأی 
قندعلی  فرزند  کوچعلی  رمضانعلی  به  مربوط   1399114430002000453
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
113/1۷مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 2382اصلی که طبق بخشنامه 
سازمان به پلاک 2382/105 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مشهدی غلام چای پز 

صفحه 169 دفتر 4)م الف96۷0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002000939 شماره  -4رأی   
1399114430002002082 مربوط به یوسف ملکی چوبوقلوئی فرزند یحیی 
درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 58/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 18۷2/41اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

کرمعلی اناری بزچلو صفحه 54۷ دفتر 216)م الف96۷0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002000944 شماره  5-رأی 
فرزند  چوبوقلوئی  ملکی  یحیی  به  مربوط   1399114430002003122
شاهحسین درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 58/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 18۷2/41اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از کرمعلی اناری بزچلو صفحه 54۷ دفتر 216)م الف96۷1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139۷60330002023266 شماره  6-رأی 
1396114430002000683 مربوط به عهدیه ملائی فرزند سیف اله درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120)یکصد و بیست(

مترمربع پلاک شماره فرعی از 21۷2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رمضان شریفی خریداری کرده است)م 
الف96۷2(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021845 شماره  ۷-رأی 
غلامحسین  فرزند  صالح  محسن  به  مربوط   1399114430002001۷06
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
59/90مترمربع پلاک شماره فرعی از 2359اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
الواسطه از سید اسماعیل  نامه عادی و خریداری مع  ملک اداره دو قم مبایعه 

میرسلیمی صفحه 26 و 255 دفتر 25 و 3۷6)م الف96۷3(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022543 شماره  8-رأی 
به محمدتقی آل اسحق خوئینی فرزند  1399114430002000569 مربوط 
هادی درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 80/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1956/609اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 
از زیداله عبدی طی سند قطعی شماره 22406 مورخ 52/3/21 دفترخانه 6 قم)م 

الف96۷6(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022545 شماره  9-رأی 
1399114430002001439 مربوط به حسن شاهحمدی لو فرزند عبدالحسین 
درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 80/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 1956/609اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از زید 
اله عبدی طی سند قطعی شماره 22406  مورخ 52/3/21 دفترخانه 6 قم)م 

الف96۷5(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022546 شماره  10-رأی 
الیاس  1399114430002001440 مربوط به محمود انصاری چشمه فرزند 
درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 80/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 1956/609 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 
زیداله عبدی طی سند قطعی شماره 22406 مورخ 52/3/21 دفترخانه 6 قم)م 

الف96۷4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002001264 شماره  11-رأی 
عباس   غلام  فرزند  ساجدی  مهدی  به  مربوط   1399114430002001۷98
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
6۷/25مترمربع پلاک شماره فرعی از 21۷2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی عباسی زاده یسار 

صفحه 103 دفتر 565)م الف96۷۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399603300020192۷6 شماره  12-رأی 
قندعلی  فرزند  کوچعلی  رمضانعلی  به  مربوط   1399114430002000452
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
85/۷۷مترمربع پلاک شماره فرعی ازباقیمانده 2382اصلی که طبق بخشنامه 

سازمان به پلاک 2382/105 اصلی تغییر یافته است واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه چای پز و 

عذری دیمکاران صفحه 169 دفتر 4)م الف96۷8(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022093 شماره  13-رأی 
1399114430002000329 مربوط به علی ربانی خواه فرزند حسن  درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 115/55مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2266/1۷4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد ترابی نژاد صفحه 352 

دفتر 134)م الف96۷9(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002020۷10 شماره  14-رأی 
سلطان  فرزند  مسیبی  مرتضی  به  مربوط   139۷114430002003032
محمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۷5مترمربع پلاک شماره فرعی از 2140/2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسنعلی محمدی 

یکتا صفحه 3۷ دفتر 188)م الف9680(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022090 شماره  15-رأی 
اله  حبیب  فرزند  نجارزاده  اصغر  به  مربوط   1399114430002000908
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
13/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 2653/36 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین فرجی 

صفحه 142 دفتر 4۷5)م الف9681(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021109 شماره  16-رأی 
1399114430002002008 مربوط به عیسی منفرد فرزند ابراهیم درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 126/۷0مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2281/3اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از غلامرضا محمدی صفحه 132 دفتر 

54۷)م الف9684(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  تا چنانچه  آگهی  روز  فاصله 15  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۳۰ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۲/۱5
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

    آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: این تیم نه تنها شانس اصلی برای 
صعود به دور حذفی مسابقات است بلکه شانس قهرمانی در آسیا است.

تیم فوتبال پرسپولیس موفق شد در دومین دیدار خود در لیگ قهرمانان آسیا 
2021 با نتیجه سه و یک الریان قطر را شکست دهد تا با شش امتیاز و مقتدرانه 

در صدر جدول گروه پنجم مسابقات قرار بگیرد.
فرشاد پیوس در گفت وگویی، در مورد برتری پرسپولیس برابر الریان، عوامل 
موفقیت این تیم در لیگ قهرمانان آسیا، باز شدن پای شهریار مغانلو به گلزنی و ... 

صحبت هایی انجام داد که در زیر می خوانید:

دیدار پرسپولیس برابر الریان چطور بود؟ 
بازی خیلی خوبی را از سوی پرسپولیس شاهد بودیم و به بازیکنان و کادر فنی 
خسته نباشید می گویم چرا که آنها با تلاش زیاد و پشتکار توانستند نتیجه لازم را 

برای موفقیت کسب کنند.
به نظر مشکل گلزنی تیم هم حل شده است.

پرسپولیس مشکل آنچنانی نداشت. خدا را شکر که امروز توپ های آنها به گل 
تبدیل شد و این نتیجه خوب رقم خورد. امیدوارم همین روند ادامه داشته باشد.

پای شهریار مغانلو هم سرانجام به گلزنی باز شد.
بابت این موضوع خوشحال هستم. او بازیکن خوبی هم روی زمین و هم روی 
هوا است. نباید از روز اول از بازیکن انتظار گلزنی داشت. او مهاجمی است که 
هم روی هوا و هم روی زمین مسلط است و امیدوارم که این دو گل آغازی برای 

موفقیت های این بازیکن باشد.
با حضور آل کثیر، عبدی، مغانلو،مهدیخانی، عالیشاه به نظر ترافیک 

جذابی را در خط حمله تیم شاهد هستیم. نظر شما در این باره چیست؟
خط حمله پرسپولیس واقعا تکمیل است. برای داشتن تیم خوب نیاز است 
که در هر پست چند بازیکن خوب داشته باشیم و نفراتی که الان در خط حمله 
پرسپولیس حضور دارند واقعا بهترین ها هستند. زوج مغانلو و آل کثیر فکر می کنم 
برای هر تیمی ترسناک باشد. با این حال امیدوارم که همین روند خوب گلزنی 
حفظ شود. از این موضوع بگذریم. خیلی ها الریان را رقیب اصلی پرسپولیس 
برای صعود از گروه می دانستند که مقابل تیم تحت هدایت یحیی گل محمدی 
شکست خورد.  ما همیشه می گوییم که در آسیا رقیب آسانی وجود ندارد اما 
پرسپولیس نشان داده که می تواند کارهای بزرگی انجام دهد. همه در آسیا به این 

تیم به چشم مدعی نگاه می کنند.
با توجه به اینکه تنها یک تیم به دور بعد صعود می کند آیا پرسپولیس می 

تواند به عنوان تیم نخست به مرحله بعدی راه پیدا کند؟
 صعود به مرحله بعد؟ پرسپولیس مدعی اصلی قهرمانی در آسیا است و امسال 
خیلی به موفقیت تیم خوشبین هستم. به طور حتم این تیم از گروهش هم به 

بهترین شکل ممکن صعود خواهد کرد.

فرشادپیوس:

 سهراب مرادی:  پرسپولیس مدعی قهرمانی در آسیا است

قهرمانی در وزنه برداری آسیا
 اولویتم نیست

دارنده مدال طلای بازی های المپیک 2016 ریو در رشته وزنه برداری ضمن 
تشریح برنامه های خود برای کسب موفقیت در مسابقات وزنه برداری قهرمانی 

آسیا گفت: اولویتم قهرمانی در دسته 96 کیلوگرم قهرمانی آسیا نیست.
»سهراب مرادی« با اشاره به میزان آمادگی برای مسابقات قهرمانی آسیا اظهار 
داشت: ورزشکاران تا روزهای منتهی به اعزام در اردو آماده سازی حضور داشتند 
و کادر فنی در این مدت تلاش زیادی کرد  تا تیم به شرایط و آمادگی لازم برسد. از 
اسفندماه سال 98 تمریناتم را به صورت انفرادی دنبال کردم و در نهایت تمرینات 
گروهی با مجوز ستاد ملی مبارزه در کرونا شروع شد. روز دوشنبه 29 فروردین به 
همراه سایر ملی پوشان به مسابقات قهرمانی آسیا در ازبکستان اعزام خواهم شد و 
تلاش  خواهم کرد تا در ازبکستان عملکرد مناسبی داشته باشم عملکردی که در 

نهایت به کسب سهمیه المپیک ختم شود.
دارنده مدال طلای وزنه برداری جهان ادامه داد: هدف اصلی من قهرمانی در 
آسیا نیست بلکه برنامه به گونه ای طراحی شده که نخست برای کسب سهمیه 
باید از رقبای قرقیزستانی و چین تایپه عبور کنم. این 2 وزنه بردار رقابت زیادی برای 
کسب عنوان برترین وزنه بردار دسته 96 دارند و من باید حساسیت زیادی بر روی 
نتایج آنان داشته باشم. اگر بتوانم عملکرد بهتری نسبت به آنان داشته باشم بدون 

شک راه توکیو هموارتر خواهد شد.
حضور در گزینشی کلمبیا

مرادی که در دسته 96 کیلوگرم عنوان دار جهان و آسیا به شمار می رود ادامه 
داد: در حدود 2 سال با مصدومیت دست و پنجه نرم کردم اما اکنون شرایط خوبی 
دارم. البته تمام امتیازات در مسابقات قهرمانی آسیا خلاصه نخواهد شد بلکه یک 
گزینشی دیگر در کلمبیا برگزار می شود که به احتمال زیاد در آن شرکت خواهم 
کرد. این گزینشی اواخر اردیبهشت ماه برگزار و سطح امتیازی آن طلایی است. 
اگر بخواهم امتیاز بالا کسب کنم باید در این مسابقات به بهترین نتیجه برسم. 
تلاشم این است که نماینده ایران در المپیک باشم و برای این کار از هیچ کوششی 

دریغ نخواهم کرد.
مسابقات وزنه برداری قهرمانی آسیا از روز شنبه 28 فروردین شروع شده است. 
تیم ملی مردان ایران با 9 وزنه بردار در این دوره از مسابقات حضور دارد. این 
رقابت ها در تقویم فدراسیون بین المللی وزنه برداری به عنوان گزینشی المپیک با 

درجه طلایی تعریف شده است.
  

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم:

باشگاه های ورزشی متحمل بیشترین 
خسارت در ایام کرونا شده اند

 مدیرکل ورزش و جوانان استان قم، با اشاره به تعطیلی چندباره باشگاه ها و 
اماکن ورزشی این استان به دلیل شیوع دوباره کرونا گفت: با گذشت بیش از یک 
سال از شیوع کرونا در کشور، باشگاه های ورزشی متحمل بیشترین خسارت ها 

در این ایام شده اند.
صنوف  تمامی  بین  ورزشی  باشگاههای  متاسفانه  کرد:  تاکید  منعم   رسول 

بیشترین آسیب را با شیوع کرونا دیده اند.
وی ادامه داد: با وقوع پیک های اولیه شیوع کرونا، تسهیلاتی برای جبران 
و  تخصیص  ورزشکاران  و  داران، مربیان  باشگاه  به  ها  خسارت  این  از  بخشی 
پرداخت شد که به دلیل تعطیلی مجدد اماکن ورزشی با شیوع موج جدید کرونا، 
پیگیری پرداخت تسهیلات بانکی و بخشودگی اجاره اماکن ورزشی مجددا در 
دستور کار قرار گرفته است. مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: با توجه 
به اهمیت باشگاه های ورزشی در حفظ و ارتقای سلامت جامعه،  باید باشگاه ها 
جز مشاغل درجه یک قرار گیرند که این موضوع توسط اداره کل ورزش و جوانان 
استان قم پیگیری می شود. منعم گفت: بر اساس دستورالعمل ستاد مقابله 
با کرونا، تمامی اماکن ورزشی استان قم از شبه هفته گذشته تعطیل و هرگونه 
فعالیت در این اماکن تا اطلاع ثانوی ممنوع شده است. وی ادامه داد: تاکنون 18 
باشگاه ورزشی به علت عدم اجرای پروتکل های بهداشتی و تخطی از قوانین ابلاغ 
شده توسط اداره کل ورزش و جوانان استان پلمب شدند. منعم افزود: تمامی 
اماکن ورزشی اعم از رشته های پر برخورد و یا کم برخورد و همچنین فضاهای 
سرپوشیده ، روباز و استخرها بنا به مصوبه  ستاد استانی مبارزه با کرونای تا اطلاع 
ثانوی تعطیل شده است که انتظار داریم همانگونه که تاکنون جامعه ورزشی 
استان در همراهی با ستاد استانی مقابله با کرونا نهایت همکاری را داشته، ا 
این اقدام با شیوع موج جدید این بیماری ادامه داشته باشد.. وی ضمن تاکید 
بر یکپارچگی اجرا و اعمال قوانین در راستای اجرای پروتکل های بهداشتی و 
برخورد با متخلفین، عنوان کرد: اجرای قوانین برای تمامی باشگاه ها و اماکن 

ورزشی الزامیست و تبعیضی بین اماکن ورزشی نخواهد بود.
مدیرکل ورزش و جوانان قم تاکید کرد: به منظور اجرایی شدن این دستورالعمل، 

 نظارت ها بر فعالیت اماکن ورزشی استان در روزهای اخیر تشدید شده است.
منعم ادامه داد: در صورت تغییر وضعیت کرونا در استان و ابلاغ آن توسط ستاد 

ملی مبارزه با کرونا ، نحوه بازگشایی امکان ورزشی متعاقبا اعلام می گردد.

رئیس هیات تیراندازی استان قم خبرداد:

تقویت تیراندازی در قم با ۳ تفنگ جدید
رئیس هیات تیراندازی استان قم از اهدای سه قبضه تفنگ توسط فدراسیون 
این رشته به هیات قم و تفاهم این هیات با دانشگاه آزاد با هدف توسعه تیراندازی 

خبر داد.
محمدجواد متقیان نژاد اظهار کرد: سه قبضه تفنگ اهدایی دولول ساچمه 
زنی توسط فدراسیون تیراندازی با هدف کمک به رشد و توسعه رشته تیراندازی 
با اهداف پروازی در استان ها تحویل هیات قم شده و مطمئنم این اقدام شایسته 
قدردان  بابت  این  از  و  شد  خواهد  استان ها  در  تحول  زمینه ساز  فدراسیون 
فدراسیون هستیم. وی در ادامه از امضاء تفاهم نامه همکاری هیأت تیراندازی 
استان قم با دانشگاه آزاد واحد علوم پزشکی خبر داد و افزود: به همین منظور 
جلسه ای با دکتر ابوالفضل مظفری رئیس دانشگاه آزاد واحد علوم پزشکی قم 
داشتیم و این تفاهم نامه  در راستای گسترش رشته تیراندازی بین دانشجویان، 
اساتید و کارکنان دانشگاه منعقد شد و به امضای طرفین رسید. رئیس هیات 
تیراندازی استان قم اضافه کرد: همچنین در این جلسه مقرر شد که طرفین 
طبق تفاهم نامه در زمینه های آموزشی، فرهنگی و ورزشی همکاری متقابل داشته 
باشند، ضمنا در این جلسه سیدرضا حسینی مسئول فرهنگی، دانشجویی و 
ورزشی دانشگاه و علی اصغر کلهر دبیر هیأت تیراندازی نیز حضور داشتند. وی 
در ادامه به گردهمایی مسئولین ستادی اداره کل ورزش و جوانان استان قم با 
کادر اجرایی هیات های ورزشی این استان اشاره و عنوان کرد: در بخشی از این 
مراسم با حضور رسول منعم مدیر کل، روح الله رمضانی توسعه ورزش قهرمانی و 
سیده لیلا عنبری معاون ورزش بانوان از حسین مهره ساز رئیس سابق هیات قم به 
واسطه تلاش های چندین ساله برای توسعه رشته ورزشی تیراندازی قدردانی شد.
متقیان نژاد در پایان به موفقیت تیم بانوان قم در مسابقات فصل 1399 لیگ برتر 
تیراندازی زنان ایران اشاره و عنوان کرد: تیم بانوان هیات تیراندازی قم در لیگ 
برتر تفنگ بادی زنان ایران به مقام سوم دست یافت و نخستین بار قم را در این لیگ 

صاحب چنین مقامی کرد.

مهاجم تیم فوتبال پورتو پرتغال به عنوان لژیونر برتر قاره کهن انتخاب شد.
کنفدراسیون فوتبال آسیا در نظرسنجی اخیر خود به انتخاب برترین لژیونر قاره کهن را در هفته گذشته پرداخت که 
مهاجم تیم ملی فوتبال ایران و باشگاه پورتو با کسب بیشترین رای به عنوان برترین بازیکن آسیایی که در خارج از این 

قاره بازی می کند، انتخاب شد.
مهدی طارمی مهاجم ایرانی پورتو با وجود حذف تیمش از لیگ قهرمانان آسیا در مرحله یک چهارم نهایی لیگ 
قهرمانان اروپا در دقیقه 93 بازی مقابل چلسی به صورت قیچی برگردان گل بی نظیری را وارد دروازه تیم تحت 

هدایت توماس توخل کرد که این گل مورد تمجید خیلی از افراد مطرح دنیای فوتبال قرار گرفت.
دایچی کامادا بازیکن ژاپنی فرانکفورت، سون هیونگ مین ستاره کره ای تاتنهام، سردار آزمون مهاجم 
ایرانی زنیت، ایگور سرگیو بازیکن ازبکستانی تیم آق تپه قزاقستان، علی علیپور و امیر عابدزاده بازیکنان 
ایرانی تیم ماریتیمو پرتغال، کیکو آنزای بازیکن ژاپونی تیم پورتیموننزه پرتغال، جونیا ایتو بازیکن ژاپنی تیم 
خنک بلژیک و هیونگ یو جو بازیکن کره ای تیم بوردو دیگر بازیکنانی بودند که در این نظرسنجی قرار 

داشتند.

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: بازیکنان پرسپولیس در طول بازی با الریان عملکرد بی نقصی را ارائه دادند و 
توانستند به برتری برسند. »محمود کلهر« ، با اشاره به برتری سه بر یک تیم فوتبال پرسپولیس برابر الریان در هفته دوم لیگ 
قهرمانان آسیا اظهار داشت: به همه هواداران این پیروزی را تبریک و به بازیکنان و کادر فنی خسته نباشید می گویم. آنها 
توانستند در طول بازی بی نقص ظاهر شوند و این برد دلچسب را هدیه کنند.   وی افزود: باید به کادر فنی بابت این تیم خوب 
و منسجم تبریک بگویم چرا که این برد باعث دلگرمی همه ما شد.   پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس اضافه کرد: بازیکنان 
تلاششان را کردند و عالی بودند اما یکی از مهم ترین عواملی که موجب شد تا این برد رقم بخورد، آنالیز خوب و شناخت 
دقیق کادر فنی از حریف بود که موجب شد تا تیم برای هر دقیقه از بازی برنامه خود را با توجه به نقاط ضعف حریف داشته 
باشد و در نهایت هم تیم برتر این بازی ما باشیم. وی در رابطه با اینکه الریان جدی ترین رقیب پرسپولیس برای صعود از گروه 
پنجم مسابقات بود، خاطرنشان کرد: در آسیا هیچ رقیب آسانی وجود ندارد و همه رقبا سخت هستند اما پرسپولیس برای 
رویارویی با هر رقیب برنامه خودش را دارد و این موضوع کار را برای رقبا سخت می کند. الریان هم تیم خوبی بود اما این 
پرسپولیس مدعی قهرمانی در آسیا است. کلهر تصریح کرد: به نظر من پرسپولیس امسال هم در آسیا مدعی اصلی است و 

امیدوارم همین روند خوب تا پایان مسابقات حفظ شود.

براساس نظرسنجی کنفدراسیون فوتبال آسیا ؛

طارمی بهترین لژیونر هفته آسیا شد
محمود کلهر: 

عملکرد پرسپولیس مقابل الریان بی نقص بود

تیم بسکتبال شیمیدر قم با عبور از سد پالایش نفت آبادان و کسب رتبه سوم 
فصل 1400 - 1399 لیگ برتر بسکتبال مردان ایران برای ورزش قم افتخار آفرینی 

کرد.
برپایه این گزارش ، سال 1398 بود که شیمیدر بعد از یک دهه حضور در سطح 
اول بسکتبال ایران، به نمایندگی از استان قم در مسابقات لیگ برتر بسکتبال ایران 
به میدان رفت و با یک تیم مدعی به دنبال قهرمانی بود اما شیوع ویروس کرونا نقشه 

قهرمانی شیمیدری ها را به هم ریخت.
در سال 1399 شیمیدر برای دومین دوره نماینده استان قم در بالاترین سطح 

رقابت های باشگاهی بسکتبال کشور شد، فصلی که به دلیل تداوم شیوع کرونا 
با تصمیم فدراسیون بسکتبال در دو گروه 8 تیمی به شکل دوره ای و در قالب 
دیدارهای رفت و برگشت به صورت مجتمع در سالن بسکتبال آزادی تهران به انجام 

رسید.
عبور شیمیدر از ۲ مرحله پلی آف

شیمیدر که یک فصل هیجانی را با تماشاگران خونگرم قمی سپری کرده بود در 
فصل 99 ناچار بدون حمایت طرفداران قمی در سالن آزادی به میدان رفت و با 
کسب 26 امتیاز به عنوان تیم دوم گروه دوم راهی پلی آف شد، در پلی آف اول با دو 

برد متوالی از سد خانه بسکتبال خوزستان گذشت.
در پلی آف دوم در مجموع سه بازی با حساب 2 بر یک تیم اکسون تهران را مغلوب 
کرد و راهی نیمه نهایی شد اما به تیم سرسخت شهرداری گرگان در سه بازی متوالی 
نتیجه را واگذار کرد تا بدین ترتیب راهی دیدار رده بندی این دوره شده و برای کسب 

مقام سوم با پالایش نفت  آبادان روبه رو شود.
 آغاز و پایان لیگ با پیروزی شاگردان هاشمی

شاگردان مصطفی هاشمی که نخستین بازی خود در فصل 1400 – 1399 
لیگ برتر بستکبال مردان ایران را روز نوزدهم آبان 1399 در مقابل نیروی زمینی 
تهران انجام داده بودند، آخرین مسابقه این فصل را شامگاه بیست و هشتمین 
روز فروردین 1400 برابر تیم پالایش نفت آبادان برگزار کرده و فصل را با خاطره ای 

خوش به پایان بردند. شیمیدر قم که مصمم بود در این فصل یکی از سکوهای برتر 
بسکتبال ایران را به خود اختصاص دهد، با تمام توان، همدل و هماهنگ گام به 
میدان رقابت با پالایش نفت آبادان گذاشت و در پایان 45 دقیقه ر قابت سخت و 

نفس گیر توانست حریف خود را با نتیجه 90 بر 85 مغلوب کند.
سومی شیمیدری ها در لیگ برتر بسکتبال

تک تک شیمیدری ها در این دیدار خوب و جسورانه بازی کردند و با اجرای 
فرامین کادر فنی زمینه ساز برتری شیمیدر مقابل نماینده آبادان شدند، مسابقه ای 
که تا آخرین در وقت های عادی تا آخرین ثانیه با اختلاف به سود شیمیدر در جریان 

بود اما سرانجام با تساوی ۷8 بر ۷8 به پنج دقیقه وقت اضافه رفت.
در پنج دقیقه وقت اضافه، بار دیگر شیمیدر انگیزه و آمادگی بیشتری برای 
رسیدن به پیروزی در این دیدار نشان داد و با نمایش درخشان تک تک نفرات خود 
نظیر ارسلان کاظمی، ای جی رولند، ایکه دیوگو، مهراد آتشی، عماد سلمانی، 
وحید حاجیان، مهدی اسماعیلی، امیرحسین آذری و احسان صمدی از این بازی 

با برتری 90 بر 85 خارج شد.
در این مسابقه ارسلان کاظمی ستاره شیمیدر بود که 22 ریباند انجام داد و 
به تنهایی 33 امتیاز برای تیمش به دست آورد تا ارزشمندترین بازیکن میدان و 
شیمیدر لقب بگیرد و بدین ترتیب نماینده بسکتبال قم با ایستادن در جایگاه سوم 

به کار خود در این دوره از مسابقات پایان دهد.

یاران هاشمی روی سکوی سوم؛

افتخارآفرینی شیمیدر برای ورزش قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

به علی محمد  پرونده کلاسه 1398114430001002032مربوط  به  1-رأی شماره 139960330002019345 مربوط 
محمدی فرزند شعبانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 110/۷5مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2214 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید علی اکبر 

تولیتی صفحه 143 دفتر 5)م الف9244(
2- رأی شماره 139960330002020608 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001619 مربوط به زهرا محبی 
فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 114مترمربع پلاک شماره فرعی از 2148 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مهدی عالمی رضوانی طی سند 

قطعی شماره 114044مورخ 92/2/1 دفترخانه 5 قم)م الف9245(
3- رأی شماره 139960330002021010 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000403 مربوط به جواد کبیری 
فرزند قربانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷3/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
1910/15 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی 2448)م 

الف9246(
4-رأی شماره 1399603300020192۷۷ مربوط به پرونده کلاسه 139911443000200021۷ مربوط به ایوب اکبری پارسا فرزند 
حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 8۷/05 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2181اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث سیدمحمد رضویان)م الف924۷(
5-رأی شماره 139960330002020485 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000822 مربوط به خداداد قاسمی 
فرزند مسیب درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت112 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2100/1 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سادات میر صفحه 229 دفتر 

53)م الف9248(
6-رأی شماره 139960330002020۷65 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430002000034 مربوط به حسین رضا 
فدائی برومند فرزند علی رضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷3 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از2215اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 2۷4 دفتر 556)م 

الف9249(
۷-رأی شماره 139960330002020۷04 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001425 مربوط به یداله محمودی 
اولامچی فرزند مقصود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 118/84مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2100اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 11۷30 مورخ 

80/12/2۷ دفترخانه 23قم)م الف9250(
به محمدرضا  مربوط  پرونده کلاسه 1399114430002001825  به  مربوط  8-رأی شماره 1399603300020204۷2 
الیاسی فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۷3مترمربع پلاک شماره فرعی از 
2593اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدتقی برخوردار صفحه 

268 دفتر 122)م الف9251(
9-رأی شماره 1399603300020204۷8 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001103 مربوط به علیرضا حکیمی 
نیا فرزند اروجعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 63/93مترمربع پلاک شماره 23 فرعی از 
2341اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 198 دفتر 421)م الف9252(
10-رأی شماره 1399603300020204۷۷ مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002445 مربوط به زهرا سلطان 
یوسفی چهرقانی فرزند سلطانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2244/1/164اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

عباس احمدی صفحه 456 دفتر 12۷)م الف9253(
11-رأی شماره 139960330002020352 مربوط به پرونده کلاسه 13981144300020026۷2 مربوط به عبداله نیکزاده 
فرزند گلعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 108/96مترمربع پلاک شماره فرعی از 
21۷2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رضا بیگدلی صفحه 452 

و 449 دفتر 26)م الف9254(
12-رأی شماره 139960330002016355 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002۷84 مربوط به رمضانعلی 
آقائی فرزند حسن  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 68مترمربع پلاک شماره فرعی 
از194۷/1۷1/402اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابراهیم 

بیگدلی صفحه 142 دفتر 159)م الف9255(
13-رأی شماره 13996033000201928۷ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000150 مربوط به رضا روستا 
غینرجه فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 65/34مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 2093اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اکبر جهانی و اصغر جانی 

و حسین جانی صفحه 245 و 248 و 251 دفتر 42۷)م الف9256(
14-رأی شماره 139960330002020225 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000464 مربوط به محمدرضا 
داوری برزنده فرزند یاور درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت155 مترمربع 
پلاک شماره فرعی ازباقیمانده 216۷/2اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 216۷/2/455 اصلی تغییر یافته واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث ابوالفضل احسانی)م الف925۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 

تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اخبارصنعت(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۱5  تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۱/۳۰
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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رییس سابق کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

برجام به لحاظ فنی قابل دفاع است
"حشمت الله فلاحت پیشه"، معتقد است که برجام یک توافق قابل دفاع به 
لحاظ »فنی« می باشد. این توافق از این نظر که صنعت هسته ای کشور و متعاقب 

آن ۷00 رشته علمی و فناوری را حمایت می کند، قابل دفاع است.
این روز ها گفت و گو ها در رابطه با برجام شرایط ویژه و حساسی به خود گرفته 
و مذاکرات ایران با 4+1 به صورت مستقیم و به طور غیرمستقیم با آمریکا در حال 
پیگیری است. در همین رابطه پژوهشگر ایرنا گفت و گویی را با »حشمت الله 
فلاحت پیشه« رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 

اسلامی در دوره دهم انجام داده است که مشروح آن را در ادامه می خوانید:
 به نظر شما برجام تا چه اندازه در رابطه با رفع موانع صنایع هسته ای کشور 

موفق بوده است؟
من معتقدم فارغ از جنبه های سیاسی، باید به نکات فنی برجام اشاره داشته 
از زمان مجلس هفتم که بنده در کمیسیون امنیت ملی و سیاست  باشم. 
خارجی حضور داشتم، تا دوره دهم مجلس شورای اسلامی، هرچند ماه یک 
بار از تاسیسات هسته ای بازدید داشتیم. نکته ای که در این زمینه وجود دارد 
این است که اگر در هر منطقه ای که یک سایت هسته ای وجود داشت، بعد از 
برجام چندین سایت )سایت  هایی که با انرژی هسته ای وابسته هستند مانند 
سایت  های علمی، فیزیکی و ... که به نوعی با این دانش در ارتباط هستند( در 
آن جا مستقر می شدند. یعنی پذیرش یکسری تعهدات توسط ایران که ادعای 
تهدید نظامی یا ادعایی که در قالب PMD یا ابعاد نظامی مطرح می شد، را عملا 
پاسخ می گفت و زمینه استفاده از صنعت هسته ای در حوزه  های دیگر را هم 

فراهم می کرد. 
به اذعان مهندسان فناوری هسته ای، ۷00 رشته فناوری و صنعتی با فناوری 
هسته ای به مرحله تکنولوژی برتر)High tech( دسترسی پیدا می کنند. بدین 
ترتیب ایران بعد از برجام سعی کرد در این حوزه فعالیت داشته باشد که درواقع 
بعد از برجام ایران از تحریم علم و فناوری هم خارج شد. لذا دستاوردهای 
مختلف این صنعت در رشته هایی مانند پزشکی، زمین شناسی، کشاورزی، 
حوزه  های مختلف صنعت و غیره مورد استفاده قرار گرفته و هنوز هم ادامه 
دارد. این موضوع در مقایسه با وضعیت 15 سال پیش کشور که در آن زمان 
کشور حتی اجازه نداشت تا 20 سانتریفیوژ را در 20 دانشگاه فنی برای آموزش 
دانشجویانش در اختیار داشته باشد، اما هم اکنون این فناوری در حوزه  های 
مختلف علم و فناوری و صنعت، گسترش یافته است. بنده به یاد دارم که در 
یکی از بازدید هایی که بعد از خروج ترامپ از برجام از مجتمع »اراک« داشتیم 
که در آن  جا بنابر توافق برجام مقرر بود تا ایران نیمی از میله های سوخت را 
در این مجتمع با سیمان پر کند. در این هنگام یکی از همراهان در تیم ما از 
مهندسین آن مجتمع سوال پرسید: »آیا الان که ترامپ از برجام خارج شده 
امکان دارد تا مجدد این میله  ها از سیمان خالی شود؟« که آن مهندس هم 
در پاسخ گفت: »امکان دارد، اما بهتر است تا این اقدام صورت نگیرد«. من از 
این گفته شگفت زده شدم و در فرصتی مناسب منظور وی را از این گفته جویا 
شدم. وی در پاسخ به من هم این گونه توضیح داد: » قطعاً به خاطر دارید که 
در بازدید چندسال قبل شما، تنها همین یک سایت وجود داشت، اما هم اکنون 
بیش از سی و اندی سایت در این مجتمع مستقر است که دستاورد های ایران 
از آب سنگین را در حوزه  های مختلف استفاده می کند«. این شخص حتی 
قراردادهایی را به من نشان داد و معرف این نکته بود که دستاوردهای این 

صنعت درحال فروش به کشورهای اروپایی است.
بنده معتقدم در حوزه برجام بسیار سیاسی عمل شد. فارغ از این که شرارت 
اصلی را ترامپ به وجود آورد، ولی برجام موجب شد تا حق هسته ای ایران به صورت 
قانونی در بیاید. ایران تنها کشوری بود که ذیل فصل »هفتم« منشور سازمان ملل 
متحد رفت اما با چالش  هایی که می توانست کشور را با مشکلات متعدد روبرو کند، 
مواجه نشد. درواقع توافقی صورت گرفت که غنی سازی هسته ای ایران به رسمیت 
شناخته شد و جالب اینجاست که حتی کشور های عضو باشگاه هسته ای یعنی 
کشور های دارای بمب هسته ای هم از چنین بنیان هایی برخوردار نیستند. اما این 
کار در مورد ایران انجام شد. بعد از این توافق )برجام( کشور از این امکان برخوردار 
شد که با کشورهای مختلف مانند چین، انگلستان، روسیه حتی با واسطه با خود 
آمریکا  قرارداد های تازه ببندد، اما متاسفانه شرایط به وجود آمده به واسطه خروج 
ترامپ از برجام به هم ریخت. بنابراین مجموعه دیپلمات  هایی که در دنیا دغدغه 
صلح و امنیت بین المللی دارند هنوز نتوانسته اند تا این شرارت را استثنا کنند. اما 
به هرحال و به نظر من برجام یک توافق قابل دفاع به لحاظ »فنی« بود. اما به لحاظ 
سیاسی حتی همان زمان هم بنده در گفتگوی ویژه خبری در زمان امضای توافق 
اعلام کردم که بندهای 11 تا 13 قطعنامه 2231 که مربوط به مکانیسم ماشه 

می باشد، جزو ضعف  های برجام است اما به هر حال پذیرفته شد.  
به نظر شما چه مواردی در رابطه با صنایع هسته ای در برجام وجود دارد که 

دولت های متخاصم را به واکنش واداشته است؟
حساسیت اصلی در رابطه با افزایش قابلیت علمی و فناوری ایران است. چون 
ایران این قابلیت را پیدا کرده به فناوری تکنولوژی برتر دست پیدا کند و تنها یک 
نمونه آن مربوط به مباحث پزشکی است. به هرحال بیش از 1 میلیون ایرانی 
می توانند از فعالیت  ها و فناوری پزشکی هسته ای برخوردار بشوند که اگر این 
فناوری نبود بایستی با هزینه های گزاف در خارج از کشور آن را دنبال می کردند. 
بنابراین می توان گفت که ایران در حوزه  های مختلف به این قابلیت رسیده و حتی 
برای این که تهدید را از بین ببرد، ایران ابعاد نظامی احتمالی این مساله را بست و 
دیگر ذیل فصل هفتم منشور سازمان ملل قرار نمی گرفت. ولی به نظر من ایران 
کشوری است که می تواند غنی  سازی را تا هر میزانی ادامه بدهد می تواند به توان 
لازم هم برسد و حتی اگر یک زمان، بخواهد به سمت بمب هم برود، توان آن به 
لحاظ علمی وجود دارد، اما در این حوزه »منع فقهی« به صورت جدی وجود 
دارد. به هرحال با برجام ایران این تعهد را پذیرفت که تخطی از این مسایل به 

وجود نیاید.   
 آیا برجام توانسته تا صنعت هسته ای کشور را در یک مسیر قانونی به 

لحاظ قوانین بین المللی هدایت کند؟
همان  طور که بدان اشاره داشتم، ایران در قالب »ان  پی  تی« عمل کرده و پروتکل 
الحاقی را هم به صورت داوطلبانه تا زمان توافق با آژانس را اجرا کرد و من معتقدم 
برجام این شرایط را فراهم کرد، اما شرایط در دوران ترامپ به گونه ای شد که حتی 
موجب شد تا »رابرت مالی«) نماینده ویژه کنونی ایالات متحده آمریکا در امور 
ایران( هم به وضوح اعلام کند که آمریکا نتوانست با ایجاد شرایط جدید)خروج 
از برجام( و تحریم  ها به آن اطمینانی که در رابطه با موضوع هسته ای ایران مطرح 

بود دسترسی پیدا کند.
مزایای قانونی کردن صنعت هسته ای برای کشور چیست و در صورتی که ایران 

در این مسیر قرار نمی گرفت چه مسایل و مشکلاتی برای کشور به همراه داشت؟
اگر برجام امضا نمی شد ایران ذیل فصل هفتم در زمان »اوباما« بود که سیاست 
ماده 41 فصل هفتم  ایران ذیل  پرونده  زمان  آن  در  چندجانبه گرایانه داشت. 
سازمان ملل متحد بود که در آن امکان اقدام عملی و قابل ضمانت اجرا را به شورای 
امنیت می داد و کشورهای مختلف هم موظف به تنبیه  های مرتبط در این حوزه 
بودند. درواقع فصل هفتم دو ماده اصلی دارد. ماده 41 »تحریم« و ماده 42 »تنبیه 
و یا جنگ« است. ماده 41 دارای 15 بند است که همه آن در قالب 6 قطعنامه 

عملیاتی شورای امنیت سازمان ملل متحد علیه ایران اعمال شده بود. 
طبق قانون هم همه کشور های دنیا که عضو سازمان ملل هستند موظف بودند 
تا هر سه ماه یک بار گزارشی را در رابطه با اجرای این قطعنامه ها علیه ایران به 
شورای امنیت بدهند. بنابراین حتی کشورهایی که دوست ما بودند مانند عراق، 

باید این گزارش را می دادند.
 این فشار ها هم سوای فشاری بود که توسط وزارت خزانه داری آمریکا هم 
در این خصوص به سایر کشورها وارد می آورد. علاوه بر این اگر بازهم قطعنامه 
دیگری علیه ایران شکل می گرفت این به معنای جنگ و اقدام نظامی و از این 
دست مسایل بود که مسیر خوبی برای کشور نبود و ایران در مسیری می افتاد 
که کشور هایی نظیر عراق و آنگولا و برخی دیگر در آن هستند. بنابراین برجام 
علیرغم این که کار کاملی نبود، اما از این حیث قابل دفاع بود و تنها توافقی بود 
که یک کشور با قدرت منطقه ای می توانست با قدرت  های جهانی و سازمان  

های معتبر ببندد.    

انتخابات، هنوز نامزدهای نهایی جناح های سیاسی  تا  نزدیک 2 ماه مانده 
ریاست  سودای  و  می کنند  ثبت نام  همه  رسانه ها  در  اما  نشده اند؛   مشخص 
جمهوری دارند. البته اقدامات برخی رسانه ها هم شاید در جهت جنگ روانی و 

تاثیرگذاری بر رقبای سیاسی شان باشد.
در فقدان احزاب سیاسی کشور، سیاست ورزی در گعده های ریش سفیدان 
شکل می گیرد. اما به هر حال از اردوگاه دو قبیله مطرح سیاسی -اصولگرایان 
و اصلاح طلبان- هنوز دود سفیدی مبنی بر اجماع بر یک گزینه بلند نشده 
است. ریش سفیدان اصلاح طلب هنوز درحال چانه زنی سیاسی هستند تا گزینه 
نهایی شان را معرفی کنند. اما برخی جریانات تندروی محافظه کار معتقدند که آنها 
گزینه نهایی را انتخاب کرده اند و تنها مشغول بازی با افکار عمومی هستند تا از 

انظار و افکار دور بماند و به نوعی جریان مقابل را غافلگیر کنند.
اما لااقل آنچه برای مردم در رسانه های عمومی و نه رسانه های خاص مشخص 
شده این است که اصلاح طلبان هنوز به گزینه اصلی نرسیده اند. اسامی اما زیاد 
است؛ »جواد ظریف، محمدرضا عارف، اسحاق جهانگیری، محسن هاشمی، 
عباس آخوندی، مسعود پزشکیان و ….«! البته سیدحسن خمینی هم از گزینه 
های مطرح بود که اخیرا با توصیه مقام معظم رهبری اعلام کرد که ثبت نام نخواهد 

کرد.
آیا ظریف حاضر به کاندیداتوری می شود؟

از بین جمع بالا اما خیلی ها سعی دارند تا جواد ظریف را راضی کنند؛ آنهم 
کسی که چندین بار با قسم و آیه خواسته تندروها را متقاعد کند که برای انتخابات 
ثبت نام نخواهد کرد. محافظه کاران از نوع تندروهایشان و رسانه هایشان با سیاست 
»راه بنداز-جا بنداز« در حال این عملیات روانی هستند که مذاکرات هسته ای 
ایران با اعضای باقیمانده در توافق هسته ای برای رفع تحریم های ناشی از خروج 

ترامپ از برجام، مربوط به انتخابات می شود.
البته این عملیات روانی آنها شاید جواب عکس بدهد؛ ظریف چندی پیش در 
متنی اینستاگرامی تهدید کرد که اگر همین فرمان را ادامه بدهند شاید هم نامزد 
بشود: »بر عزمم برای نامزد نشدن استوارم ولی تداوم فشارها، آزارها، افتراها و 

تهدیدها در اقبال عمومی و در این، تاثیر معکوس دارد«.
این نهایت آن چیزی است که اصلاح طلبان می خواهند؛ ظریف نامزد انتخابات 

ریاست جمهوری شود. پیش از سال نو هم که لیست های رنگارنگی از هیات 
دولت نامزدهای احتمالی بیرون می آمد، لیستی هم منسوب به ظریف بیرون آمد 
که البته واکنشی هم از سوی او نداشت. ظریف را می توان نامزد و آرزوی غایی 
اصلاح طلبان فرض کرد. اما در این بین بیشترین حمایت ها از سوی حزب صادق 

خرازی یا همان »ندای ایرانیان« است. 
اواخر سال گذشته، یکی از اعضای شورای مرکزی ندا به »ایرنا« گفته بود که 
»تقاضا کردیم محمدجواد ظریف نامزد انتخابات ریاست جمهوری شوند و اگر این 
اتفاق بیفتد نه تنها حزب ما بلکه افراد و گروه های دیگر نیز از او حمایت می کنند«. 

جهانگیری و هاشمی؟ احتمالا نه! 
ولی کارگزاران که از احزاب تاثیرگذار اصلاح طلبان است و در عین حال متمایل 
به راست، نظرش بیشتر روی محسن هاشمی و جهانگیری است؛ بالاخره هر 
چه که باشد آنها از اعضای حزب هستند و برایشان اولویت هستند اما لااقل 
هاشمی نسبت به این موضوع تمایلی چندانی نشان نداده است. یک علت این 
موضوع می تواند مربوط به میزان اقبال عمومی نسبت به او باشد از سوی دیگر 
غلامحسین کرباسچی دبیرکل حزب کارگزاران اخیرا از 2 شرط محسن هاشمی 
نیز رونمایی کرد یک اینکه خود را به عنوان کاندیدای منفرد و مستقل مطرح 
نمی کند و اصلاح طلبان بخواهند که بیاید و دوم اینکه مشکلی در بحث صلاحیت 

نداشته باشد. 
اما جهانگیری اخیرا روزه سکوت دولتی ها را افطار کرده است. جهانگیری 
اخیرا در سفری استانی سخنانی گفته که بیشتر یادآور دوران انتخابات 96 است. 
هرچند بنا به گفته کرباسچی این عضو شاخص کارگزاران تاکنون اعلام موضعی 
درباره کاندیداتوری اش نکرده است و بعید به نظر می رسد خود را وارد میدان 

رقابت 1400 کند.
عارف چه می کند؟

اما از سوی دیگر زمزمه هایی از محمدرضا عارف به گوش می رسد که نشان دهنده 
فعالیت پر جنب و جوش او برای انتخابات ریاست جمهوری دارد. شاید عارف این 
تصور را دارد که اصلاح طلبان و میانه روها یک ائتلاف و حمایت از او در انتخابات 
ریاست جمهوری بدهکارند. سال 92 زمانی که در رقابت های انتخاباتی روحانی 
و عارف با هم جلو می رفتند، دو روز مانده به انتخابات عارف از صحنه انتخابات 

»کناره گیری شد« تا ائتلافی متشکل از میانه روها یا به قول خودشان اعتدال گرایان 
و اصلاح طلبان به صورت منسجم پشت سر روحانی قرار بگیرند. انتظار می رفت 
عارف با این کناره گیری و پیروزی روحانی به سمت معاون اولی رییس جمهوری 
منصوب شود؛ همان سمتی که زمان خاتمی 4 سال بر عهده داشت؛ اما اینگونه 

نشد.
عارف دو سال بعدش در زمان انتخابات مجلس دهم سرلیست تهران شد و بازهم 
ائتلافی بین اعتدالیون و اصلاح طلبان شکل گرفت که نتیجه آن در گرچه در زمان 
رای شماری به کام آنها شیرین شد ولی عملکرد آنها در مجلس و جدایی اعتدالیون 
از اصلاح طلبان انتقادات زیادی را متوجه جبهه اصلاحات کرد؛ انتقاداتی که 
باعث نشد اصلاحات برای دور دوم ریاست جمهوری روحانی به او چک سفید 

امضا ندهند.
اما پس از 4 سال ریاست عارف بر فراکسیون امید یا همان اصلاح طلبان در 
مجلس، بدنه اجتماعی این جریان انتقادات زیادی را روانه اردوگاه اصلاح طلبان 
نتیجه  در  و  از جریان جوان اصلاحات  ناامیدی  زمینه ساز  که  انتقاداتی  کرد. 
پایین ترین مشارکت طول تاریخ انتخابات در جمهوری اسلامی شد و به لطف 
همین مشارکت پایین مجلس یازدهم یکپارچه در اختیار محافظه کاران قرار بگیرد.
یکی از انتقادات وارده به عارف این بود که او در زمان ریاست بر فراکسیون 
امید نتوانست این تشکل حداکثر 110 نفره را به خوبی مدیریت کند و در برخی 
جریانات مانند رای اعتماد به کابینه دوم روحانی افراد تاثیرگذاری از فراکسیون 
پیشنهادی،  وزرای  برخی  با  فراکسیون  مخالفت  وجود موضع رسمی  با  امید 
در علن برای آنها رای جمع کنند. موضوعاتی از این دست سبب شد که نگاه 
جریان اصلاحات به عارف و نحوه مدیریت سیاسی او دچار تغییر شود و در پایان 
مجلس دهم شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان به ریاست عارف منحل 
شود. هرچند در آخرین تحرکات این شورا قرار شد که این تشکل اصلی جریان 
اصلاح طلب از هیچ لیستی در تهران حمایت نکند و موضع سکوت اختیار کند 
ولی عارف عملا با حضور در معرفی یک لیست از این جبهه مصوبه شورای عالی به 

ریاست خودش را زیر پا گذاشت.
نگرانی از خودسری

این  تکنیکی جریان اصلاحات  نه چندان  بازیکنان  از تک روی  نگرانی  حالا 
اردوگاه را فراگرفته؛ نگرانی که می تواند منجر به تعدد نامزدهای اصلاح طلب و به 
نوعی شکاف عمیق در سبد رای آنها شود و خاطره تلخ انتخابات 84 را تکرار کند؛ 
اتفاقی که دوپینگ حمایت همه گروه های اصلاح طلب از هاشمی رفسنجانی در 
دور دوم افاقه نکرد و او بازی را به رقیب سرسختش احمدی نژاد واگذار کرد. در آن 
انتخابات وجود نامزدهای متعدد از سوی اصلاحات باعث شکستن و پخش آرا شد 
که بند زدن چینی شکسته  اصلاحات در دور دوم هم کمکی به آنها نکرد. البته این 
احتمالات با این پیش فرض است که مشارکت مردمی مانند همان دوران باشد 
که اگر کمتر و در حد انتخابات مجلس یازدهم باشد دیگر کار به اینجاها نخواهد 

رسید. 
اصلاح طلبان رونالدینیو می شوند؟

اما شاید اصلاح طلبان یک شگفتی برای انتخابات داشته باشند؛ علی لاریجانی 
سیاستمداری که سالهاست تبدیل به یک سیاستمدار میانه رو شده است؛ تحولی 
که نماد آن را می توان از »هویت« سازی در زمان ریاست بر صداوسیما تا نشستن 

کنار محمد خاتمی در جماران درنظر گرفت.
حرف  کارگزاران  حزب  خصوص  به  اصلاح طلبان  از  برخی  گذشته  ماه های 
حمایت از لاریجانی را بیان می کردند و به نوعی آن را محک می زدند. اما این 
روزها با نزدیک شدن به زمان ثبت نام های ریاست جمهوری کمتر از این سخنان 
از  استفاده  با  معتقدند اصلاح طلبان  اما همچنان  تندروها  برخی  می گویند؛  
تاکتیک »رونالدینیو« یعنی نگاه به چپ، ضربه به راست خواهند زد اما حمایت از 

لاریجانی بین اصلاح طلبان منتقدانی نیز دارد.
با این اوصاف زمان زیادی تا رونمایی از نامزدها نمانده؛ حدود یک ماه دیگر 
تقریبا  و آن زمان دیگر  آغاز می شود  انتخابات ریاست جمهوری  برای  ثبت نام 

معادله ها به نتیجه رسیده اند و گرد و غبارها خوابیده و صحنه روشن شده است.

نگرانی از خودسری بازیکنان غیرتکنیکی اصلاحات ؛

عملیات روانی علیه کاندیداتوری ظریف

یک کارشناس مسائل بین الملل گفت: به نظر می رسد 
جبهه بندی های جدیدی در حال شکل گیری است که می 
تواند ضمن ایجاد همگرایی بین کشورهای منطقه شرق و 

غرب، مخاطراتی را نیز به دنبال داشته باشد.
همکاری های اخیر بین ایران، روسیه و چین نشان داد که 
این کشورها در فضایی تازه به دنبال بهره گیری از ظرفیت 
اقتصادی  جمله  از  مختلف  های  حوزه  در  یکدیگر  های 
هستند. امضای سند جامع همکاری های ایران و چین با 
سفر وزیر خارجه این کشور به ایران، سفر سرگئی لاوروف وزیر 
امور خارجه روسیه به ایران و امضای چند قرداد همکاری های 
اقتصادی نمونه ای از عزم و تلاش های اخیر تهران، مسکو و 
پکن بود. روندی که در صورت اجرایی شدن می تواند در این 
شرایط تحریمی منافع اقتصادی زیادی را برای ایران به همراه 
داشته باشد. دکتر مهدی مطهرنیا کارشناس مسائل بین 
الملل و استاد دانشگاه در گفتگویی به خبرگزاری خبرآنلاین 
به تشریع ابعاد موضوع با توجه به شرایط بین المللی فعلی می 

پردازد که در ادامه مشروح آن را می خوانید:
به نظر شما عزمی که در کشورهایی چون ایران، روسیه 
بخش  در  ویژه  به  مختلف  های  همکاری  برای  چین  و 
اقتصادی دیده می شود حاکی از چیست و چه منافعی 

را برای ایران در بر دارد؟
باید توجه داشت که جهان در حال حاضر به سمت یک 
دو قطبی هژمونیک در حال حرکت است. مولفه های شکل 
دادن به نظم جهانی از دیدگاه های آمریکایی ها تک قطبی 
هژمونیک، تک چندقطبی و دوقطبی منعطف بود. بوش 
پدر در این راستا به دنبال سناریوی اول یعنی تک قطبی 
با  آمریکا  بعدها  بود.  ولفورث"  "بسیط  نظریه  با  هژمونیک 
چالش عظیمی روبرو شد و پس از سال 2006 میلادی به 
جهت گیری موسسه پژوهشی CISI، جوزف نای و آرمیتاژ 
حال  همین  در  کردند.  مطرح  را  هوشمندتر  قدرت  نظریه 
چندقطبی  تک  سناریوی  سمت  به  اوباما  زمان  در  آمریکا 
گرایش پیدا کرد که الگوی کوچک شده یا ماکت آن در قالب 
1+5 و در باب تهران خود را به نمایش گذاشت. در همین دوره 
بود که هژمونی بسیط ولفورث تغییر پیدا کرد و هژمونی مرکب 

جوزف جو مطرح شد.
پس از آن ترامپ به دنبال دوقطبی منعطف بود که در آن 
پرچمدار  شرق،  در  برتر  اقتصادی  قدرت  عنوان  به  چین 
سرمایه داری اقتدارگرا و آمریکا به عنوان پرچمدار سرمایه 
داری دموکراتیک مطرح می شود. بار دیگر نظام دوقطبی 
قرن بیستم این بار نه از نظر نظامی بلکه به لحاظ اقتصادی 
بر قرن بیست و یکم سایه می افکند. قرن بیستم که شاهد 
نظامی دوقطبی بود آرام آرام شکل گرفت و در درون خود 
جنگ هایی را از منظر نظامی پرورش داد و هزینه های گزافی 

را برای بشریت به همراه داشت.
دنیا  اقتصادی  قطب  دو  اصطکاک  شاهد  جهان  امروز 

یعنی آمریکا و چین است و در عین حال چین و کشورهای 
همسوی آن تلاش دارند خود را برای یک همگرایی در برابر 
ایالات متحده آمریکا آماده کنند. واشنگتن نیز در زمان جو 
بایدن با شعار بازگشت آمریکا به نظام بین الملل تلاش دارد 
زمینه های همگرایی میان دوسوی اقیانوس و احیای شرکای 
استراتژیک قرن بیستمی را ایجاد کند تا بدین ترتیب شکل 
گیری نظام دوقطبی منعطف با تاکید بر عنصر اقتصاد و 
سرمایه داری اقتدارگرا و دموکراتیک جایگاه خود را بازیابد. با 
توجه به این موارد به نظر می رسد جبهه بندی های جدیدی 
در حال شکل گیری است که می تواند ضمن ایجاد همگرایی 
بین کشورهای منطقه شرق و غرب، مخاطراتی را نیز به دنبال 

داشته باشد.
خطرات آن چیست؟

این مخاطرات عبارتند از شکل گیری جبهه هایی شبیه 
به متحدین و متفقین و اصطکاک و رودررویی آنها و بالطبع 
از قدرت های  پیرامونی  تأثیر قرار گرفتن کشورهای  تحت 
بزرگ جهان شود. اکنون ایران با توجه به رودررویی با آمریکا در 
قالب نظام جمهوری اسلامی و جهت دهی ضدامپریالیسیتی 
انقلاب اسلامی و همچنین قرار دادن آمریکا در هدف اول 
مبارزه ضدامپریالیستی خود، تلاش دارد با نزدیکی به چین 
که  آشکاری  ایدئولوژیک  اختلاف های  رغم  روسیه علی  و 
میان تهران، پکن و مسکو از منظر ریشه های نگرش به جهان 
هستی وجود دارد، زمینه های ایجاد یک اتحاد و همگرایی 
را به منظور افزایش قدرت اثرگذاری در برابر ایالات متحده 

آمریکا فراهم کند.
این همگرایی و همکاری های اقتصادی بین ایران و چین 

تا چه اندازه می تواند برای آمریکا نگران کننده باشد؟

در این زمینه به نظر می رسد که آمریکا نگران آینده است و 
با نزدیکی به اروپای متحد و دیگر قدرت های همسو با خود 
در منطقه در نهایت وارد عمل شود و یک جبهه واحد را در 
این زمینه بازسازی کند. اگرچه این اقدام با چالش هایی 
روبروست اما بایدن تلاش دارد بر اساس نئورئالیسم تدافعی 
نوعی توازن قدرت در منطقه خاورمیانه و بین 4 قطب قدرت 
در منطقه یعنی ایران، ترکیه، عربستان و اسرائیل ایجاد کند. 
اما اگر این توازن به سود چین و روسیه تغییر کند در نهایت 

مجبور خواهد بود این سیاست را کنار بگذارد.
در حال حاضر آمریکا چه سیاستی را برای مانع تراشی 

علیه این همگرایی دنبال می کند؟
آنچه که اکنون در حال حاضر دیده می شود این است که 
آمریکا به دنبال ایجاد مانع علیه همگرایی ها بین تهران، مسکو 
و پکن با توجه به تحریم های فلج کننده در پرونده هسته ای 
و دیگر پرونده های مربوط به ایران است. اما اگر ایران بخواهد 
در این زمینه وارد یک جبهه جهانی متحد در کنار چین و 
روسیه شود، به طور طبیعی در جبهه شرق و اتحاد بین تهران، 
مسکو و پکن قرار خواهد گرفت و آمریکایی ها و متحدانش 
با یکدیگر وحدت خواهند پذیرفت. در این  در اتفاق روبرو 
صورت نظام دوقطبی منعطف به یک نظام دوقطبی سخت 
تبدیل خواهد شد و زمینه های رودررویی و تقابل را افزایش 
خواهد داد. آنچه که مشخص است هنوز نظم نوین جهانی 
آینده ابعاد مختلفش ناآشکار و پرابهام است. آنچه که می توان 
متحمل دانست آن است که چین به واسطه آنچه نیازمند 
ایران و کد ژئوپلتیک ایران برای تضمین تامین انرژی نفتی از 
تنگه هرمز است در خلیج فارس در تقابل با آمریکا قرار می 
گیرد. آمریکایی که به بهانه مساله ایران و ناامنی های ناشی از 

عملکرد گروهای بنیادگرا در منطقه حضور یافته است و علی 
رغم اینکه به نفت منطقه نیاز ندارد، برای کنترل گلوگاه انرژی 
جهان، با بهانه های مختلف بیشترین حجم نیروهای نظامی 
را از تنگه هرمز تا خلیج عدن گسترش داده است. مسائلی که 

برای پاسخ دقیق به این پرسش باید مدنظر قرار داد.
عزم ایران، روسیه و چین را برای اجرای قراردادها و 
تفاهم نامه های اقتصادی چگونه می بینید؟ با توجه به 
اینکه در گذشته نیز قراردادهایی به امضا رسیده ولی به 

مرحله اجرایی نرسیده است...
کمرشکن  بحران  در  ایران  که  باشیم  داشته  نظر  در  باید 
و  اینکه مذاکرات وین  به  باتوجه  برد.  به سر می  اقتصادی 
احتمال توافق در کانون توجهات قرار دارد بازار ایران چندان 
واکنش مثبتی از خود به نمایش نمی گذارد. این مساله نشان 
می دهد که این گونه از مذاکرات و نزدیکی ایران به چین و 
روسیه نمی تواند به سرعت اقتصاد بیمار ایران را ساماندهی 
کند. ترسیم توافقنامه های بلند مدت و سپس عملیاتی شدن 
آنها در صحنه پرآشوب جهانی دو موضوع جداگانه هستند. 
آن هم با در نظر گرفتن روابط ایران و آمریکا که می تواند مساله 
ای چالش برانگیز باشد. در نتیجه در بررسی توافقات اخیر و 
تامین منافع اقتصادی ایران در نتیجه توسعه روابط با چین 
و روسیه باید گفت که این مساله امری نسبی است. همین 
که توافقی صورت می پذیرد گامی مثبت به سمت جلو است 
اما نحوه استفاده از این توافقنامه ها و اجرا کردن آنها بالطبع 

دارای چالش هایی است که باید آن را مدنظر داشت.
گونه  این  از  حداکثری  مندی  بهره  معتقدند  برخی 
توافقنامه ها در گرو حل مشکل ایران با قدرت های غربی 
و برطرف کردن مسائلی چون اف ای تی اف است. نظر 

شما در این باره چیست؟
مشکل ایران تنها به غرب معطوف نمی شود بلکه به نظام 
بین الملل مربوط است. مساله اصلی این است که اگر ایران 
بخواهد با چین و روسیه همکاری کند باید اوزان مسلط و 
چیره روسیه و چین بر ایران را بپذیرد. این در حالی است که 
اگر بخواهد به اصول و روش های انقلاب اسلامی عمل کند، 
بر اساس قواعدی که سلطه غرب را رد می کند باید سلطه 
قدرت های شرقی را نیز در نظر داشته باشد. در راستای 
منافع ملی و نه گرایش های ایدئولوژیک امت محور نیز باید 
مطرح شود که روسیه و چین برای آینده ایران و منافعش 
خطرناک تر هستند یا اروپایی ها. ذکر این نکته نیز ضروری 
است که هیچ چیز در نظام بین الملل از ثبات درازمدت 
برخوردار نیست. ایران بر اساس نیازها و اهداف ملی خود 
باید با کشورهای غربی و شرقی بر اساس منافع ملی داشته 
باشد. نباید برای مقابله با غرب شرق را پذیرا شد و نه برای 
مقابله با شرق غرب را. در این بین باید بر اساس ترسیم منافع 
با همه کشورها از غرب تا شرق و از شرق تا غرب روابط خود 

را برنامه ریزی کند. 

مطهرنیا کارشناس مسائل بین الملل:

تهران باید شرق و غرب را باهم بپذیرد
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  مدیران شهرداری در صف واکسن کرونا!
جهانپور: واکسیناسیون کرونا رایگان است

بودن  رایگان  بر  پزشکی  آموزش  و  بهداشت، درمان  وزارت  و اطلاع رسانی  روابط عمومی  رییس مرکز   
واکسیناسیون ملی کووید 19 تاکید کرد و گفت: واکسیناسیون کرونا تا رسیدن به نقطه هدف یعنی ایمنی 
جمعی ناشی از واکسیناسیون رایگان خواهد بود.کیانوش جهانپور روز یکشنبه درباره برخی مباحث مطرح 
واکسیناسیون کرونا در چهارچوب سند  افزود:  واکسن کرونا در کشور  تزریق  پولی شدن  بر  شده مبنی 
ملی واکسیناسیون علیه کووید 19 به صورت رایگان تا رسیدن به نقطه هدف یعنی ایمنی جمعی ناشی از 
واکسیناسیون انجام می شود.وی ادامه داد: وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی هرگونه سیاست موازی 
یا دور زدن این برنامه ملی با هر عنوان اعم از پرداخت هزینه واکسن که ناقض برنامه ملی واکسیناسیون باشد 
را تکذیب می کند.جهانپور گفت: هر واکسن مجاز کرونا از هر جا که وارد یا تولید شود، توسط وزارت بهداشت 
خریداری شده و در چهارچوب برنامه واکسیناسیون ملی علیه کووید 19 و به صورت رایگان توزیع و تلقیح 

خواهد شد.

رییس جامعه روحانیت به چندداوطلب نامه نوشته است؟
 سخنگوی شورای وحدت اصولگرایان اسامی 10 نامزد اصولگرای انتخابات ریاست جمهوری را که رییس 
جامعه روحانیت مبارز به آنها نامه نوشته، اعلام کرد.منوچهر متکی سخنگوی شورای وحدت با ارائه توضیحی، 
محمد باقر قالیباف،  ابراهیم رییسی، محسن رضایی، سعید جلیلی، حسین دهقان، علی نیکزاد، حسین 
قاضی زاده هاشمی، عزت الله ضرغامی، سعید محمد و رستم قاسمی 10 داوطلبی عنوان کرد که آیت الله 
محمد علی موحدی کرمانی رییس جامعه روحانیت مبارز برای آنها نامه نوشته است.متکی هفته گذشته در 
گفت وگو با ایرنا، تعداد کسانی که آیت الله محمد علی موحدی کرمانی به آنها نامه نوشته را بیشتر از سید 
ابراهیم رییسی، محمد باقر قالیباف و محسن رضایی دانست و از آنها خواست که برنامه و افراد کلیدی کابینه 

خود را به شورای وحدت ارائه دهند.

کرونا جان 4۰5 نفر دیگر را در ایران گرفت
 وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: 21 هزار و 644 بیمار جدید کرونا در شبانه روز گذشته 
شناسایی شد و با فوت 405 نفر دیگر از هموطنان مبتلا به کووید 19 در شبانه روز گذشته، تعداد جان باختگان 
این بیماری در ایران به 66 هزار و ۷32 نفر رسید.مرکز روابط عمومی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
روز یکشنبه در اطلاعیه ای اعلام کرد: از دیروز تا امروز )29 فروردین 1400( و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، 21 هزار و 644 بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی شد که سه هزار و 92 نفر از آنها 
بستری شدند و مجموع بیماران کووید19 در کشور به دو میلیون و 23۷ هزار و 89 نفر رسید. وزارت بهداشت 
در این اطلاعیه افزود: تا کنون یک میلیون و ۷85 هزار و  358 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستانها 
ترخیص شده اند. چهار هزار و ۷66 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 نیز در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند و تا کنون 14 میلیون و 386 هزار و 423 آزمایش تشخیص کووید19 در 

کشور انجام شده است.
 

وقوع آتش سوزی جزیی در مسجد جمکران
 برخی شاهدان عینی از وجود آتش سوزی جزیی در محوطه مسجد جمکران خبر داده اند که طی آن 
تعدادی از فرش های مسجد مقدس جمکران در آتش سوخت اما با دخالت عوامل ذیربط، آتش به سرعت 
خاموش شد.خبرنگار ایرنا عصر یکشنبه اطلاع کسب کرد که حادثه آتش سوزی در مسجد مقدس جمکران، 
در اثر بی احتیاطی یکی از رائران رخ داده اما بدلیل اقدام به موقع و خاموش شدن آتش، خسارت چندانی 
برجا نیامده است. یکی از مسوولان مسجد جمکران در تماس با خبرنگار ایرنا، ضمن تایید اصل حادثه گفت که 
آتش سوزی بسیار جزیی بوده و پرداختن کانال های خبری به آن با نوعی شتابزدگی و اغراق همراه بوده است.

فرمانده انتظامی استان قم :

تبلیغات فروش واکسن کرونا کلاهبرداری است
فرمانده انتظامی استان قم گفت: مجرمان با هدف کلاهبرداری، در شبکه های اجتماعی همچنان درحال 

تبلیغات فروش و پیش فروش واکسن کرونا هستند . 
 سردار سید محمود میرفیضی اظهار داشت: مجرمان سایبری با ادعای واریز پیش پرداخت مبلغ واکسن از 
شهروندان و کاربران مبالغی را اخذ کرده تا به اصطلاح ثبت سفارش تکمیل شود ولی بعد از دریافت مبلغ دیگر 
پاسخگو نبوده و یا واکسن و داروی تقلبی تحویل می دهند. وی با اشاره به ممنوعیت خرید و فروش هرگونه دارو 
و محصولات دارویی در فضای مجازی، افزود: شهروندان بایستی از اعتماد بی جا به منابع نامعتبر و فاقد منبع 
رسمی در اطلاع رسانی های واکسن کرونا اجتناب و به یاد داشته باشند که بسیاری از اپلیکیشن ها و صفحات 
منتصب به دارو و واکسن کرونا جعلی است. فرمانده انتظامی استان قم خاطر نشان کرد: شایعات منتشر 
شده در شبکه های اجتماعی با عنوان فروش واکسن کرونا با برندهای مختلف فریبی بیش نیست و سایت ها و 
درگاه های پیشنهاد شده در کانال ها و گروه های شبکه های اجتماعی ممکن است دامی برای فیشینگ باشد. 
این مقام انتظامی تاکید کرد: شهروندان می توانند با دریافت اطلاعات در خصوص واکسن کرونا از منابع معتبر 
و رسمی کشور، دست افراد سودجو را کوتاه کنند. سردار میرفیضی تاکید کرد: تنها مرجع قانونی واگذاری 
داروی کرونا، وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی است و شهروندان فریب شایعات منتشر شده در فضای 

مجازی را با پیوست لینک های جعلی و فیشینگ نخورند. 

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

۱۰ فقره سرقت؛ اعتراف سارق انبارهاي آپارتماني
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از دستگیری یک سارق انبارهاي آپارتماني در این استان خبر 
داد و گفت: متهم در تحقیقات کارآگاهان پلیس، به10 فقره سرقت اعتراف کرد.    سرهنگ میکائیل قهرمانپور 
اظهارداشت: در پي وقوع چندین فقره سرقت از انبارهاي آپارتماني و مشاعات مجتمع هاي مسکوني و سرقت 
هاي خرد در قم، موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود: کارآگاهان در 
ادامه با بررسی جغرافیای جرم و انجام اقدامات پلیسی، سارق 35 ساله را شناسایي و ضمن هماهنگي با 
عوامل تجسس کلانتري 1۷ نامبرده را در یک اقدام غافلگیرکننده دستگیر کردند. رئیس پلیس آگاهی 
فرماندهی انتظامی استان قم گفت: متهم در تحقیقات اولیه به شدت منکر سرقت بود اما در ادامه در مواجهه با 
مدارک و مستندات موجود به 10 فقره سرقت از انبارهاي آپارتماني اعتراف کرد. سرهنگ قهرمانپور در خاتمه، 
بر کنترل و نظارت در مجمع هاي مسکوني نسبت به ورود و تردد افراد غریبه در محوطه ساختمان تاکید کرد. 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد:

جریمه میلیاردی برای قاچاقچیان موتورسیکلت 
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از محکومیت یک شرکت مونتاژ موتورسیکلت سنگین در قم خبر داد.

مهدی ریاضی دراین خصوص اظهارداشت :یک شرکت تولیدی موتورسیکلت که در خارج از استان قم با 
استفاده از اسناد جعلی و قطعات قاچاق اقدام به مونتاژ و فروش موتورسیکلت سنگین می کرد، شناسایی شد.
وی ادامه داد: پرونده قاچاق برای این شرکت تشکیل شد و جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات 
حکومتی استان قم ارسال شد. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم اظهار کرد: با تشکیل پرونده، شعبه اول 
ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار مدیرعامل، استماع اظهارات 
و اخذ آخرین دفاعیات وی، به دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و 
مسلم دانسته.  وی افزود: شعبه اول ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، شرکت را 
علاوه بر ممنوعیت فعالیت به مدت یکسال و ضبط موتورسیکلت های قاچاق مکشوفه، به مبلغ یک میلیارد و 
434 میلیون تومان جزای نقدی در حق دولت محکوم کرد. ریاضی در پایان خاطر نشان کرد: بر اساس قانون، 
موتورسیکلت های کشف شده قاچاق توسط مرجع کاشف، به اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان 

تحویل داده شد.
 

رئیس پلیس راه استان قم  خبرداد:

ترکیدگی لاستیک، بلای جان راننده وانت پیکان
رئیس پلیس راه استان قم گفت: بر اثر واژگونی یک دستگاه خودرو وانت پیکان در اتوبان "قم-تهران" راننده 
خودرو در دم فوت کرد.   سرهنگ "مختار پناهی" اظهارداشت: عصر روزشنبه در پی اعلام مرکز پیام مبنی بر 
وقوع حادثه رانندگی در کیلومتر 8 اتوبان "قم-تهران" بلافاصله مأموران به محل حادثه اعزام شدند. وی افزود: 
متاسفانه در این حادثه یک دستگاه وانت پیکان واژگون و راننده در دم جان باخته بود که کارشناسان علت 
حادثه را پیدایش نقص فنی حادث، ناشی از ترکیدگی لاستیک سمت چپ عقب خودرو اعلام کردند. رئیس 
پلیس راه استان قم از رانندگان خواست، قبل از حضور در جاده از وسیله نقلیه خود مطمئن و نسبت به رفع 

نقص فنی آن اقدام کنند. 
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد:

توقیف پژو ۴۰۵ و کشف محموله قاچاق 
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: با تلاش مأموران پاسگاه انتظامی قمرود از یک دستگاه پژو 405، 3 
دستگاه کولرگازی و 50 عدد پتوی مسافرتی فاقد مجوز و قاچاق کشف شد.   سرهنگ "مراد حسین جعفریان" 
اظهارداشت: در اجراي طرح برخورد با خودروهاي حامل قاچاق، مأموران پاسگاه انتظامی قمرود ، یک 
دستگاه خودرو پژو 405 را در اتوبان "قم – گرمسار" شناسایی و توقیف کردند. وی افزود: در بازرسی از خودرو 

مذکور  3 دستگاه کولرگازی و 50 عدد پتوی مسافرتی فاقد مجوز و قاچاق کشف شد.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم مطرح کرد؛

دعوت از شهروندان برای شناسایی و 
رفع موانع در امور شهری

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از اقشار مختلف شهروندان 
خواست تا با اعلام موانع و مشکلات مرتبط با امور شهری، شهرداری قم را در راه 

رفع موانع و برطرف سازی آن ها یاری نمایند.
به نامگذاری سال 1400 از سوی رهبر انقلاب  با اشاره  مهدی کلانترزاده 
اسلامی به عنوان” تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها” گفت: با توجه به اهمیت 
زندگی  در  را  دربرگیرندگی  بیشترین  که  شهری  امور  در  ویژه  به  موضوع  این 
شهروندان دارد، با دستور شهردار قم کارگروه ویژه رفع موانع در شهرداری قم 

ایجاد شده است.
مسیر  شدن  کوتاه  جهت  در  زدایی  مانع  را  کارگروه  این  اصلی  هدف  وی 
داد:  ادامه  و  دانست  آنان  و کسب رضایتمندی  به شهروندان  خدمت رسانی 
گستردگی در امور و ماموریت های مختلفی که مجموعه مدیریت شهری عهده 
دار انجام آن است، علی رغم تلاش های صورت گرفته هنوز مواردی وجود دارد 

که باید برای شناسایی و رفع آن ها تلاش های مناسبی صورت پذیرد.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با اعلام آمادگی مجموعه 
مدیریت شهری برای دریافت انتقادات و پیشنهادات شهروندان گرامی به ویژه 
در خصوص “رفع موانع” گفت: با ایجاد ساختار و فرآیند ویژه ای به این منظور 
در سامانه 13۷ شهرداری قم، امکان ارتباط مستقیم و اعلام موانع و مشکلات 

مرتبط با امور شهری برای شهروندان ایجاد شده است.
ارتباط مردم و  به نقش و جایگاه رسانه ها در  با اشاره  کلانترزاده همچنین 
شهرداری از فعالان و متخصصان حوزه رسانه نیز دعوت کرد تا به صورت ویژه 
در این موضوع ورود داشته باشند تا با شناخت دقیق و کامل از مشکلات و موانع 

بتوان راه کار های مناسبی را برای رفع آن برنامه ریزی و اجرا کرد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

اجرای طرح نجات فضای سبز بوستان معصومیه 
 مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از اجرای طرح نجات 
فضای سبز بوستان معصومیه با تکمیل شبکه مکانیزه آبیاری در این بوستان خبر 

داد.
پیام جوادیان با اشاره به اجرای سیستم پمپاژ بوستان معصومیه برای افزایش 
بهره وری فضای سبز این بوستان، اظهار کرد: 100 هکتار از اراضی بوستان 
معصومیه که به صورت غرقابی و سنتی آبیاری شده و راندمان پایینی داشتند 
در سال های 98 و 99 سیستم های آبیاری، سیستم پمپاژ و مخازن تکمیل و 

راه اندازی شده و در سال جاری به بهره برداری رسید.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه 1.5 میلیارد 
تومان هزینه لوازم، 900 میلیون تومان هزینه اجرا، 600 میلیون هزینه مخزن 
بتنی و 150 میلیون هزینه پمپاژ این پروژه انجام شده است، ابراز کرد: با این 
سیستم میزان مصرف آب تا 50 درصد کاهش یافته و دوره آبیاری که یکماه 
یکبار بود تا 10 روز یکبار کاهش می دهد که کیفیت فضای سبز را بهتر کرده و 
هزینه نیروی انسانی نیز بسیار کاهش می یابد. جوادیان ادامه داد: در خصوص 
آسیب های آبیاری غرقابی هم هزینه های زیادی صورت می گرفت که با این پروژه 
این مشکلات حل خواهد شد و هزینه کمتری برای نگهداری بوستان صورت 
می گیرد. وی تصریح کرد: با توجه به شرایط آبیاری امکان توسعه فضای سبز 

وجود نداشت اما با آبیاری قطره ای امکان توسعه بوستان فراهم می شود.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم خبرداد:

توزیع ۲۳۸ هزار تن آسفالت در شهر قم
 مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم از توزیع 238 هزار تن آسفالت 

در سطح شهر قم در سال 99 خبر داد.
سید ابوالفضل میریک امامی با اشاره به اهمیت تولید و توزیع آسفالت در شهر 
قم، اظهار داشت: دو کارخانه با ظرفیت های 220 تن و 160 تن در مجتمع 
آسفالت امیرکبیر تشکیل شده که بودجه مصوب برای تولید آسفالت 200 هزار 
تن پیش بینی شده بود که 238 هزار تن تولید و پخش آسفالت در مجموعه 

شهرداری و شهرداری قنوات و کهک انجام شده است.
مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم، چالش ها و نوسانات بازار در 
کارخانه آسفالت را مورد تأکید قرار داده و عنوان کرد: طی جلسات برگزارشده 
میان تیم فنی با شرکت های دانش بنیان و صنایع دفاع مقرر شد که در برخی 

اقلام ازجمله پنجه بازوها ، مهندسی های معکوس انجام شود.
میریک امامی با اشاره به واردات برخی از محصولات کارخانه آسفالت از یکی 
از کشورهای اروپایی، عنوان کرد: برای تأمین پنجه بازوها با شرکت داخلی به 
قیمت 300 میلیون تومان قرارداد بستیم که اضافه شدن پنجه بازوها به مجموعه 
سبب افزایش توان تولیدی کارخانه شده است که تهیه این محصول از خارج از 
کشور حدود 3 میلیارد تومان هزینه می داشت. وی با تأکید بر تبدیل 213 هزار 
تن آسفالت به 238 هزار تن در سال گذشته، خاطرنشان کرد: کارخانه آسفالت 
شامل 55 پرسنل و ماشین آلات لودر، بولدوزر، جرثقیل و ماشین آلات پیشرفته در 
حال انجام فعالیت است که این بخش هم به صورت متمرکز در پروژه های عمرانی 

سازمان و هم در حوادث و بخش عمده ای از مناطق توان می دهد.

مدیر منطقه سه شهرداری قم  خبرداد:

انجام مراحل نهایی رفع آبگرفتگی 
روبروی بهشت معصومه)س(

مدیر منطقه سه شهرداری قم از اجرای دو پروژه عمرانی به منظور رفع آب 
گرفتگی در این منطقه با اعتبار 510 میلیون تومان خبرداد.

از این پروژه ها کوچه 30 شهید  اینکه یکی  با بیان  مهرداد روحانی وزیری 
خداکرم است، اظهار داشت: با توجه به آبگرفتگی موجود در قسمت کندرو در 
پی قطع شدن نهری که در کندرو وجود داشت طرحی به صورت موقف اجرا شد.
مدیر منطقه سه شهرداری قم افزود: براساس این طرح که به صورت لوله 
گذاری انجام شد، آبهای سطحی از سمت نهری که قطع شده به سمت نهر 
خیابان اصلی هدایت و مسیر باقی مانده نیز با تغییر شیب به سمت نهر خیابان 
آسفالت شد. روحانی وزیری با بیان اینکه هزینه اجرای این طرح 60 میلیون 
بررسی  نیز در حال  آبگرفتگی  برای رفع کامل  بیان کرد:  بوده است،  تومان 
طرح جامع تری هستیم تا معضل آبگرفتگی در این منطقه برطرف شود. وی 
در خصوص کانال بهشت معصومه)س( نیز گفت: با توجه به آبگرفتگی که در 
ابتدای خیابان شهید رجایی رخ می داد و بسیار شدید بود کانال بتونی به طول 
100 متر به سمت دیگر خیابان و کانال موجود ایجاد تا آبهای سطحی هدایت 
شود. مدیر منطقه سه شهرداری قم با بیان اینکه این طرح نیز در مراحل پایانی 

است، بیان کرد: برای اجرای آن بیش از 450 میلیون تومان هزینه شده است.

استاد دانشگاه علم و صنعت ایران :

باید دخالت کارفرما ها در طراحی نما 
حذف شود 

استاد دانشگاه علم و صنعت ایران با اشاره به اینکه باید دخالت کارفرما ها در 
طراحی نما حذف شود، گفت: زمانی که معماران از یوق سلطه کارفرما ها خارج 

شوند قطعا شاهد نما های با اصالتی در سطح شهر خواهیم بود.
مرتضی صدیق با اشاره به شاخص های نمای مطلوب بیان کرد: یک ساختمان 
دارای 3 ساحت شخصیتی به لحاظ اجتماعی، نوع کاربری داخلی و ارتباط با 

طبیعت است.
وی در ادامه با بیان اینکه نمای یک ساختمان باید شان درونی و بیرونی را رعایت 
کند، افزود: علی رغم اینکه نمای آجری یک نما سنتی و ایرانی است اما استفاده 
از این نما در محیطی که نمای تمام ساختمان های مجاور سنگی است، کار غیر 

حرفه ای است.

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: براساس مصوبه 
شورای عالی معماری و شهرسازی هسته مرکزی شهر 
به عنوان بافت تاریخی دیده شده است که مشکلات 
و نارضایتی هایی را به دنبال داشته است و باید در این 

زمینه تجدید نظر شود.
عبدالله جلالی با اشاره به بحث بافت تاریخی و بافت 
از مهم ترین  این مسئله یکی  فرسوده قم اظهار کرد: 

مسائل مهم مدیریت شهری است.
وی با اشاره به اینکه  315 هکتار از بافت مرکزی شهر به 
عنوان بافت تاریخی در قالب بافت تاریخی و پهنه بندی 
در شورای عالی معماری به تصویب رسیده است، بیان 
کرد: این مسئله نگرانی هایی را برای مدیریت شهری 
بوجود آورده است و در این راستا مدیریت شهری معتقد 
است که اگر قرار است بافت تاریخی و اماکن تاریخی ما 

حفظ شود باید به صورت لکه ای و نقطه ای دیده شود.
رئیس شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: دیده شدن 
بافت تاریخی به صورت پهنه ای برای ساکنین و مدیریت 
این  نارضایتی ساکنین  و  آفرین است  شهری مشکل 

مناطق را به دنبال دارد.
وی با تاکید براینکه تصمیم شورای عالی معماری مانع 
جدی احیای بافت فرسوده و بافت تاریخی قم است، 
تصریح کرد: تجربه سال های گذشته نشان داده است 
هیچ گونه اتفاق قابل قبولی در بافت تاریخی و فرسوده 

قم صورت نگرفته است.
جلالی دیگر مشکل در این زمینه را ضابطه 315 هکتار 
ذکر شده توسط میراث فرهنگی و گردشگری عنوان کرد 
و گفت: این مسئله بسیار مهم است زیرا اصولًا نمی تواند 

ضابطه را دستگاهی مشخص کند که پاسخگو نیست. 
وی افزود: چند سالی است که قرار بود میراث فرهنگی 
و گردشگری ضابطه محدوده تاریخی را مشخص کند که 
این مهم انجام نشده و مشکلات را دوچندان کرده است 
بنابراین انتظار داریم براساس اعلام های صورت گرفته و 
مکاتبات با مسوولین و دنبال کردن این مسئله در شورای 
عالی شهرسازی باید این مصوبه اصلاح و اماکن تاریخی 
به صورت نقطه ای مشخص شود تا همه دستگاه های 
ذیربط به ویژه مدیریت شهری برای احیای این بافت 
کمک کنند. رئیس شورای اسلامی شهر قم با تاکید 
براینکه املاک مردم که در این بافت قرار دارد باید تعیین 
گیری ها  تصمیم  در  نابسامانی  گفت:  شود،  تکلیف 
موجب شده که ساکنان بومی این محله ها را تخلیه کنند 
و افراد غیربومی و اتباع جایگزین شدند که این مسئله 

مشکلات فرهنگی را در آینده بوجود می آورد.
وی با تاکید براینکه نگرانی های عنوان شده به صورت 
کرد:  بیان  است،  ارسال شده  برای مسوولان  مکتوب 
انتظار می رود به صورت ویژه وزارت راه و شهرسازی و 
استانداری به این مسئله مهم ورود کنند تا با هماهنگی 

که رخ می دهد این مشکل برطرف شود.
هیچ ساختمان تاریخی در مسیر 16 متری 

فقیهی وجود ندارد 
جلالی در بخش دیگری از سخنانش به مسئله 16 
متری استاد فقیهی که در بخشی از این بافت واقع شده 
اشاره و تصریح کرد: مدیریت شهری با اینکه این پروژه 
عملیاتی شود موافق است و معتقدیم در مسیر 16 متری 
استاد فقیهی هیچ ساختمان تاریخی و اماکن تاریخی که 

خدشه برآن وارد شود وجود ندارد.
وی اضافه کرد: در سال های گذشته برخی ساکنین 
مجوز گرفتند و برخی هم همچنان بلاتکلیف هستند اما 
با تمام این شرایط ما با اجرای این پروژه موافق هستیم و 
بودجه هم برای این موضوع می توانیم اختصاص دهیم 
تا در اسرع وقت عملیاتی شود اما این پروژه هم با عنوان 
اینکه در محدوده بافت تاریخی قرار دارد از چرخه خارج 

شده و مورد موافقت قرار نگرفته است.
رئیس شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان کرد: نقش 
میراث فرهنگی و گردشگری نقشی کلیدی است و به 
دنبال آن شورای عالی معماری و شهرسازی لازم است 
تجدید نظر کند تا با همفکری مدیریت شهری و استانی 
بتوانیم به احیای بافت تاریخی و فرسوده قم که در هسته 

مرکزی شهر است امیدوار باشیم.

رئیس شورای اسلامی شهر قم  مطرح کرد:

حفظ پهنه ای بافت تاریخی مانع احیای بافت فرسوده

 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: واکسیناسیون در قم فقط بر اساس 
شیوه نامه ها انجام می شود و هیچ فردی خارج از نوبت واکسینه نخواهد شد.
محمد رضا قدیر در جلسه کمیته واکسیناسیون استان تاکید کرد: طرح 
واکسیناسیون در قم در حال اجرا بوده و واکسیناسیون گروه های هدف با 

دقت و حساسیت در حال انجام است.
و  نامه ها  اساس شیوه  بر  قم،  استان  در  واکسیناسیون  روند  افزود:  وی 
دستورات ارسالی وزارت بهداشت و سند ملی واکسن در حال انجام است و 

هیچ فردی خارج از نوبت واکسینه نخواهد شد.
وی ادامه داد: از تمامی گروه های هدف درخواست می کنیم که نسبت 
به واکسینه شدن، اقدام کرده تا بتوانند در راستای خدمات رسانی به جامعه 
تلاش داشته باشند. قدیر گفت: به همشهریان عزیز قول می دهیم فرآیند 
واکسیناسیون در استان قم بر اساس ضوابط و دستورات و سهمیه اختصاص 
داده شده پی گیری شود. وی با تقدیر از همه دست اندرکاران طرح محله 
محور شهید سلیمانی، به گام پنجم این طرح مبتنی بر بیماریابی، رهگیری 
و واکسیناسیون عمومی اشاره و اذعان کرد: خوشبختانه در این روزها شاهد 
حضور بیش از 250 نفر از نیروهای جهادی در بیمارستان های قم هستیم 
که این امر سبب ایجاد یک فضای معنوی در مراکز درمانی شده و بسیار 

مغتنم است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در عین حال تلاش همه کادر 
بهداشت و درمان قم را ستود و گفت: به یاد داریم که متوسط روزانه تعداد 
نمونه گیری های کرونایی در قم حداکثر 200 مورد بود، اما این مهم در ماه 
های اخیر به حدود 2 هزار تست در روز رسیده که نشانه ای از تلاش گسترده 

کادر بهداشت و درمان و جبهه سلامت در قم است.
۷5۰۰ تن تاکنون در قم واکسینه شدند

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در جلسه کمیته اجرایی 
واکسیناسیون بیان کرد: بیش از هفت هزار واکسن کرونا جدید وارد قم شده 

است که بر اساس شیوه نامه های وزارت بهداشت در حال تزریق است.
سیامک محبی افزود: در حال حاضر 18 هزار دوز واکسن مرحله اول و دوم 
به قم وارد شده است که تاکنون واکسن به هفت هزار و 500 تن تزریق شده و 

مابقی گروه ها نیز در حال انجام و یا منتظر زمان نوبت دوم هستند.
وی ادامه داد: پرسنل بهداشت و درمان، پاکبانان، جانبازان، سالمندان، 
بیماران خاص، کارمندان آرامستان ها و... از جمله گروه هایی بوده اند که 
تاکنون واکسن به ایشان تزریق شده است. وی گفت: واکسن به گروه های 
هدف بر اساس برنامه در حال انجام است و تمام تلاش و هدف ما این است 

که بتوانیم بر اساس دستورالعمل ها واکسن ها را تزریق کنیم.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

هیچ فردی خارج از نوبت واکسینه نخواهد شد 
تزریق واکسن کرونا تنها براساس شیوه نامه ها

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم: در سال 99 تصادفات منجر به فوت 
در مقایسه با مدت مشابه پارسال 12 درصد افزایش داشته است.

اظهار  درون شهری  تصادفات  وضعیت  به  اشاره  با  صدفی  غلامرضا  سرهنگ 
داشت: سرعت، سبقت، عدم توجه به جلو، خستگی و خواب آلودگی 80 درصد 

در تصادفات نقش دارد.
رئیس پلیس راهور استان قم افزود: سرعت غیرمجاز در قم، آمار بالایی را در 
تصادفات رقم می زند و انتظار می رود همه دوربین ها در سطح شهر در جهت کاهش 

تصادفات، فعال تر شوند.
وی با اشاره به ثبت 24 هزار و 959 فقره تصادف درون شهری در قم در سال 
تصریح کرد: از این میان، 18 هزار و 915 فقره تصادفات خسارتی و 5 هزار و 93۷ 

فقره تصادفات جرحی بوده است.
صدفی با بیان اینکه در سال قبل 119 نفر براثر تصادفات درون شهری قم فوت 
کرده اند ابراز کرد: این رقم نسبت به سال 98 نیز افزایش 12 درصدی داشته است، 

ضمن اینکه در این تصادفات، 51 درصد راکبین موتورسیکلت فوت کرده اند.
وی تصریح کرد: علی رغم توصیه ها و برخوردهای قانونی، در کاهش تصادفات 
موفقیت چندانی نداشته ایم و باید در حوزه فرهنگ سازی اقدامات جدی اتفاق 
راکبین  نباید  کروناست،  درگیر  که  پزشکی  جامعه  وضعیت  به  توجه  با  بیفتد، 
موتورسیکلت و رانندگان خودروها با تخلفات و بی احتیاطی بار اضافه برای کار 

درمان ایجاد کنند.
رئیس پلیس راهور استان قم با اشاره به افزایش تصادفات موتورسیکلت در سال 
جاری نیز خاطرنشان کرد: موتورسیکلت وسیله غیر ایمن است و بیش از ۷0 درصد 
ضربه به سر راکبین و سرنشین موتور اصابت می کند، بااین وجود استفاده از کلاه در 

قم، بسیار ضعیف است.
وی عنوان کرد: خانواده نقش بسیار مهمی در کاهش تصادفات دارند و نباید 

اجازه بدهند فرزندان بدون داشتن گواهی نامه، سوار موتور شوند و یا افراد بدون 
استفاده از کلاه ایمنی با موتور در سطح شهر تردد کنند.

۳5 درصد تصادفات منجر به فوت مربوط عابرین پیاده است 
صدفی با اشاره به اینکه 35 درصد تصادفات منجر به فوت در قم، متوجه عابرین 
پیاده است گفت: در بحث کاهش تصادفات، هدف گذاری هایی در سطح شهر قم 
انجام شد که به آن نرسیدیم، هرچند در فرهنگ سازی از طریق فضای مجازی، 

رسانه ها، روزنامه ها و صداوسیما ورود کردیم.
وی یادآور شد: رسانه ها نقش مهمی در فرهنگ ترافیکی دارند و اتفاقات خوبی 
افتاده است، اگرچه همچنان باید اقدامات جدی تری در حوزه فرهنگی و اجتماعی 

اتفاق بیفتد تا شاهد کاهش تصادفات درون شهری باشیم.
رئیس پلیس راهور استان قم با بیان اینکه بیشترین هم وغم راهور استفاده از نیروی 
کارآمد ازنظر تخصصی و مسلط در کنترل ترافیکی شهری و خدمات بهینه است 
اظهار داشت: حضور این نیروها در سطح شهر در کاهش تصادفات اثرگذار است و 

در تلاش اند شهروندان در ترافیک گرفتار نشوند.
وی تصریح کرد: در حوزه کنترل تصادفات، باید با رانندگان متخلف برخورد قانونی 
داشته باشیم، سال قبل در برخورد با تخلفات حادثه ساز و پرخطر که امنیت ترافیکی 

جامعه را برهم می زنند 45 درصد نسبت به سال قبل برخورد قانونی داشته ایم.
صدفی با تأکید بر اینکه ناجا 19 درصد سهم در پیشگیری از تصادفات دارد 
عنوان کرد: این وظایف شامل برخورد با تخلفات، روان سازی ترافیک، هماهنگی با 

شهرداری برای رفع نقاط حادثه خیز در شهر و غیره است.
وی خاطرنشان کرد: جریمه کردن متخلفان برای پلیس خوشایند نیست، اما در 
مواجهه با برخی مسائل، می بینیم تخلفات منجر به حادثه و فوت افراد می شود و 
متخلفان امنیت روانی جامعه را بر هم می زند باید با روش های پیشگیرانه مانع از 

حوادث شویم.

رئیس پلیس راهور استان قم خبرداد:

افزایش ۱۲ درصدی تصادفات منجر به فوت   

آبادان برای دریافت واکسن ضد  مدیران شهرداری 
کرونا، نام خود را در فهرست پاکبانان قرار دادند. 


